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Karácsonyi kívánságom 

Amikor kigyúlnak a karácsonyi fények, 
együtt kell dobbanni az emberek szívének. 
Szóljon idén arról minden mese, ének: 
– varázslata van a szív szeretetének. 
Nyisd hát meg szívedet, öleld a világot, 
minden ember legyen örömmel megáldott, 
mosollyal vidíts fel, szóval, öleléssel, 
tiszta érzésekkel, mit szívedbe vésel. 
Teremts egy szeretıbb, élhetıbb világot, 
amilyet az ember eddig még nem látott. 
Megfagyott szíveket tölts meg szeretettel, 
legyen a világon boldog minden ember! 

/Aranyosi Ervin/ 

Év végéhez közeledve kívánok településünk minden kedves lakójának áldott, meghitt karácsonyi Év végéhez közeledve kívánok településünk minden kedves lakójának áldott, meghitt karácsonyi Év végéhez közeledve kívánok településünk minden kedves lakójának áldott, meghitt karácsonyi Év végéhez közeledve kívánok településünk minden kedves lakójának áldott, meghitt karácsonyi 
ünnepeket szeretett családjuk körében és egészségben gazdag, boldog, békés új évet!ünnepeket szeretett családjuk körében és egészségben gazdag, boldog, békés új évet!ünnepeket szeretett családjuk körében és egészségben gazdag, boldog, békés új évet!ünnepeket szeretett családjuk körében és egészségben gazdag, boldog, békés új évet!    

Koczáné dr. Fehérváry Mária 
polgármester 

Kedves Olvasók! 
Ez évi szerkesztői munkánk végéhez közeledve, megköszönjük Olvasóinknak az évek óta tartó folyamatos ér-
deklődést, amellyel a Boldogházi Hírek számait követik. Köszönjük mindazoknak, akik szerkesztői munkánkat 
írásaikkal, ötleteikkel ez évben is segítették. 
Szeretnénk a következő évben is az aktuális híranyagon túl, érdeklődésre számot tartó olvasnivalót kínálni 
Önöknek, amelyhez várjuk az olvasói véleményeket, ötleteket. 
A Boldogházi Hírek következő évi számainak éves előfizetésére - változatlan áron - a Polgármesteri Hivatalban 
és a Virágüzletben van lehetőség. Azoktól az előfizetőktől, akik postai úton kérik a lapot, az aktuális díjtétel-
nek megfelelően a postaköltséget kérjük megfizetni, amelyről a Polgármesteri Hivatal titkárságán kapnak tá-
jékoztatást. 
 

Kedves Boldogháziak! 
A Boldogházi Hírek 6. ünnepi száma és a 2024-es asztali naptár Önkormányzatunk ajándéka,  

fogadják szeretettel! 

Konkoly Béláné  Papp Izabella Zrupkó Ferencné Gerhát Károly 

Kedves Olvasóinknak szeretetteljes, áldott karácsonyi ünnepeket Kedves Olvasóinknak szeretetteljes, áldott karácsonyi ünnepeket Kedves Olvasóinknak szeretetteljes, áldott karácsonyi ünnepeket Kedves Olvasóinknak szeretetteljes, áldott karácsonyi ünnepeket     
és örömteli szép új esztendıt kívánunk!és örömteli szép új esztendıt kívánunk!és örömteli szép új esztendıt kívánunk!és örömteli szép új esztendıt kívánunk!    

 Koczáné dr. Fehérváry Mária Konkoly Béláné   

 polgármester felelős szerkesztő   
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.Egészséghetet szerveztünk az oktatási és nevelési 
intézményekben 
Az iskolakonyha szervezésében október utolsó heté-
ben a bölcsődés, óvodás és iskolás gyerekek EGÉSZ-
SÉGHÉT keretein belül, az egészséges táplálkozással 
ismerkedhettek. Ráczné Baráth Andrea élelmezésve-
zetőnek és az iskolakonyha munkatársainak köszön-
hetően szerdán fitt kocka szendvicset kapott tízórai-
ra minden gyermek (azok is, akik nem veszik igénybe 
a közétkeztetést), csütörtökön pedig sült tököt. A hét 
utolsó napján pedig vendég séf, Füle Zoltán közre-
működésével készült el az ebéd: sütőtökkrémleves, 
barbecue szószos filézett csirkecomb, burgonyapüré-
vel és amerikai káposztasalátával. 
Köszönjük szépen az iskolakonyha minden kedves 
munkatársának a finomságokat! 

Sportfoglalkozások tartására alkalmas tér kialakítá-
sa a Művelődési Ház emeletén 
A Yakuzák Se közreműködésével és ötlete alapján 
került átalakításra a Művelődési Ház emeletén talál-
ható körülbelül 100 m2-es helyiség. Az átalakítással a 
célunk az volt, hogy a kisebb csoportos edzéseknek 
komfortos és biztonságos helyet biztosítsunk, úgy 
mint a karate, a multifunkcionális edzés, valamint a 
nippon zengo. Az utóbbi időben a megemelkedett 
rezsidíjak miatt egy-egy ilyen kisebb csoportos foglal-
kozás miatt a tornaterem felfűtése és bérlése magas 
költséggel járt, ezért is merült fel egy kisebb, alacso-
nyabb költségekkel használható helyiség kialakítása. 
Az átalakításhoz szükséges anyagok vásárlását önkor-
mányzatunk vállalta magára, míg a különféle munká-
latok elvégzését (festés, takarítás, padlószőnyeg lera-
kása stb.) a sportfoglalkozásokon résztvevők és csa-
ládtagjaik ajánlották fel, amit ezúton is köszönünk 
nekik! 

Elkészült az orvosi rendelőnél és a piactéren, a par-
kolást megkönnyítő beruházás 
Több alkalommal felvetődött már az orvosi rendelő 
és a piactér környezetében a parkolás nehézsége, 
ezért a képviselő-testület döntése alapján az Arany 
János utcában, a plébánia oldalában az Erzsébet par-
kig a járda térkövezésére, az árok becsövezésére, 
valamint lebetonozására került sor. Önkormányza-
tunk a beruházást önerőből valósította meg annak 
érdekében, hogy az orvosi rendelőbe, valamint a pi-
acra érkezők közlekedését, parkolását megkönnyít-
sük. 

Megkezdtük a Művelődési Ház felújítására vonatko-
zó pályázat előkészítését 
Önkormányzatunk megkezdte a Művelődési Ház fel-
újítására alkalmas, hamarosan újra nyíló pályázati 
felhívás kapcsán az előkészítési munkákat (tervezés, 
pályázatírás), hogy amint lehetőségünk adódik rá, be 
tudjuk nyújtani a pályázatot. Terveink szerint a Mű-
velődési Ház felújításának 1. üteme valósulna meg 
ennek a projektnek a keretein belül (állagmegóvás, 
tetőszerkezet, nyílászárók cseréje, szigetelés), vala-
mint a játszótéren fásításra, padok kihelyezésére, 
világítás megoldására és kerítés építésére (az élő sö-

vényen kívüli részeken) kerülhetne sor. Természete-
sen ezeken kívül még számos részen felújításra szo-
rulna az épület és a játszótér is, de ez a pályázat 
most ezekre nyújt majd lehetőséget. Bízom benne, 
hogy pályázatunk sikerrel jár majd, és az első ütem 
megvalósításán túl újabb források igénybevételére is 
lesz majd lehetősége önkormányzatunknak. 

Külterületi utak felújítása 
Önkormányzatunk még 2021 júliusában nyújtott be 
pályázatot a Külterületi helyi közutak fejlesztése cí-
mű, VP6-7.2.1.1-21 kódszámú felhívásra. A Támoga-
tó Hatóság 2022 márciusában írta alá a támogatói 
okiratot, amely alapján településünk külterületén az 
alábbi utak kerülnek felújításra: 
• 031 és 095 helyrajzi számú utak (Polyák dűlő): 

szórt zúzottkő útalap építés 
• 0116 (régi Szolnoki út): szórt zúzottkő útalap épí-

tés 
• 010/11 (Tsz mögötti csirketelephez vezető út): 

szilárdburkolatú út építése 
A pályázat támogatási intenzitása 95 %, a maradék 
5 %-ot önkormányzatunknak szükséges biztosítania 
önerőként. Az elnyert támogatási összegre tekintet-
tel a kivitelező kiválasztására közbeszerzési eljárást 
kellett lefolytatnunk, ami eredményesen zárult, így 
aláírásra kerültek a kivitelezési szerződések a nyertes 
Mátra Tájépítő Kft.-vel. A kivitelezés megvalósításá-
nak határideje a támogatói okirat alapján 2024. már-
cius 14.   
A megvalósítás időszakára kérem az érintett földtu-
lajdonosok, használók és a lakosság szíves türelmét 
és megértését! 

80 év feletti lakosainknak karácsonyi csomaggal 
kedveskedtünk 
Több éves hagyományunkhoz híven képviselő társa-
immal az idén is felkeressük a 80 év feletti lakosain-
kat, akiknek a közelgő ünnepek alkalmával, ajándék-
csomaggal kedveskedünk. Az idén az iskolás gyerme-
kek segítségét is kértük, akik örömmel rajzolták a 
karácsonyi üdvözlőlapokat, amiket a csomagokba 
helyeztünk.  

Az Imrédy út felújításáról 
Pócs János országgyűlési képviselő úr a 2023. novem-
ber 29-én tartott közmeghallgatáson tájékoztatta a 
jelenlévőket az Imrédy út felújításáról. Képviselő úr 
elmondta, hogy az utóbbi időszakban zajló gazdasági 
változások, a szomszédos országban zajló háborús 
helyzetre tekintettel számos útfelújítási projektet 
felül kellett vizsgálni, amely következtében sok el-
képzelés elvetésre került. Az Imrédy út ennek ellené-
re továbbra is megvalósítandó útfelújításként került 
megjelölésre, azonban a kivitelezés tolódik, előrelát-
hatólag 2024. évre. Továbbá lakossági jelzésre Képvi-
selő úr még az ülésen üzenetet küldött a Magyar 
Közút illetékes igazgatójának, amelyben kérte az út 
kátyúzását, valamint az úttestre benyúló növényzet 
gallyazását. 

Polgármesteri tájékoztató 
ÖNKORMÁNYZATI  HÍREK 

Koczáné dr. Fehérváry Mária 
polgármester 
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Kiss Csaba  
jegyző 

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK 

Tájékoztató Önkormányzati ülésekről, aktualitásokról 

Tisztelt Lakosok!  
Jászboldogháza Községi Önkormányzat Képviselő-tes-
tülete a Boldogházi Hírek legutóbbi megjelenése óta 
két ízben tartott ülést. Az ülésen meghozott döntések-
ről az alábbiakban adok rövid kis összefoglaló tájékoz-
tatást az érdeklődő lakosság részére. 
OKTÓBER 
98/2023. (X. 18.) Képviselő-testületi határozat 
„Külterületi utak fejlesztése Jászboldogházán” tárgyú 
közbeszerzési eljárás eredményének megállapításáról 
és a nyertes ajánlattevő kihirdetéséről 
Jászboldogháza Községi Önkormányzat Képviselő-
testülete megtárgyalta és egyetértve a Bíráló Bizott-
ság előterjesztésével, azzal azonos tartalommal, név 
szerinti szavazással az alábbiak szerint döntött a 
„Külterületi utak fejlesztése Jászboldogházán” című, 
VP6-7.2.1.1-21 azonosítószámú projekt kivitelezésére 
vonatkozó „Településfejlesztési beruházások” tárgyú 
közbeszerzési eljárás 1-3. rész nyertes ajánlattevőjé-
nek kiválasztásáról: 
A legjobb ár-érték szerinti ajánlatot benyújtó ajánlat-
tevő neve: MÁTRA TÁJÉPÍTŐ Kft. (3200 Gyöngyös 
0203/10 hrsz.) 
100/2023. (X. 18.) Képviselő-testületi határozat 
Jászboldogháza, Arany János utcában az orvosi rende-
lővel szembeni területen zárt rendszerű víz elvezeté-
sére, új járda készítésére, valamint parkolóhelyek ki-
alakítására vonatkozó árajánlat elfogadásáról.   
Jászboldogháza Község Önkormányzatának Képviselő-
testülete megtárgyalta a Jász-Átrió Kft. (5144 
Jászboldogháza, Vasút u. 9/B.) Jászboldogháza, Arany 
János utcában az orvosi rendelővel szembeni terüle-
ten zárt rendszerű víz elvezetésére, új járda készítésé-
re, valamint parkolóhelyek kialakítására vonatkozó 
árajánlatát, és az alábbi határozatot hozta: 
Jászboldogháza Község Önkormányzatának Képviselő-
testülete elfogadja a Jász-Átrió Kft. (5144 
Jászboldogháza, Vasút u. 9/B.) Jászboldogháza, Arany 
János utcában az orvosi rendelővel szembeni terüle-
ten zárt rendszerű víz elvezetésére, új járda készítésé-
re, valamint parkolóhelyek kialakítására vonatkozó 
árajánlatát. 

November 
105/2023. (XI. 29.) Képviselő-testületi határozat 
2024-2025. évi Közfoglalkoztatási program 
Jászboldogháza Község Önkormányzatának Képviselő-
testülete a Közfoglalkoztatásról szóló 2011. évi CVI. 
törvény alapján Jászboldogháza Község Képviselő–
testülete a 2023/16/1602/0014 kérelemazonosító szá-
mon szereplő szociális programot, valamint a 
2023/16/1602/0011 kérelemazonosító számon sze-
replő mezőgazdasági programot támogatja. 
A szociális program létszáma: 13 fő 
A mezőgazdasági program létszáma: 5 fő 
A program időtartama: 2024.03.01.- 2025.02.28. 
106/2023. (XI. 29.) Képviselő-testületi határozat 
a Helyi Választási Bizottság tagjainak megválasztásáról 
Jászboldogháza Község Önkormányzat Képviselő-
testülete – tekintettel a választási eljárásról szóló 
2013. évi XXXVI. törvény 23. §-ára –  

a Helyi Választási Bizottság tagjává 
- Gugi Lajosné, 
- Buzáné Gugi Bettina, 
- Turócziné Teréki Erika 
jászboldogházi lakosokat. 
A Helyi Választási Bizottság póttagjává 
- Donkó Endre, 
- Kis Renáta 
jászboldogházi lakosokat választja meg. 
107/2023. (XI. 29.) Képviselő-testületi határozat 
A képviselő-testület 2024. évi belső ellenőrzési tervé-
nek megállapításáról 
Jászboldogháza Községi Önkormányzat Képviselő-
testülete elfogadta a képviselő-testület 2024. évi bel-
ső ellenőrzési tervét. 
108/2023. (XI. 29.) Képviselő-testületi határozat 
A Strandfürdő és Kemping 2023. évi működéséről szó-
ló beszámoló elfogadásáról 
Jászboldogháza Községi Önkormányzat Képviselő-
testülete megtárgyalta és elfogadta a Jászboldogházi 
Strandfürdő és Kemping 2023. évi működéséről szóló 
beszámolót.  
111/2023. (XI. 29.) Képviselő-testületi határozat 
Belterületi utca elnevezése  
Jászboldogháza Községi Önkormányzat Képviselő-
testülete megtárgyalta a Jászboldogháza belterület 
253 helyrajzi szám alatti utca elnevezéséről és az aláb-
bi határozatot hozta: 
Jászboldogháza Községi Önkormányzat Képviselő-
testülete a Jászboldogháza belterület 253 hrsz-ú utcát 
Akácfa néven nevezi el.  

Kérjük a lakosságot, hogy a házukon helyezzék el a 
házszámot, mert sokszor a hatóságok, a postás, illetve 
most a BOLDOGHÁZI HÍREK kézbesítésekor nehezen 
találjuk meg a címet.  

November hónapban került sor a településen tartott 
ebek összeírására. Örömmel mondhatom, hogy a la-
kosság együttműködő volt. Köszönöm a pozitív hozzá-
állásukat! 
 
Tisztelt Jászboldogháziak! 
A 406/2023.(VIII.30.) számú kormányrendelet 2023-
ban a téli igazgatási szünet időtartamát 2023. decem-
ber 27. és 2024. január 1. közötti időszakra állapította 
meg. Az önkormányzat képviselő-testülete ehhez iga-
zította a helyi igazgatási szünet idejét. 
Így 2023. december 27-28-29-én a polgármesteri hiva-
tal zárva tart. Ügyintézőink telefonos ügyeletet tarta-
nak. 

Kedves BoldogháziakKedves BoldogháziakKedves BoldogháziakKedves Boldogháziak! 
Ezúton szeretném megköszönni az egész évben Ezúton szeretném megköszönni az egész évben Ezúton szeretném megköszönni az egész évben Ezúton szeretném megköszönni az egész évben 
nyújtott segítı támogatásukat a hivatal munká-nyújtott segítı támogatásukat a hivatal munká-nyújtott segítı támogatásukat a hivatal munká-nyújtott segítı támogatásukat a hivatal munká-
jához. Valamennyi munkatársam nevében kívá-jához. Valamennyi munkatársam nevében kívá-jához. Valamennyi munkatársam nevében kívá-jához. Valamennyi munkatársam nevében kívá-
nok áldott, békés karácsonyi ünnepeket és boldog nok áldott, békés karácsonyi ünnepeket és boldog nok áldott, békés karácsonyi ünnepeket és boldog nok áldott, békés karácsonyi ünnepeket és boldog 
új évet!új évet!új évet!új évet!    
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Évértékelı beszélgetés Koczáné dr. Fehérváry Mária polgármester asszonnyalÉvértékelı beszélgetés Koczáné dr. Fehérváry Mária polgármester asszonnyalÉvértékelı beszélgetés Koczáné dr. Fehérváry Mária polgármester asszonnyalÉvértékelı beszélgetés Koczáné dr. Fehérváry Mária polgármester asszonnyal    

Ha visszatekintünk az elmúlt hóna-
pokra, szakmai szempontból mi-
lyen év volt 2023?  
Polgármesterként történő megvá-
lasztásom óta a 2023-as év volt az, 
amit az elejétől a végéig átláttam. 
Ez azért is nagyon fontos, mert na-
gyon nehéz év közben belecsöp-
penni egy önkormányzat életébe, 
hiszen még nem a te elképzeléseid 
kerültek betervezésre a költségve-
tésbe, nem tudod pontosan, hogy 
„meddig nyújtózkodhatsz”. Eleinte 
tehát nagyon megfontoltan és óva-
tosan hoztam meg főleg azokat a 
döntéseket, amiknek anyagi vonza-
tuk volt.  
Az idei év ebből a szempontból már talán egyszerűbb-
nek bizonyult. Összességében úgy gondolom, hogy egy 
igazán tartalmas és eredményekkel teli évet zárha-
tunk. 

 Mit sikerült megvalósítani az ez évre tervezett szak-
mai feladatokból, és minek a megvalósítása tolódik a 
következő évre? 
Az idei évben befejeztük és átadtuk a Jász látogatóköz-
pontot, növeltük a parkolásra alkalmas helyeket az 
óvoda, orvosi rendelő és piactér környékén. Újra átad-
tuk használatra az Ezüstkor Nyugdíjasok és Magányo-
sok részére az úgynevezett gyógyszertári lakást, sike-
resen lebonyolítottuk a szokásos évi rendezvényeinket 
és még annál többet is. Elkészült a Kossuth utcában a 
Dózsa György úti kereszteződésig a térkövezett járda, 
klímát szereltünk fel az iskolakonyha épületébe, közre-
működtünk az iskolában egy tanterem kialakításában. 
Ellőttünk áll most a külterületi utak felújítása projek-
tünk, amit 2024. március 14-ig kell megvalósítanunk, 
valamint emellett folyamatosan készítjük elő a Műve-
lődési Ház felújítására vonatkozó pályázatot, hogy 
amint megnyílik a lehetőség, be tudjuk adni. Számos 
felújítási és állagmegóvási munka is áll előttünk, amit a 
téli időszakban szeretnénk elvégezni, úgy mint például 
a faluköszöntő tábla felújítását, a játszótéri eszközök 
felújítását, padok rendbetételét a sportpályánál.  

 Melyek voltak a legnehezebb helyzetek az év során? 
Sok feladatot és megoldandó problémát állított elénk 
az idén a strandfürdő és kemping megnyitása, hiszen a 
tavalyi szezon végén a büfét üzemeltető vállalkozó 
felmondta a szerződést, így keresnünk kellett egy új 
szolgáltatót. Számos karbantartási munka is várt ránk,  
többek között a nagy medence szinte egynegyedének 
az újra csempézése. Valamint a rengeteg elszáradt fa, 
tuja és bokor kivágása is többnapos munkát adott az 
önkormányzat dolgozóinak. A legnehezebb pillanat 
pedig az volt, amikor mindezeket megoldottuk, elvé-
geztük és kinyitottunk, majd június 23-án jött a telepü-
lésünkön pusztító vihar, ami mindent tönkretett. Nem-
csak a strandfürdő területén, de a községben is renge-
teg kárt okozott a közterületeken, önkormányzat tulaj-
donában lévő épületeken és magánházaknál is. Hete-
ken keresztül szedtük össze a zöld hulladékot, és segí-

tettünk a lakosoknak. Ez a több heti 
váratlan feladat a karbantartási 
munkáinkban okozott hátráltatást, 
ezen a téren sok olyan tervünk van, 
amit sajnos kénytelenek voltunk 
jövőre halasztani. 
 A másik legnehezebb helyzet az 
óvodai férőhelyek számának prob-
lémája volt az idén. Nagy öröm szá-
munkra, hogy településünk fiatalo-
dik, és sorra kelnek el az eladó in-
gatlanok, fiatal párok vagy már csa-
ládok költöznek Jászboldogházára. 
Ehhez azonban igazodnia kell az 
oktatási, nevelési intézményeink 
férőhelyeinek is. Intézményvezető 
asszonnyal és a képviselő-

testülettel is számos alkalommal egyeztettünk az in-
tézmény férőhelyeiről, és végül arra a megoldásra ju-
tottunk, hogy a meglévő két óvodai csoportot töltjük 
fel maximálisan, hiszen sem időnk, sem anyagi lehető-
ségünk nem volt már a bővítésre. Jóval nagyobb igény 
mutatkozik már a bölcsődei ellátásra is az induláshoz 
képest, de látnunk kell, hogy most a hullám tetején 
ülünk, ami után mindig a hullámvölgy következik, és 
ezt egy intézménynek infrastruktúrával, személyi állo-
mánnyal sajnos nagyon nehéz lekövetni. 

   Mire vagy a legbüszkébb  az elvégzett feladatok, 
megvalósított programok közül? 
Sok pozitív eredményt értünk el az idén, úgy gondo-
lom, de ha ezek közül ki kellene emelnem egyet, akkor 
az a település kulturális életének fellendülése, a szá-
mos program megvalósulása, amit 2023. évben szer-
veztünk az érdeklődő lakosság számára, és hogy mind-
ezt a civil szervezeteinkkel karöltve, együttműködve 
tettük. Büszke vagyok továbbá arra, hogy a települé-
sen működő összes civil szervezettel sikerült kiváló és 
egymást támogató kapcsolatot kialakítanom. Egy ese-
ményt szeretnék mindenképpen kiemelni ezek közül, a 
gyereknapot a játszótéren. Öröm volt látni azt a renge-
teg önfeledt és boldog gyermekarcot, valamint a kon-
certre kilátogató szülőket, időseket egyaránt. 

 Az értékelés, az összegzés előkészíti a következő évi 
tervezést. 2024-ben milyen intézkedésekkel próbáljá-
tok településünk fejlődését szinten tartani? 
A legfontosabbnak az észszerű és takarékos gazdálko-
dás követését tartom, valamint a rendelkezésre álló 
pályázati lehetőségek maximális igénybevételét, hi-
szen önerőből ezen plusz források felhasználása nélkül 
önkormányzatunk csak a kötelező feladatait tudná 
ellátni. A rendezvények szervezése, a strandfürdő és 
kemping üzemeltetése, a civil szervezeteink támogatá-
sa például mind önként vállalt feladatok, amire termé-
szetesen finanszírozást sem kap önkormányzatunk a 
központi költségvetésből.  

 Eszerint a fenntartható fejlődés szempontjából igen 
fontos szerepük van a pályázatokból megszerezhető 
pénzforrásoknak. Milyen pályázatokra van esélye a 
következő évben a községnek? 

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK 

 A 2023-as év végéhez közeledve polgármester asszonyt  arról kérdeztem, szakmai szempontból hogyan látja 
az idei esztendőt, és milyen következő évi tervek, célok foglalkoztatják.  

Koczáné dr. Fehérváry Mária  
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Sajnos az utóbbi két év nem igazán bővelkedett új pá-
lyázati forrásokban, vagy ha kiírásra is került, nagyon 
kevés keret állt rendelkezésre. Leader pályázat kerete-
in belül van lehetőségünk rendezvények szervezésére, 
azonban ez utólagos finanszírozású, így önkormányza-
tunknak meg kell előlegezni a költségeket, a támoga-
tás sokszor hónapok után érkezik meg a számlánkra. A 
Magyar Falu Program most került kiírásra, természete-
sen élni fogunk a lehetőséggel, és benyújtjuk majd a 
pályázatunkat. Itt említeném meg a rendkívüli önkor-
mányzati támogatás rendszerét (REKI), amelyen a 
másfél év alatt több alkalommal is sikeresen pályáz-
tunk, és közel 15 millió forint támogatást nyertünk el a 
kifizetetlen számlák rendezésére, valamint helyi ipar-
űzési adó túlfizetések visszautalására. Nagyon várjuk a 
Művelődési Házunk részleges felújítására alkalmas 
TOP Plusz pályázati felhívás megjelenését, amit idén 
év végére ígértek. Minden évben pályázunk a szociális 
tüzelő támogatásra, az idén 2,3 millió forint támoga-
tást kaptunk tűzifa beszerzéséhez a rászorulók részé-
re. Összességében elmondhatom, hogy egy pályázati 
kiírás mellett sem megyünk el, sőt folyamatosan ke-
ressük is a lehetőségeket. 

Minden településen a legfontosabb feladatok egyike 
a közbiztonság fenntartása. Boldogházán mire kell 
nagyobb gondot fordítani? 
Településünk közbiztonsági helyzete kifejezetten jónak 
mondható, köszönhető ez annak, hogy aktívan műkö-
dik a Polgárőrség, és a lakosok részéről is azonnal ér-
kezik a bejelentés egy-egy problémás helyzet kapcsán, 
valamint a rendőrség részéről is megkapjuk szükséges 
helyzetekben a segítséget. 
 2022. évben nyári időszakban a strandfürdőn előfor-
duló atrocitások voltak azok, amikhez rendszeresen 
kérni kellett a rendőrség és polgárőrség segítségét. Ez, 
úgy gondolom, az idei évre minimálisra csökkent a 
megemelt belépő díjaknak köszönhetően. A másik sű-
rűn előforduló probléma, a vasútállomásnál található 
biciklitárolóknál a kerékpárok ellopása. Sok esetben 
Jászboldogházán szállítják le a jegy nélküli utasokat, 
akik ezt követően kerékpárral folytatják tovább az uta-
zásukat. Továbbá nem mehetünk el szó nélkül a gyors-
hajtás mellett. A fő úton a településre érkező gépjár-
műveket sokszor csak az iskola környezete és a vasúti 
átjáró kényszeríti egy kis lassításra, de ezeken kívül 
átszáguldanak a községen. Ezek mind ismertek a rend-
őrség előtt, hiszen minden lehetséges fórumon jelez-
zük a számukra. 

 Említetted, hogy a kulturális élet fellendülését nagy 
eredménynek tartod, amit a község lakói is nagy 
örömmel fogadtak. A rendezvények száma az utóbbi 
időben jelentősen bővült. Vannak-e új tervek ezen a 
téren? 
Öröm számomra, hogy ezt a változást említik meg a 
legtöbben egy-egy beszélgetés során. Kis településhez 
képest úgy gondolom, hogy az utóbbi időben ezen a 
téren nagy változást értünk el, bár a résztvevők szá-
mának növelése, az emberek megszólítása, nyitottab-
bá tétele még mindig növelhető lenne ezen a téren. 
 Sok új országos programhoz csatlakoztunk és civil kez-
deményezést támogattunk. Ezekhez természetesen az 
anyagi forrásokat is mindig megpályázzuk. A bringás 
reggeli és az autómentes nap megszervezése például 
országos kezdeményezés, amelyekhez 2022. évben 
500.000,-Ft-ot, az idén pedig 750.000,-Ft-ot sikerült 
nyernünk. Az Olvasókör kezdeményezésére író-olvasó 

találkozókat is támogatunk, részt veszünk a Nemzeti 
Művelődési Intézet által támogatott szakkörök szerve-
zésében, és még sorolhatnám. Úgy gondolom, hogy ez 
a sok program a nyitottságnak és a lehetőségek maxi-
mális kihasználásának köszönhető, valamint annak, 
hogy a művelődés terén dolgozó munkatársunk, Sze-
mes-Csecselics Hajnalka is szívén viseli ezeket a ren-
dezvényeket, és időt, energiát nem sajnálva szervezi 
őket. Emellett pedig az önkormányzat dolgozói is min-
dig segítségünkre vannak, hiszen egy-egy nagyobb 
rendezvény nélkülük nem valósulhatna meg. 

Boldogháza évtizedek óta igen szoros kapcsolatot 
tart fenn az erdélyi és a lengyelországi testvértelepü-
lésekkel. Idén hogyan alakult ez a kapcsolat, és ho-
gyan tervezitek a folytatást? 
Ez valóban így van, mindkét testvértelepülésünkkel 
szoros kapcsolatot tartunk fent. Bíztam benne, hogy a 
polgármester személyében történő változás nem fogja 
ezt a régóta jól működő kapcsolatot megváltoztatni. 
Lengyel testvértelepülésünk kapcsán időközben nem-
csak nálunk történt változás, hanem Jaworze polgár-
mestere is új személy lett. Anna Skotnicka-Nędzka pol-
gármester asszony rendkívül nyitott az együttműkö-
désre és a testvértelepülési kapcsolat elmélyítésére, 
hiszen a legutóbbi látogatásunk során az iskoláink kö-
zötti együttműködési megállapodás aláírását kezde-
ményezte. Ennek keretein belül évi két alkalommal 
találkozhatnának iskolánk diákjai, egyik alkalommal ők 
látogatnának el Magyarországra, másik alkalommal 
pedig minket látnának vendégül Jaworzéban. Terveim 
között szerepel továbbá, hogy nemcsak az iskoláink, 
hanem például az óvodánk, a civil szervezeteink is 
megismerjék egymást, barátságok és szakmai kapcso-
latok kötődhessenek, ezért is hívtam meg az idén a 
Jaworzéba látogató delegációba óvodavezetőnket és 
az Önkéntes Tűzoltó Egyesület tagjait.  
Erdélyi testvértelepülésünk, Sínfalva közössége pedig 
olyan szeretettel és barátsággal fogadta a személye-
met, amit szavakba nem lehet önteni. Öröm látni azo-
kat az évek, sok esetben már évtizedek óta fennálló 
barátságokat, amik kialakultak, az örömkönnyeket 
egy-egy újra találkozás alkalmával. Természetesen a 
továbbiakban is azon leszek, hogy ezek a 
testvértelepülési kapcsolatok éljenek és gyümölcsöz-
zenek. 

Pócs János képviselő úr a november végi közmeghall-
gatáson kiemelte, hogy a hozzá tartozó választókerü-
letben Jászboldogháza kivételes helyzetben van. Ez 
mit jelent a te számodra? 
Pócs János képviselő úr elismerő szavai megtisztelők 
voltak a számomra, hiszen valóban arra törekszünk 
mindannyian, hogy ez így legyen, és ne csak a külső 
szemlélő számára, hanem az itt élők számára is. Ez a 
kivételes helyzet, úgy gondolom, annak köszönhető, 
hogy egy közösségként dolgozunk azért, hogy 
Jászboldogháza egy kedves, nyugodt, barátságos tele-
pülés legyen és maradjon is, hiszen ez mindannyiunk 
otthona. Rengeteg önzetlen, együttműködő és a job-
bért, szebbért tenni akaró lakos él községünkben, akik 
idejüket, energiájukat nem sajnálva tesznek a telepü-
lésért. Van, aki az egyházi közösség tagja, és abban 
segít, hogy a templom környékét rendben tartja, van, 
aki a közterületek gondozásában közreműködik, van, 
aki vonul, ha baj van, van, aki éjszaka járja az utcákat 
biztonságunk érdekében, van, aki fellépésével,  
munkásságával öregbíti Jászboldogháza hírnevét és 
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Képviselői beszámolók 2023 

Joó-Kovács Balázs 
Tisztelt Jászboldogházai Lakosok! 

Ezúton is szeretném megkö-
szönni, hogy szavazataikkal 
lehetővé tették számomra, 
hogy településünk érdekében, 
képviselőként dolgozhassak. 
Képviselőként és alpolgármes-
terként is számadással tarto-
zom a választók felé az eltelt 
évben végzett munkámról.  
Minden képviselő-testületi 
ülésen aktívan részt vettem. A 
települési rendezvények szer-
vezésében, előkészítésében és 

lebonyolításában minden alkalommal részt vállaltam. 
A helyi ügyek intézése mellett fontos számomra, hogy 
eredményes kapcsolatot ápolhatok Pócs János ország-
gyűlési képviselő úrral, településünk javát szolgálva.  
A közmunkaprogram tervezésére és lebonyolítására 
kaptam megbízást. Jelenleg 20 fő közfoglalkoztatot-
tunk van, 6 fő mezőgazdasági területen, 14 fő pedig a 
települési utak, vízelvezető árkok gondozását és par-
lagfű mentesítést végez. A munkálatokat tervszerűen 
tudtuk végezni. 
Másik feladatom közbiztonsági referensként települé-
sünk katasztrófavédelmi és polgárvédelmi feladatai-
nak intézése. Részvétel a Jászberényi Katasztrófavé-
delmi Kirendeltség által szervezett közbiztonsági refe-
rensi értekezleteken. Különböző szabályzatok, tervek 
naprakészen tartása, kapcsolattartás a felettes szer-
vekkel, megkereséseik intézése, ellenőrzések esetén 
településünk képviselete. 
Köteles polgárvédelmi szervezet időszakos felkészíté-
sének szervezése, lebonyolításban részvétel. 
Jászsági Önkéntes Mentőcsoport létszámának fenntar-
tása, képzésben történő részvételének biztosítása. 
Fontos számomra a helyi önszerveződő közösségek, 

civil szervezetek léte, működése. Személyes részvétel-
lel is vállalom az egyesületek működésével kapcsolatos 
feladatokat.  
Alapító tagja vagyok A Boldogházi Gyermekekért Ala-
pítványnak. 
Alapítója a Polgárőr Egyesületnek, 1996-2002 között 
alelnöke, 2002-2022 között elnöke voltam. A mai na-
pig aktív tagként végzem önkéntes munkámat az itt 
lakók biztonsága érdekében. Szükség esetén segítem 
az új elnököt tapasztalatimmal és kapcsolataimmal. 
Tagja vagyok az Ezüstkor Nyugdíjas Egyesületnek. A 
rendezvényeken részt veszek, és erőmhöz mérten tá-
mogatom a működést. 
Nagy öröm számomra, hogy ringathattam a 
Jászboldogházai Kertbarátkör bölcsőjét, egy értékes, 
értéket teremtő és önellátást biztosító közösség jött 
létre. Ez a tevékenység kötődik a legszebb konyhaker-
tek mozgalomhoz, melyben sikerült elérni 2023. évben 
országos első helyezést és 3 nevezett országos díjra 
jelölést vehetett át Nádudvaron, illetve Biatorbágyon. 
Köszönetet kell mondanom Koczáné dr. Fehérváry Má-
ria polgármester asszonynak, hogy Jászboldogházát 
benevezte a versenyre, és biztosította a részvétel le-
hetőségét. 
Az egészség testi, lelki és szociális jólétből áll. Öröm 
számomra, hogy templomba járhatok. Részt vehetek a 
felnőtt hittan oktatáson, sok jó emberrel tölthetek 
értékes időt. Hálás szívvel köszönöm az egyház testü-
let minden tagjának áldozatos szolgálatát. 
Új feladatként a gondosóra program népszerűsítését 
vállaltam és végeztem. Településünk 65 év feletti lako-
sai számára elérhető szolgáltatás, mely az egyedülálló 
személyek részére nyújt biztonságot. 
Kihívás számomra, hogy fiatal, képzett, ambiciózus 
képviselőkkel dolgozhatok együtt.  
Kötelességemnek tartom, hogy polgármester asszonyt 
támogassam munkája elvégzésében. 
Megnyugtató számomra, hogy a polgármesteri tisztsé-

még sorolhatnám. Öröm számomra, hogy az utóbbi 
időben az országos médiában is sokszor halljuk közsé-
günk nevét, mint például amikor Nagy Nóra, Kerekes 
Réka és Csinger Márk kiváló sportolók kimagasló ered-
ményeiről tudósítanak.  

 A polgármester – korábban te fogalmaztál így – 
olyan, mint egy anyuka, aki mindent figyelemmel 
kísér, mindenben segít, mindig mindenről tud, min-
denhol ott van. 
Úgy gondolom, ez a te esetedben fokozottan így van, 
hiszen a községi rendezvények, az intézményi, egye-
sületi programok mellett a faluszépítőkkel virágokat 
ültettél, vonatoztál rendhagyó énekórán az iskolá-
sokkal, koccintottál a kolbásztöltő versenyen, segítet-
tél a vihar utáni helyreállításban, vagy amikor arra 
volt szükség, mikrobuszt vezettél, hogy célba érjenek 
az utasok,  és még sorolhatnám ezeket a plusz tevé-
kenységeket, amelyekhez nemcsak energia kell, ha-
nem sok esetben a szabadidőd is. Hogyan tudod 
mindezt összeegyeztetni a családi életeddel? 
Ez valóban így van, tényleg igyekszem minden meghí-
vásnak eleget tenni, és minden rendezvényen részt 
venni, illetve szívesen veszem ki a részem a civil szer-
vezetek kezdeményezéseiben is. Sok program valami-

lyen formában kapcsolódik az iskolai élethez, és mivel 
már mindkét gyermekem iskolás, egyébként is részt 
vennék a programokon. Sokszor ezeken nem is mint 
polgármester, hanem mint anya  veszek részt, és 
igyekszem kivenni a részemet a szülői feladatokból. Az 
ezeken túli hétvégi és esti, munkaidőn kívüli esemé-
nyeken pedig sokszor a családdal együtt tudok részt 
venni. Mindig megbeszéljük előtte, hogy van-e kedvük 
elkísérni, és ha esetleg nincs, akkor ezt elfogadom, 
nem erőltetek rájuk semmit. Úgy gondolom, hogy ezt 
elég szépen sikerült kialakítani, és minden gond nélkül 
működik. Amikor együtt vagyunk, akkor pedig igyek-
szünk minőségi időt együtt tölteni, közös programokat 
szervezni, sokat beszélgetni. A legnagyobb leckét nő-
ként, nekem a háztartás vezetése adja fel, hiszen erre 
marad a legkevesebb idő. 
 

Polgármester asszony, köszönöm a beszélgetést. Év 
végéhez közeledve szeretetben töltött, meghitt 
karácsonyi ünnepeket és eredményes, szép új 
esztendőt kívánok! 
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get elnyert Koczáné dr. Fehérváry Mária minden tekin-
tetben megállja helyét, szívvel, lélekkel és nagy hozzá-
értéssel végzi vállalt feladatát.  
Megköszönve eddigi bizalmukat, és élve a lehetőség-
gel a továbbiakban is minden erőmmel és igyekeze-

temmel azon leszek, hogy a Jászboldogházán élők ja-
vát szolgáljam. 
 
Sok szeretettel kívánok mindannyiuknak áldott ünne-
peket. 

 Kobela Margit 
Köszönöm a lehetőséget, hogy 
a településen képviselhetem a 
lakosság érdekeit. Testületi ülé-
seken aktívan részt veszek, kü-
lönösen a szociális érdekeket 
tartom szem előtt. Ilyen példá-
ul az orvosi rendelő előtti par-
koló rész kialakítása, amire 
nagy szükség volt. Települési 
rendezvények sokaságával 
igyekszünk minden korosztályt 
kielégíteni, ezért folyamatosan 

egyeztetünk, hogy a forrásokat megtaláljuk ezekhez.  
Évek óta önkéntesként végzem a véradás szervezését. 

Sajnos, a tavalyi évben ez tőlünk független okok miatt 
elmaradt, de ígéretet kaptunk, hogy a betervezett al-
kalmakat megtartják a jövőben. 
Nagy siker, hogy a településünk már több mint tíz éve 
bekapcsolódott a Gyermekszáj programba, amely le-
hetővé teszi 12 család számára heti két alkalommal a 
tejhez és kenyérhez jutást adomány formájában. 
Fontosnak tartom, hogy a nyári szünetben is felügyelet 
legyen a gyerekeknek, hiszen a szülők dolgoznak. 
Hosszú idő után a nyáron két hétre bekapcsolódtam az 
önkormányzat által szervezett nyári napközis táborba, 
ahol hasznosan töltöttük az időt. 
A település életében, ahogyan eddig is, aktívan szeret-
nék részt venni, akár szervezéssel, akár részvétellel, 
mert fontosnak tartom a kapcsolatok ápolását. 

Fajka Gábor 
Kedves Jászboldogházi lakosok! 

Az idei év is nehéznek bizonyul 
úgy, mint az előző éveink. Már 
megtanulhattunk együtt élni az 
állandó gazdasági változásokkal, 
ami rengeteg családnak okoz a 
mindennapokban problémákat. 
Ez az önkormányzatok és ez ál-
taluk működtetett intézmények 
életében is napi szintű terve-
zést, beavatkozást igényel. Úgy 
gondolom, az a munka, amit a 
településünkért tesznek az ön-
kormányzat és intézményeink 

dolgozói, ez elismerendő. Már itt szeretném megkö-
szönni azt, hogy munkájukkal nap mint nap működte-
tik településünket, és fejlesztik azt, amikor erre van 
lehetőség. 
 A mi képviselői munkánk úgy teljes, hogy egy csapat-

ként kell dolgozunk. Úgy, ahogy azt már korábbi évek-
ben is leírtam, nem szeretnék hosszas listát írni arról, 
amit képviselőként tevékenykedem. Igyekszem min-
den helyzetben a legjobb döntéseket hozni, és a rám 
bízott feladatokat a legjobban elvégezni. A testületi 
üléseken részt venni, a rendezvényeinken, megemlé-
kezéseinken lehetőségeim szerint megjelenni.    
A településünk az idei évben is elnyert pályázatokat és 
támogatásokat, melynek eredményei már kézzel fog-
hatók, amiket igyekszünk megosztani önökkel. Ezt a 
rendezvényeinken, az újságunkban, valamint az inter-
net segítségével különböző felületeken teszi meg a 
vezetőség. Vannak még terveink, pályázati lehetősé-
gek, amiket szeretnénk véghez vinni a jövőben, és bí-
zunk benne, hogy erre lesz lehetőségünk is.  
Még egyszer szeretném megköszönni az egész éves 
munkáját mindenkinek, akik településünk mindennapi 
működésén dolgozik, valamint azoknak, akik bármi-
lyen formában támogatják településünk fejlődését. 
Köszönöm, hogy elolvasták!  
Kellemes karácsonyi ünnepeket és boldog új évet!   

Szendrei Péter 
Kedves jászboldogházi lakosok! 

Örömmel számolok be Önöknek, 
mint önkormányzati képviselő, az 
általam végzett munkámról és elért 
eredményeinkről 2023-ban. Egy 
újabb tartalmas és mozgalmas éven 
vagyunk túl lassan. Elég aktívan te-
vékenykedtem idén is. Sajnos voltak 
olyan rendezvények, meghívások, 
ahol nem tudtam ott lenni családi 
okok vagy betegség miatt, itt kérek 
elnézést utólag is. 
Az év során számos feladatot lát-

tam el, melyek közül néhányat kiemelnék: 
Önkormányzati rendezvényeken való aktív részvétel: 
Szerveztem vagy a szervezésben segítettem, lebonyolí-
tottam több rendezvényt, amely nagy népszerűségnek 

örvendett a lakosság körében. Számos önkormányzati 
rendezvényen vállaltam aktív szerepet, ahol konferál-
tam és segítettem a rendezvény zökkenőmentes lebo-
nyolítását. Például a Kolbásztöltő rendezvényünk vagy 
Falunapi programok. Ezek a rendezvények nemcsak a 
helyi hagyományok ápolását szolgálták, hanem lehető-
séget teremtettek a közösség számára a találkozásra, a 
beszélgetésre és az együttlétre. Tudom, hogy nem 
mindenkinek tetszenek ezek a programok, de úgy gon-
dolom, hogy minél több helyi lakost tudunk egy-egy 
programra elhívni, annál jobban erősödik a közössé-
günk. Aki ismer, tudja, hogy szeretem megismerni az 
embereket, segíteni az életüket abban, amiben tu-
dom. 
Pályázati feladatokban való segítségnyújtás: Segítet-
tem a pályázati feladatokat, és szakmai ellenőrzőként 
működtem közre a Jász látogatóközpontban. Ez a 
munka lehetővé tette számomra, hogy közvetlenül 
hozzájáruljak településünk kulturális, természeti érté-
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kének fejlesztéséhez. Úgy gondolom, hogy minden 
pályázattal előbbre vagyunk. Azt is tudom, hogy még 
számos területen tudunk fejlődni. A lehetőségeket 
megragadjuk, és élünk vele. 
Testvérkapcsolatok ápolása: Részt vettem a testvér-
kapcsolataink ápolásában, és látogatást tettem Sínfal-
ván és Jaworzeban is idén. Ezek a látogatások lehető-
séget teremtettek a kulturális cserére és a közös ta-
pasztalatok megosztására. Eközben számos értékes 
embert ismerek meg, akikkel való beszélgetésünk erő-
síti emberi kapcsolatainkat, magyarságunkat. 
A Takarék megvásárlása ügyében való segítségnyúj-
tás: Próbáltam segíteni a Takarék megvásárlása ügyé-
ben, de sajnos 2023-ban nem történt előrelépés eb-
ben az ügyben. Mindazonáltal, továbbra is elkötelezett 
vagyok a helyi gazdaság fejlesztése iránt, és továbbra 
is dolgozom a megoldások keresésén. 
Testületi üléseken való aktív részvétel: Majdnem 
minden testületi ülésen részt vettem, és aktívan pró-
báltam segíteni a munkát. Ez lehetővé tette számom-
ra, hogy közvetlenül hozzájáruljak a döntéshozatali 
folyamathoz, és biztosítsam, hogy a lakosok érdekeit 
mindig szem előtt tartsuk. 
Ötletláda: Bár idén megszüntettük az ötletládánkat, 
pár hasznos ötletet megvalósítottunk belőle. Ebből a 
leglátványosabb az orvosi rendelő előtti terület átala-
kítása, amely parkolással kapcsolatos problémáktól 
mentesíti a területet. 
EFOP-1.5.3-16-2017-00019 azonosítószámú pályázat-
ban való részvétel: Részt vettem az „Humán szolgálta-
tások fejlesztése a Jászberényi kistérségben” című pá-
lyázatban, az Integrációs Kerekasztal programban, és 
tájékoztattam az eredményekről a képviselő-testületet 
és a lakosságot. Ez a projekt, jelentős mértékben hoz-
zájárult a helyi humán szolgáltatások fejlesztéséhez, 
utat nyitva más-más területekre is, amelyek kistelepü-
lésünkön nem találhatóak meg. 
Önkéntes Tűzoltó Egyesület: Tartottam a kapcsolatot 
az önkormányzat és az Önkéntes Tűzoltó Egyesületünk 
között, amelynek aktív résztvevője, tagja is vagyok. 

Segítettem az egyesület és az önkormányzat közötti 
kommunikációt. 
Jászsági Szenvedélybeteg-segítő Szolgálat: Segítettem 
a közös munka elindulását, ezzel településünkre érke-
zett egy támogató szolgálat, amely a szenvedélybete-
geknek tud segítséget adni. Bátran ajánlom a lakosság-
nak, ha úgy gondolják, hogy az alkohol, tudatmódosító 
szerek, gyógyszer, játék vagy egyéb egészségre vagy a 
család egészségére káros szenvedély van jelen a köze-
lükben, ne habozzanak, kérjenek segítséget tőlük.  

(06-30-185-0599, 06-30-164-2311, 
jaszsagiszsz13@gmail.com) 

A jövőbeni terveim között szerepel az óvodánk bővíté-
se, a strandfürdőnk, kempingünk fejlesztése, helyi je-
lentőségű védett fák kijelölése. Bízom benne, hogy ez 
a kezdeményezés hozzájárul majd településünk zöld-
területeinek megőrzéséhez és bővítéséhez, és még 
„családbarátabbá” teszi településünket. Azon vagyok, 
hogy képviselőként minél több fejlesztést, újdonságot 
hozzak be Jászboldogházára, amellyel egy biztonságos, 
élhető, zöld, nyugodt településen neveljük fel gyerme-
keinket, éljük le életünket, ahol van háziorvosunk, böl-
csődénk, óvodánk, általános iskolánk. Számomra a 
legfontosabb, hogy a családosok minél több lehetősé-
get kapjanak, amivel jobban ki tudják használni a sza-
badidejüket, fejleszthetik a gyermekeik képességeit, 
és erősíthetik a családi kötelékeket. 
Örömömre szolgál, hogy a 2023-as évben is számos 
sikert értünk el, és bízom benne, hogy a jövőben is 
folytatjuk ezt a munkát. Köszönöm a támogatásukat és 
a bizalmukat, amit nekem szavaztak. Köszönöm a 
munkáját a polgármesternek, alpolgármesternek, kép-
viselő társaimnak, a hivatal dolgozóinak, bölcsődénk, 
óvodánk, iskolánk dolgozóinak, az iskolakonyha dolgo-
zóinak, az egyesületek aktív tagjainak, barátaimnak, 
családomnak, hogy támogatták és segítették a 2023-as 
évemet. 
 
Áldott, békés karácsonyt kívánok és sikerekben, egész-
ségben gazdag 2024-es évet! 

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK 

Szűcs Gergely 
Tisztelt Jászboldogháziak, tisztelt olvasók! 

Törvényes kötelezettségemnek 
szeretnék eleget tenni a követ-
kezőkben azzal, hogy az elmúlt 
egy évben végzett képviselői 
munkámról vagy inkább mun-
kánkról, néhány gondolatot 
megosztok Önökkel. Azért írtam 
azt, hogy munkánkról, mert a 
képviselő-testületben nincsenek 
személyre kiosztott feladatok, 
sem a település nincs körzetek-

re osztva. A ránk, képviselőkre háruló feladatokat kö-
zösen végezzük el, illetve a döntések meghozatala is 
közösen történik. 
 Természetesen nem felejtettem el, amit az egy évvel 
ezelőtti beszámolómban leírtam. Akkor nyolc pontban 
írtam le az általam legfontosabbnak tartott teendőket. 
Bevallom, hogy egyáltalán nem vagyok elégedett a 
sikert illetően. Első helyre tettem tavaly, hogy a rava-
talozóval és a mellékhelyiséggel, de főleg az utóbbival 

sürgősen tenni kell valamit. Annyi történt, hogy a te-
metői illemhely egy kisebb tatarozáson esett át, tető 
javítás, vakolatok kijavítása, meszelés, takarítás. Máso-
dik helyen a tájház állapotát tartottam aggasztónak, 
sajnos itt nem történt előrelépés. Azt gondolom, min-
denki előtt világos, hogy az önkormányzat önerőből 
nagyobb beruházást nem képes végrehajtani, csak 
akkor, ha valamilyen külső anyagi segítséget, pályázati 
lehetőséget sikerül megcélozni. Sajnos, sem a ravata-
lozó esetében, sem a tájházat illetően eddig nem kap-
tunk segítséget. Tavaly ilyenkor úgy tűnt, hogy az óvo-
da bővítését nem tudjuk megkerülni, de minden lehe-
tőséget kihasználva, igaz hogy teltházzal, de egyenlőre 
megoldódott a férőhely kérdése. A strandfürdő és a 
kemping működtetésével kapcsolatban azt írtam, hogy 
mindent meg kell tenni a fennmaradás és a nyeresé-
ges üzemeltetés érdekében, éppen a napokban kaptuk 
meg a részletes beszámolót, amiből az látszik, hogy 
sikerült az idei évet úgy végig vinni, hogy nyereséges 
volt a működés, amihez gratulálok az ott dolgozóknak. 
A sorban az ötödik helyen említettem, hogy fontosnak 
tartom a parkolási lehetőségek bővítését, talán itt tör-
tént a legnagyobb változás. Új parkolóhelyek létesül-
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tek a Petőfi Sándor utcában, ami az óvoda és a sport-
csarnok autóval való megközelítését könnyíti meg. 
Elkészült az orvosi rendelő és a piac melletti útpadka, 
illetve járda lebetonozása, térkövezése, ami nagyban 
megkönnyíti az ott közlekedők és parkolni szándéko-
zók helyzetét. Ehhez a kialakításhoz, nagyon jó, hely-
színrajzzal kiegészített javaslatot kaptunk (sajnos név 
nélkül) az akkor még működő ötletládába. Igaz, hogy 
az ötletláda időközben megszüntetésre került, de én 
arra kérem Önöket, hogy építő és jószándékú javasla-
taikat, ötleteiket ezután is juttassák el hozzánk, segítve 
ezzel munkánkat. A tavalyi beszámolóban a Művelődé-
si Ház felújításának fontosságát is említettem, itt fo-
lyamatban van a tervezés, remélhetően hamarosan 
megkezdődhetnek a kivitelezési munkák. Örök problé-
maként említettem a zöldhulladék és egyéb építési 
törmelék elhelyezésének lehetőségét. Talán a zöldhul-
ladékkal kapcsolatos problémák enyhültek, a bezsá-
kolt, illetve összekötött zöldhulladékot rendszeresen 
elszállítják, komoly segítséget jelentett, hogy a nyári 
vihar után a rengeteg gally és egyéb zöldhulladék el-
szállításából is nagy részt magára vállalt a hulladék-
szállító cég. 
 Az idei év eredményeként említem meg, hogy meg-
történt a kivitelező kiválasztása, és a fizikai megvalósí-
tás fázisához érkezett az úgynevezett Polyák dűlő a 

betonút és az Imrédy út között, valamint a Szolnoki út 
a temető sarok és a csíkosi út közötti szakaszának az 
építése. Mindkét út nagy teherbírású útalapot és zú-
zottkő borítást kap. A kivitelezést jövő év tavaszáig kell 
befejezni. 
Idén is benevezett az önkormányzat a „Legszebb kony-
hakertek” országos versenybe, társaimmal Szemes-
Csecselics Hajnalkával, Berczeli Ildikóval és Fózer Ba-
lázzsal levezényeltük a helyi zsűrizést. Kertészeink na-
gyon szép eredményt értek el, amihez ezúton is gratu-
lálok! 
Tavaly ősszel a vadásztársaság faültetést hajtott végre, 
a csíkosi és a tápiói határrészen 800 db nyárfát ültet-
tek el, képviselőtársammal, Vámosi Norberttel öröm-
mel vettünk részt a helyszín kijelölésében és az ülte-
tésben is. Én úgy gondoltam, hogy mivel vadászoknak 
az ötlete, illetve felajánlása a faültetés, biztosan gon-
doskodnak a kis fák vadak elleni védelméről, sajnos 
nem így történt. Az elültetett fákat a tél folyamán a 
vadak elpusztították. Örvendetes, hogy az idén újra 
faültetést hirdetett a vadásztársaság, remélhetően 
okulva a tavalyi esetből, gondoskodnak az egyébként 
nemes szándékkal elültetett facsemetékről. 
Köszönöm megtisztelő figyelmüket!  
Áldott ünnepeket és boldog új esztendőt kívánok!  

" Értesítjük a Tisztelt lakosságot, kedves ügyfeleinket, hogy a Jászteleki Közös 
 Önkormányzati Hivatal Jászboldogházai Kirendeltsége 

2023.  december 27. napjától 2024. január 1. napjáig igazgatási szünetet tart. 
Ezen idő alatt a kötelező feladatok ügyeleti formában lesznek biztosítva, az ügyfélfogadás szünetel. 

Megértésüket köszönjük! " 

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK 

Vámosi Norbert 
Kedves Boldogházi Lakosok és Minden Kedves Olvasó! 

A 2014-es önkormányzati 
megválasztásom óta, minden 
évben igyekszem részt venni 
az összes helyi rendezvényen 
és képviselői ülésen. Segítem 
a testület munkáját ötleteim-
mel, hozzászólásaimmal a 
különböző döntések megho-
zatalaiban. 
Az idei évben is az egyik fő 

törekvésem volt a képviselők és a Szociális bizottság 
tagjaival együtt, hogy mindenben támogassuk a rászo-
rulókat és azokat az embereket, akiknek szüksége van 
szociális segítségre! Több esetben járultunk hozzá 
gyógyszerek, élelmiszerek és egyéb eszközök vásárlá-
sához, amivel kicsit könnyebbé tudtuk tenni az embe-
rek mindennapjait. 
Folytatódott az otthonteremtési támogatások elbírálá-
sa, a bölcsődei felvételek lebonyolítása, egyéb javasla-
tok és döntések meghozatala, amelyek a települések 
fejlődését segítik. Törekedtünk a Jász látogatóközpont 
mihamarabbi megnyitására, beltéri utak, járdák javítá-
sára. Ezen dolgok mellett a vadásztársasággal együtt, 
folyamatosan összedolgozunk, és örömömre szolgál, 
hogy sikerült szorosabbra fűzni az együttműködésün-
ket és segíteni egymás munkáját!  

A projektek terén is több fontos döntés született idén. 
Az egyik a nagyon régóta várt Művelődési Ház felújítá-
sa, a másik pedig 2 mezőgazdasági út megújulása, 
amely lehetővé teszi a gazdák számára, hogy a falun 
belül minél kevesebbet kelljen közlekedni. 
Gyerekkorom óta sportolok, így az egyik legfőbb tö-
rekvésem képviselőként is, hogy a faluban legyenek 
különböző sportolási lehetőségek minden korosztály 
számára. Ezért is tartom nagy eredménynek azt, hogy 
például hosszú idő után a Sportegyesület utánpótlásá-
ban elindult a legkisebbeknek a képzése is U7-U9 kor-
osztályban, melynek indulásához többek között egy 
rúgófal is megépítésre került a sportpályán. Emellett 
ugyanolyan fontos, hogy a Művelődési Ház felső ter-
mében egy új, funkcionális sportolásra alkalmas terem 
épült. Ezek megvalósítását az Önkormányzat is támo-
gatta, ami nagyon jó célt fog szolgálni! 
Az idei évben is hoz ajándékcsomagot a Mikulás a 0-3 
éves gyermekeknek egy ünnepélyes rendezvény kere-
tén belül a tornateremben. Továbbá a 80 év feletti 
szépkorúaknak a megszokott módon a képviselő-
társaimmal együtt juttatjuk majd el idén is a csomago-
kat. 
 
Bármiben segíthetek Önöknek, keressenek engem is 
bizalommal! 
 
Köszönöm szépen, hogy elolvasták az írásomat, és 
mindenkinek boldog karácsonyt, boldog új évet és jó 
egészséget kívánok! 
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Az Egyházközség hírei 

Október 18.  
Az „Egymillió gyermek imádkozza a rózsafüzért” nemzetközi kezdeményezés-
hez egyházközségünk fiataljai is csatlakoztak. Kisné Kabács Anna hitoktatónk 
lelkes kis csapatával a délutáni órákban közösen imádkozták a rózsafűzért a 
Szűz Anya közbenjárását kérve a békéért és az egységért. Az imakampány 
2005-ben Caracasból indult, ahol több gyerek mondta a rózsafüzért egy kegy-
helyen, a jelenlévők közül többen megtapasztalták Szűz Mária jelenlétét. Ők 
indították a mozgalmat Pio atya gondolata nyomán – „Ha egymillió gyerek 
imádkozza a rózsafüzért, a világ megváltozik!” A világszerte meghirdetett kö-
zös ima erősíti a gyermekben az egyházhoz való tartozás érzését és az egysé-
get. A lelki élmény mellett a rózsafűzér szemeit megjelenítő mécsesek fénye 
szívünket is beragyogta! 

 

Október 22. 
 Egyházközségünkben az újjászerveződő Szent Vendel Társulat őrzi és ápolja Szent Vendel tiszteletét, kinek em-
lékére ünnepi szentmisét mutatott be Soós Tamás esperes, plébános. A szentmisét ünnepélyes körmenet követ-
te, majd a Szent Vendel szobrok felkeresése, előbb a település központjában, majd a határban. A szentmisén 
részt vettek a Szent Vendel cserkészcsapat tagjai is, akik, reméljük, majd követőik lesznek a Szent Vendel tiszte-
letnek. 

HITÉLET 

Október 24-én, az egyházközségünkben működő, lelki életünket is tápláló felnőtt hittancsoport tagjai a szo-
kásos keddi délutánon nem lelki beszélgetésre, hanem egy kis őszi munkára gyűltek össze. A jó hangulatú közös 
gereblyézés eredménye nem csak a falevelekkel megtömött zsákok számában volt mérhető, számunkra az egy-
séget, a közös tenni akarást, az együttlét örömét is jelentette.  

Október 27 – ére  

Ferenc pápa imaórát és böjti napot hirdetett a világban dúló 
háborúk megszűnéséért, a békéért. A kezdeményezés hátteré-
ben a szentföldi tragédia és más háborús övezetek állnak, ame-
lyek félelemmel és aggodalommal töltik el a pápát. Egyházközsé-
günk is csatlakozott ehhez a felhíváshoz, és nagy örömünkre so-
kan érezték ennek fontosságát, és együtt imádkozva könyörög-
tünk a békéért. Az imaórában lelkileg összekapcsolódtunk több 
százezer hívővel, akik egyidőben imádkoztak a szentatyával, aki 
Rómában, a Szent Péter-bazilikában imádkozott a világbékéért. 
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November 19. Szent Erzsébet ünnepe 

A világ szentjei közül az egyik legnagyobb tiszteletnek örvendő példakép 
Árpád-házi Szent Erzsébet. Szent Erzsébet legendája szerint egy alka-
lommal, amikor éppen kenyeret vitt a szegényeknek, találkozott egyik 
rokonával. Az számonkérte, hova megy, és mit visz a kosarában. Erzsé-
bet attól való félelmében, hogy nem tudja eljuttatni az adományát a 
szegényeknek, és megtiltják neki a jótékonykodást, azt válaszolta, hogy 
rózsát. Amikor rokona ellenőrizte a kosár tartalmát, abban kenyér he-
lyett csak illatozó rózsákat talált, pedig abban az évszakban nem nyíltak 
a virágok. Szent Erzsébet ünnepéhez kapcsolódva az Egyház hagyomá-
nyosan kenyeret szentel, és ezzel kínálja híveit, emlékeztetve arra, hogy 
a karitász, vagyis a szeretetből fakadó cselekedet mindannyiunk köteles-
sége. Erre adott példát Szent Erzsébet. Árpád-házi Szent Erzsébet ünne-
pén, templomunkban is a szentmisén került sor az Erzsébet kenyerek 
megáldásra, melyekből a szentmise végén mindenki vihetett haza, az 
áldással, a szeretet és hála érzésével. 

Köszönjük a Jánoshidai Pékség vezetőségének nagylelkűségét, munka-
társainak áldozatos munkáját a friss, meleg cipókért! 

KARÁCSONY - A Megváltó születését 
ünnepeljük 

December 25-én Isten Fiának, Jézus Krisztusnak földi 
születését ünnepeljük. Az örömünnep tárgya a meg-
testesült Ige földi születése a Boldogságos Szűz Máriá-
tól Betlehemben. A megváltó Jézus születése mindenki 
számára üdvösséget hoz, aki engedi, hogy lelkében a 
kegyelem által megszülethessék. December 25-ét 
I. Gyula pápa 350-ben nyilvánította Jézus születésének 
napjává. Az új ünnep szimbolikus magyarázata szerint 
a Karácsony Jézusnak, a világ Világosságának születés-
napja. 
Karácsonyhoz, amelyet sokáig csak a templomokban 
ünnepeltek, különböző szokások kapcsolódnak, mint a 
betlehemezés és a karácsonyfa-állítás. A betlehemezés 
Jézus születésének, a Betlehemben történteknek meg-
jelenítése, dramatikus játék. Főbb jelenetei a szállás-
keresés, illetve a pásztorjáték. A karácsonyfa Isten 
ajándékozó szeretetének szimbóluma. Először a XVI. 
században a német evangélikusok állítottak karácsony-
fát otthonaikban. Örökzöldje az örökkévalóságra, há-
romszög-formája a Szentháromságra utal, ágai a ke-
resztet idézik. A karácsonyfa gyertyái a született Vilá-
gosságnak, díszei pedig az örök dicsőségnek jelei. A fa 
tetején a karácsonyi csillag azt fejezi ki, hogy a kará-
csonyfát állító ember otthona ugyanaz a betlehemi 
barlang lett, amely fölött megállt az újszülött Jézusra 
mutató csillag. 
December 25-e, Karácsony, a család bensőséges ünne-
pe. A családtagoktól körülvett karácsonyi asztal a hívő 
ember számára az oltár jelképe, és a család egységé-
nek és összetartozásának is szimbóluma. Az ünnep 
alkalom arra, hogy felismerjük és elfogadjuk Isten min-
den embert megérintő szeretetét, amely átragyog a 

betlehemi éjszaka ridegségén, és meghitté változtatja 
azt.  
Az ajándékokkal és díszekkel valóban sikerülhet meg-
hittebbé tenni az ünnepet, de vajon marad-e elég 
időnk arra, hogy belegondoljunk abba, amiről a Kará-
csony valóban szól: Jézus születéséről. Jó helyen keres-
sük-e a Megváltó dicsőségét, figyelünk-e az angyalok 
szavára, mint egykor a pásztorok, és elindulunk-e ke-
resni Őt? Meghalljuk-e Jézus tanítását, amelyben meg-
mutatja nekünk az elcsöndesedésben rejlő erőt? Meg-
értjük-e, hogy zajos világunkban a csöndes jelenlét 
sokszor többet mond a szavaknál? 
Isten emberré lett, azaz belépett világunkba. Azért jött 
közénk, hogy választ adjon az élet értelme után kutató 
emberiség nagy kérdéseire, hogy megmutassa min-
denkinek, az egyetlen valóban járható út az, ha őt kö-
vetjük, aki „az út, az igazság és az élet” (Jn 14, 6), és 
szeressük úgy Istent és embertársainkat, ahogyan Ő 
szeret bennünket. 

Forrás: 

https://eger.egyhazmegye.hu/hirek/hirek-200/a-megvalto-szuleteset-unnepeljuk-2615 
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Összeállította: 
Bóta-Mizsei Ilona 

Újesztendő! Jövőbe nézünk. Szeret-
nénk látni, mi történik majd velünk? Ám, 
még homály ködében a holnap. Nézzünk 
önmagunkba! Sorsunk, jövőnk javarészt 
bennünk. Újra és újra tisztázzuk: kik va-
gyunk? Ki vagyok? Mi a terve velem Is-
tennek? Talán ezekre a kérdésekre a hívő 
ember számára Wass Albert egy rövid 
gondolata adhat választ: „Most tanultam 
meg, hogy nem arra kérem Istent, hogy 
teljesítse azt, amit én elterveztem, hanem 
hogy segítsen megérteni, mi az értelme 
annak, amit ő tesz velem. 

Kedves Boldogháziak! 
A 2023-as év végén is hálásan köszönjük nagylelkű adományaikat, persely és egyházi hozzájárulás for-
májában. Hálatelt szívvel köszönjük minden segítségüket, támogatásuk bármilyen formáját! A Jó Isten 
áldása kísérje életüket és minden jó szándékú törekvésüket!  

Szeretettel hívunk és várunk mindenkit 2024-ben is! 

HITÉLET 

  

ÜNNEPI MISEREND 
  

  Jászboldogháza Jánoshida Jászalsó-szentgyörgy 

December 24. Szenteste 
Karácsony vigíliája 

24.00 22.30 21.00 

December 25. Karácsony 
(Parancsolt ünnep) 

de. 8.00 de. 9.30 de. 11.00 

December 26. Karácsony - de. 9.30 de. 11.00 

Január 1. Hétfő Újév 
Szűz Mária, Isten anyja ünnepe 
(Parancsolt ünnep) 

de. 8.00 de. 9.30 de. 11.00 

Juhász Gyula – Betlehem 
 
Ó, emberek, gondoljatok ma rá, 
Ki Betlehemben született ez este, 
A jászol almán, kis hajléktalan, 
Szelíd barmok közt, édes bambino, 
Kit csordapásztoroknak éneke 
Köszöntött angyaloknak énekével. 
… 
Ó emberek, gondoljatok ma rá, 
S gondoljatok rá holnap és minden áldott 
Napján e múló életnek s legyen 
A betlehemi énekből öröm, 
A karácsonyi álomból valóság 
És békessége már az embereknek! 

Kegyelmekben gazdag karácsonyi ünnepeket, 
és Istentıl megáldott, boldog új esztendıt kíván 

az Egyházközség Képviselı-testületének és munkatársainak nevében: 
 

Soós Tamás esperes, plébános 
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Követve a 2019-ben elkezdett találkozót, most már 
mint hagyományt őrizzük, és  ötödik alkalommal szer-
veztük meg. Igaz, 2020-ban csak pikniket tartottunk a 
koronavírus miatt. Előző évekhez hasonlóan most is a 
Vendel Társulat  szervezte a találkozót, mivel a jakabi 
lakosok létszáma csökken, de a társulattal szimpatizá-
lók száma nő, így évről évre többen vesznek rész ezen 
a találkozón. 

A nap ünnepi szentmisével kezdődött, majd a szobrok 
koszorúzása következett. Először az eredetileg tápiói 
szobrot koszorúztuk meg, mely a templom  előtt van. 
Nagyon jó, hogy még a csíkosi és a jakabi szoborhoz is 
szép számmal kijöttek. A koszorúzás után a társulat 
tagjai rövid megbeszélést tartottak, ahol most is új 
tagokkal bővült a létszám. 
Ezután az iskolai ebédlőben összegyűlt találkozó részt 
vevőinek Bajor Imre társulati tag az egri Érseki Levél-
tárban végzett kutató munkájáról tartott rövid beszá-
molót, melyet kiállítással szemléltetett. 
Szent Vendel az állattartók védőszentje, így meghívtuk 
azokat a fiatalokat is, akik  állattartással foglalkoznak.  
Szívesen fogadták a meghívást, és részt vettek a szent-
misén és az ebéden, mely Tamás atya asztali áldásával 
vette kezdetét. Finom házi pálinkával  megalapoztuk a 
birkapörkölt  helyét, utána néhány szelet sütemény és 
ízlés szerint ital következett.  

Előző évekhez hasonlóan most  sem maradt el a nótá-
zás, melyet Nyitrai István tangóharmonikával kísért.  
 

Mindenki megköszönte a meghívást, és ígérte, hogy 
jövőre ugyanígy találkozunk. 
Mindenkinek köszönöm a segítséget és a részvételt. 

 A Szent Vendel Társulat és a Jakabiak találkozója 

Matók Pálné 
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 Nyugdíjasok háza tájáról….. 
Alig telt el néhány hét az előző „hírek” megjelenése 
óta, és máris új eseményekről tudok beszámolni. Az 
első és legfontosabb, hogy több mint egy hónapja visz-
szakaptuk az „öreg ovit”, aminek nagyon megörültünk. 
A szükséges javítási és festési munkálatokat az önkor-
mányzat munkásai elvégezték, és kitakarítva, rendben 
megkaptuk.  Segítséget kaptunk a bútorok visszacipe-
léséhez is, amit ezúton is köszönünk. Örülünk, hogy a 
körülményekhez képest a bútorok is aránylag, egy ki-
vételével épségben helyükre kerültek. Mi már csak 
szépítjük, csinosítjuk, és remélem a szeretetünkkel 
megtöltve be is lakjuk. Reggelenként örömmel me-
gyünk, hogy minél előbb készen legyünk. Ha sikerül,  
/márpedig sikerülni fog/, akkor másodikán egy gom-
bócpartival ünnepeljük meg a visszaköltözésünket. 
Alig várjuk, hogy birtokba vegyük a napközit. A tél fo-
lyamán heti egy alkalommal tartunk foglalkozást az 
energiatakarékosság miatt. Az Idősek Napközi Otthona 
nyitva áll a község valamennyi időskorú lakosának. 
Minden érdeklődőt nagy szeretettel várunk. 
 
Egyesületünk tagjai már ezt követően az év legszebb 
és legszentebb ünnepére készülnek, a karácsonyra. 

Nálunk 16-án tartjuk a nyugdíjasok gyertyagyújtási 
ünnepségét. Erre valamennyi egyesületi tagot nagy-
nagy szeretettel várunk! 
Ahogy haladnak a napok egymás után, rá kell ébred-
nünk, hogy ismét eltelik egy év, ismét öregebbek let-
tünk, de várjuk az év végi ünnepeket és az új eszten-
dőt. Reméljük, hogy újat és jót hoz. 
 
Nagyon kérem a község lakosságát, hogy az adójuk 
1 %-ával támogassák egyesületünket.  
Adószámunk: 18837005-1-16. Előre is köszönjük! 
Köszönjük mindenkinek, aki valamilyen formában tá-
mogatta egyesületünket!  
 
Szívesen várunk új belépőket is tagjaink sorába! 
 
Az év végéhez közeledve, kívánok valamennyi 
nyugdíjas társamnak és kedves kis községünk min-
den lakójának áldott, családi szeretetben eltöltendő 
karácsonyi ünnepeket és békés, boldog új évet! 
A fotókat a cikkhez Juhász Józsefné, egyesületi tagunk 
készítette.    

Orczi Imréné egyesületi titkár 

Képek az Idősek Napközi Otthonáról  
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BOLDOGBT 

Mottó:  
„Bár zord a harc, megéri a világ, 
Ha az ember az marad, ami volt: 
Nemes, küzdő, szabadlelkű diák.” 
   Azt is írhattam volna, hogy 
„Emlékeztető”, hiszen az életem első 
20-30 évét itt töltöttem a szüleimmel 
Jászboldogházán. Igaz, hogy azóta 
sok-sok év eltelt, sajnos sokan elmen-
tek a régi kedves ismerősök közül. A 
szüleim is. Akik megmaradtunk, 
igyekszünk tartani a kapcsolatot egy-
mással. Éljenek akár Boldogházán, 
akár az ország más részében. Persze 
nem is mindig személyesen, hanem a technika segítsé-
gével. Nagy örömünkre a rendszeres találkozókat, ösz-
szejöveteleket legtöbbször a BOLDOGBT szervezi      
  Bízom benne, hogy még sokan emlékeznek rám, csa-
ládunkra. 
        1959. február 23-án születtem Szolnokon a Bába-
képzőben. Édesanyám Ézsiás Terézia (szülei: Ézsiás 
Imre és Bujdosó-Baranyi Terézia ), édesapám Dalmadi 
Dezső (szülei: Kiss-Ádám Mária és Dalmadi Ferenc). 
Apám fiatalkorában a Csíkosban lakott, édesanyám a 
vasút másik oldalán a Tápióban. 1952-ben kötöttek 
házasságot. Nővérem – Marika – 1955-ben született, 
most a családdal Szolnokon élnek. Amikor én megszü-
lettem, még Tápiómajorban laktunk, oda is vittek haza 
lovas kocsival a kórházból. Testvérem emlékezete sze-
rint olyan kövér baba voltam, hogy csak apró réseken 
pillogtam a világra. Jól megnézte az új családtagot. 
Azokban az években minden téren nagyot változott a 
világ. 
 Szüleim, nagyszüleim  és a boldogházi lakosok is tudo-
másul vették a világban, életmódjukban történt válto-
zásokat, és próbáltak aszerint boldogulni. Nem keserí-
tették egymás és – főleg a gyerekek - a mi életünket 
sopánkodással, a kulák – világ emlegetésével. 
   Végtelenül szerettem a tanyán lenni. Nagyszüleim 
még Tápiómajorban maradtak, amikor mi már beköl-
töztünk Jászboldogházára, a Tompa Mihály utcába. 
Egész hosszú nyarakat, iskolai szüneteket töltöttem a 
tanyán. Sokat játszottunk, libákat őriztünk, lovagol-
tunk (Cocós tatával) a szomszédokban nyaraló unokák-
kal: Baranyi Istvánkával, Sanyikával, Menkó Erzsikével, 
Csirke Sárikával. Ott a „ szomszédok” más dimenziót, 
távolságot jelentettek: például, ha haza kellett jönni, 
akkor a kútágast máshogy állították Móra Böske 
néniék is, meg Baranyi Böske néniék is. Ebből tudtuk, 
hogy menni kell haza. Nem illett a szomszédban enni, 
csak különleges alkalmakkor. 
 Az általános iskolát Jászboldogházán kezdtem, és itt is 
fejeztem be. Szüleimtől látva, én is szerettem a közös-
séget, a közösségért végzett munkát. A jászberényi 
Lehel Vezér Gimnázium orosz tagozatán érettségiztem 
le, majd ezt követően egy évig dolgoztam a boldogházi 
óvodában Fazekasné Erzsi néni mellett és Baranyiné 

Icával. Megszerettem az óvónői mun-
kát, és egy év elteltével felvettek a 
Szarvasi Óvónőképző Intézet kísérleti 
orosz tagozatára. A diploma megszer-
zése után 3 csoporttársammal egy 
újonnan indult óvodarészben Érden 
helyezkedtünk el. Megbecsülték a 
munkánkat, szerettük az érdi 
tusculánumi óvodát. 
 Közben tettem egy kis kitérőt, mert 
átmentem orosz nyelvet tanítani  az 
érdi 9. sz. Általános Iskolába. 
1986-ban férjhez mentem Nagy Fe-
renchez. Pár évig szolgálati lakásban 

laktunk, ami anyagilag is nagy segítség volt  Érd város 
vezetőségétől.  
1987-ben megszületett kislányunk. Dóri 3 éves volt, 
amikor átköltöztünk Tárnokra a saját házunkba. 
Mindhárman  átjöttünk Tárnokra: Dóri az óvodába, én 
vezetőhelyettes lettem az óvodában, Feri az általános 
iskola igazgatója lett. Teltek-múltak az évek, Dóri fel-
nőtt, mi is idősebbek lettünk. 
Nemrégiben férjem sajnos  Covid-fertőzésben elhunyt. 
Idén augusztus 20-án posztumusz Díszpolgári címet 
kapott a nagyközségért végzett közösségi munkájáért. 
   Lányom a - család számára  is - nehéz időszakban 
erős akarattal, kitartással kitűnő eredménnyel fejezte 
be a Pannon Egyetemet. Az ott tanultakat hasznosítja 
a budapesti Hagyományok Házában, ahol nemzetközi 
kulturális szervező és a Ház háziasszonya. Közben a 
Kiss Kata Zenekar népi hegedűse és vokalistája. Fellép-
tek már Boldogházán is, tetszett az embereknek a mű-
soruk. 
 Az évek során én magam mögött hagytam a pedagó-
gusi pályát, és több helyen tevékenykedtem. Elvégez-
tem a biztonsági őr tanfolyamot és a testőrképzőt is, 
de sohasem dolgoztam ebben a munkakörben. 
Martonvásáron dolgoztam hosszabb ideig kulturális 
szervezőként az Óvodamúzeumban és a Brunszvik- 
Beethoven Művelődési Központban. 
Átmenetileg dolgoztam az Érd és Térsége Víziközmű 
Kft. munkaügyi osztályán is. 
Barátaink segítségével végül elhelyezkedtem az ÉTH 
Érd és Térsége Hulladékkezelési Nonprofit Kft.-nél mé-
dia és marketing munkatársi beosztásban. Jártam még 
iskolába is: kulturális rendezvényszervező –
konferencia- és esküvőszervező  lettem. 
Akkor már nagyban dúlt a pandémia, és én részben 
kötetlen munkaidőben dolgoztam. Sokszor előfordult, 
hogy haza kellett jönnöm: apósom vagy a férjem segít-
ségére. Közel volt a munkahelyem, meg tudtam oldani 
a gyors segítségadást. Szerettem és szívesen végeztem 
a munkahelyi feladataimat. A szervezés, az írás, a kap-
csolattartás a telephelyek között, mind-mind megfele-
lő és testhezálló feladat volt számomra. 
Februárban leszek 65 éves, és nyugdíj felé közeledve 
hálás vagyok az ÉTH mostani és régebbi vezetőségé-

Bemutatkozó: Nagyné Dalmadi Teodóra 
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Állomás a barátom 
 
Csizmában jár az én mesém kis falumban. 
Behunyom a szemem hallgatom mit sugall. 
Lelki szemeimmel állomásra mentem. 
Nyolcvan éve éppen, hogy barátja lettem. 
 
  
 
 
 

 

 

Mikor fagyos télben lekéstem vonatom. 
Váróterem vaskályhája a vigaszom. 
Cukorrépát hordtunk két ökrös szekérrel. 
Az áldott bő termést vagonok nyelték el. 
 

 
 

2022.02.24.  Bíró Antalné 

CIVIL SZERVEZETEK 

nek, munkatársaimnak, hogy megértőek, humánusak 
voltak velem és családommal a nehéz- pandémiás - 
időszakban. 
  Hoztam valamit otthonról, amit hasznosítani tudtam 
és tudok az életemben: a vidámságot, a derűt, a  kitar-
tást, az akaraterőt, a közösség szeretetét, és mindazt a 
jót, ami ezzel jár.  
 Gondolva nyugdíjas éveimre, éppen tegnap fejeztem 
be a mesemondó tanfolyamot. A vizsgán jelest kap-
tam. Mehetek ismét gyerekek, de felnőttek közé is 
mesét mondani. 
Egyszer volt, hol nem volt …..de amit itt leírtam, bi-
zony nem mese volt. 

Bíró Antalné Marton Veronika, a BOLDOGBT tagja, 2021-ben csopaki otthonában mesélt a Boldogházi 
Hírek olvasóinak Jászboldogházához fűződő emlékeiről, Csopakon töltött mindennapjairól és szenvedé-
lyéről, a versírásról. Veronika több versíró versenyen ért el kiváló eredményeket, és több kötetben jelen-
tek meg versei. Most két versével köszönti a rokonokat, barátokat, ismerősöket – Boldogháza lakóit. 
Fogadják szeretettel! 

Dóri lányommal a Csontváry kiállításon  

Kis falunk 
 
Kis falunk Jászboldogháza.  
A te karod mindig tárva. 
Akik innen elkerültünk. 
Vissza-vissza jövögetünk. 
 
Templomi harang hangjára. 
Mely lelkünket is átjárja. 
Hiszen gyermekkorunk óta. 
Mindig jöttünk harangszóra. 
 
Út menti fák úgy zöldellnek. 
Árnyékukkal átölelnek. 
Járda melletti virágok. 
Illatosak, érint mámor. 

 
 
Állomás a sorompóval. 
Barát minden utazóval. 
Öreg falai mesélnek. 
Jönnek-mennek nemzedékek. 
 
Óvodának, iskolának. 
Dolga volt már sok diákkal. 
Visszajönnek, találkoznak. 
Mint réges-rég úgy zsibongnak. 
 
Oly gyorsan telnek az évek. 
Változott a falunk képe. 
Földanyánk jutalmat adott. 
Meleg termálfürdőt kapott. 

 
 
És ahol a falu vége. 
Földet művelik a gépek. 
A szakértő dolgos kezek. 
Gondozzák a terményeket. 
 
Csodás a táj, egészséges. 
Mert bio annak termése. 
Szeretünk mi hazajönni. 
Selymes füvön megpihenni. 
 

2020.02.22.  Bíró Antalné 

Kedves Olvasók! 
Mindenkinek köszönöm az egész évi támogatást, a közös munkát, a lehetőséget, 
hogy találkozhattunk, hogy mi, távol élők otthon érezhettük magunkat. Köszön-
jük azt a kedves vendégszeretetet, melyet minden alkalommal kapunk. 
Az egyesület minden tagja és a magam nevében is kívánok áldott, szép ünnepeket, 
jó egészséget és békében, szeretetben, megértésben, eredményekben gazdag új 
esztendőt. 

Baráti öleléssel: Veliczkyné Koncsik Ilona 

BOLDOGBT Egyesület elnöke 

Diákként naponta városba utaztam. 
Ekkor még a szívem bohó és fiatal. 
Mesélném még tovább, kifogyott a tollam. 
Kérdezd az állomást elmeséli nyomban. 
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2023. november 11-e emlékezetes dátum marad mind 
a magam és 4 kuratóriumi társam életében.  
Ez a nap volt az első alapítványi bálunk napja, melyen 
nem vendégként, hanem főszervezőként vettünk 
részt.  
2023. áprilisában megtartott kuratóriumi ülésen 
Zrupkóné Gabika néni és Nagyné Matók Anikó biztatá-
sára elhatároztuk, hogy folytatjuk a régi szokásokat, és 
2019 után most 2023-ban újra alapítványi bált szerve-
zünk. Akkor még megnyugtatóan távolinak tűnt az idő-
pont, azt gondoltuk, elég időnk lesz felkészülni min-
denre. A 6 hónap azonban nagyon gyorsan elrepült, és 
már csak az vettük észre, hogy néhány hét, és mindjárt 
itt a bál. 

Ezúton is szeretnénk megköszönni elsőként Zrupkóné 
Gabi néninek és Nagyné Matók Anikónak, hogy segítő 
kezet nyújtottak a kezdeteknél, hogyan kell elindulni 
egy 300 fős bál megrendezésében, milyen feladatok 
lesznek, mire kell figyelni, milyen buktatók lehetnek! 
Ők ketten végigkísérték velünk a szervezést a legvégső 
mozzanatig, ott voltak velünk a bálon is meghívott 
tiszteletbeli vendégekként, és szívből gratuláltak a si-
kerünkhöz.  
A bál estéjén mi öten már este 18 órakor a legszebb 
ruhánkban, gyermeki izgalommal vártuk a bejáratnál 
majd 300 fős vendégseregünket, akiknek ezúton is 
köszönjük, hogy megtiszteltek bennünket, és elfogad-
ták meghívásunkat jótékonysági rendezvényünkre, 
ezzel is támogatva a boldogházi gyermekek jövőjét. 

Köszönjük Gömöri Mihálynénak, Tóthné Simon Aran-
kának, Baranyi Bélánénak és a Balázs Bolt munkatársa-
inak, hogy elfogadták felkérésünket, és árusították a 
belépőjegyeket az estre! A rossz időben sokan autóval 
érkeztek, a parkolóban a polgárőrök segítették a ven-
dégek parkolását, akiknek nagyon köszönjük egész 
éjszakai helytállásukat, illetve köszönjük Ficzere Jó-
zsefnek és munkatársainak a bál hetén végzett munká-
jukat.  

A zenekar már húzta a talpalávalót, a vendégek pedig 
szépen gyülekeztek. Mindenki elegánsan, az estének 
megfelelő tisztelettel öltözve érkezett, majd 19 órakor 
elkezdődött a báli program a nyitó beszédekkel. Na-
gyon köszönjük Pócs János országgyűlési képviselő 
úrnak és feleségének, hogy elfogadta meghívásunkat, 
és beszédével megnyitotta az estét! Ezután Koczáné 
dr. Fehérváry Mária polgármester asszony folytatta a 
beszédek sorát, és végül én fejeztem be a mazsorettes 
gyermekek bemutatója után. Köszönjük Kormos Laurá-
nak, hogy a gyermekeket felkészítette a bemutatókra! 
Az est legizgalmasabb része számunkra a vacsora volt, 
mert ezelőtt még soha nem volt svédasztalon szerví-
rozva a báli menü, és nagyon izgultunk, hogy a vendé-
gek hogyan fogadják. Nagy megkönnyebbülésünkre 
óriási sikert aratott, hogy a pörkölt és sültek szabad 
szedésűek voltak, és egész éjszaka lehetett belőlük 
falatozni korlátlanul.  

A Boldogházi Gyermekekért Közhasznú Alapítvány 
„Elsőbálozók voltunk” 
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Fotó: Babinyecz J. 
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A vacsora színvonaláért nagyon nagy köszönettel tar-
tozunk munkahelyemnek, az InterFrost Kft.-nek, 
Jeneiné Melindának és Jenei Tamásnak a személyes és 
anyagi segítségért, mellyel bálunkat támogatták, a 
chef csapatnak, akik elkészítették a vacsorát, valamint 
Koczáné dr. Fehérváry Máriának és Ráczné Baráth 
Andreának, amiért erre az egy estére átengedték a 
konyhát, hogy a finom sült ételek helyben készülhes-
senek el! A főzőmestereinknek, Rácz Jánosnak, Turóczi 
Ferencnek, Káposztás Istvánnak és Tóth Lászlónak pe-
dig nagyon köszönjük, hogy idén is nagyon finomra 
főzték nekünk a pörköltet! 

Ráczné Baráth Andreának pedig köszönjük a felajánlá-
sait a vacsorához és a tombolanyereményekhez. 
A vacsora után elkezdődhetett a felhőtlen tánc, be-
szélgetés, iszogatás. Mindenki jól érezte magát, vidá-
man beszélgető társaságok álldogáltak a bárpult előtt, 
sok pár ropta a táncparketten, és mosolygós társasá-
gok beszélgettek az asztaloknál egészen hajnal 5-ig. Az 
est fénypontja a tombolahúzás volt, ahol a rengeteg 
tombolatárgy mind gazdára talált. Nagyon köszönjük 

mindenkinek, aki támogatta rendezvényünket tombo-
la felajánlásával, illetve vendégeinknek, akik tombola-
jegy vásárlásával növelték a bál bevételét! Köszönjük 
az Obsitos Kft.-nek, ügyvezetőjének, Eszes Zoltánnak, 
valamint nejének az ez évi és az évek óta tartó támo-
gatást! A tombola kihúzása után végre mi is kicsit lazít-
hattunk és mulathattunk felszabadultan a sok izgalom 
és át nem aludt éjszaka után.  

A bál sikeresen zárult, minden vendégünk nagyon jól 
érezte magát, nagyon sok pozitív visszajelzést kap-
tunk, amiért nagyon hálásak vagyunk, hiszen azért dol-
goztunk hónapokon át, hogy minden résztvevő felhőt-
lenül vidáman érezze magát jótékonysági bálunkon. 
Így a végén pedig - de nem utolsósorban - szeretnénk 
megköszönni párjainknak és összetartó baráti társasá-
gunk minden tagjának, hogy végig mellettünk álltak, 
mindenben segítettek nekünk, és velünk izgultak sike-
reinkért! Nélkületek nem sikerült volna! 

Rudi Gabriella 
alapítványi elnök 
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Az Erzsébet park felújítása 
Örömmel tájékoztatjuk a kedves lakosságot, hogy eb-
ben az évben a Faluvédő és Szépítő Egyesület számlá-
jára utalt, adó 1 %-ából befolyt összeget az Erzsébet 
park felújítására fordítjuk. 

Tisztelettel és köszönettel fogadtuk mindazok dönté-
sét, akik személyi jövedelemadójuk 1 % -ával a Faluvé-
dő és Szépítő Egyesület tevékenységét támogatták. 
Egyesületünk kevés anyagi forrással rendelkezik, az 
adó 1 %-a segítségével juthat pénz céljaink, elképzelé-
seink megvalósítására, melyek a település javát szol-
gálják. 

Ebből a pénzforrásból évek óta minden ősszel árvács-
kát vásároltunk, melyet a település közterületeire ül-
tettünk ki. Most úgy döntöttünk, hogy idén az egész-
ségház és a piactér szomszédságában lévő Erzsébet 
parkot tesszük elegánsabbá, ünnepélyesebbé azzal, 
hogy az évek óta kezelhetetlen füves, gazos területet 
megszüntetjük, kavicsszórással szépítjük meg a kör-
nyezetét. A munkára Farkas Imre vállalkozót kértük 
fel, aki örömmel vállalta a nemes feladatot a hely jelle-
ge miatt is, és a településért érzett tisztelete, szerete-
te jeléül.  

Köszönjük az igényesen elvégzett munkát neki és mun-
katársainak. Tisztelettel köszönjük az Önkormányzat 
és mindenki más segítségnyújtását a munkálatok so-
rán. 

FALUSZÉPÍTŐK HÍREI 

 Szűcs Gergelyné 

Polgárőrség hírei 

Ezúton kívánunk minden kedves Olvasónak, az Önkormányzatnak, 
támogatóinknak, segítıinknek, a Boldogházáról elszármazott bará-
tainknak és a Boldogházi Hírek szerkesztıinek áldott, békés kará-
csonyi ünnepeket és jó egészséget az új évre.  Köszönjük az Önkor-
mányzattal és a helyi civil szervezetekkel való egész évi együttmő-
ködést. Öröm számunkra, hogy közös összefogással eredményesen 
tehetünk településünkért!        

Tisztelt Lakosok! 

Közeleg az év vége, így egy kis összefoglalóval készül-
tem a Polgárőr Egyesület 2023. évi életéből. 

Az idei év sok feladatot rótt az egyesület tagjaira. Szá-
mos rendezvény került megrendezésre községünkben, 
ahol a Polgárőrség is jelen volt vagy az esemény része-
seként vagy a közbiztonság fenntartása érdekében. 
Ebben az évben tartottuk meg az elnökségem alatti 
első közgyűlést, ahol számot adtunk az elmúlt évről és 
jövő évi terveinkről, valamint  az összes megjelent ta-
got vendégül láttuk.  

Nagy örömömre szolgált, hogy az év során számos új 
taggal és fiatallal bővült az egyesület. 

Az idei évben több egyesületi program megrendezésre 
került. Többek között tartottunk egy közös nyársalást, 
valamint az autómentes nap alkalmával meginvitáltuk 

a község lakosságát egy kis kerékpározásra, hogy csak 
néhányat emeljek ki a programjaink közül. 

Mindezek mellett azért történt számos megoldandó 
feladat is. Például lopás, közlekedési baleset, valamint 
az örökösen visszatérő házalók kikísérése települé-
sünkről. A rendőrséggel együttműködve az összes aka-
dályt sikerült leküzdeni és biztonságossá tenni telepü-
lésünket. 

Ezúton is szeretném megköszönni mindenkinek az 
egész éves támogatást, a tagok önfeledt munkáját és a 
lakosok bejelentéseit, észrevételeit. 

Békés, boldog karácsonyt és közbiztonságban Békés, boldog karácsonyt és közbiztonságban Békés, boldog karácsonyt és közbiztonságban Békés, boldog karácsonyt és közbiztonságban 
gazdag boldog új esztendgazdag boldog új esztendgazdag boldog új esztendgazdag boldog új esztendőt kívánok a t kívánok a t kívánok a t kívánok a 
jászboldogházi Polgárjászboldogházi Polgárjászboldogházi Polgárjászboldogházi Polgárőr Egyesület nevében!r Egyesület nevében!r Egyesület nevében!r Egyesület nevében!    

 
Ficzere József 

elnök 
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Szendrei Péter 

Hírek a tűzoltók életéből 
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Kedves Olvasók! 
Örömteli híreink: Jászboldogháza Önkormány-

zattal közös finanszírozásban sikerült újabb felszere-
léssel gyarapítanunk egyesületünk eszköztárát egy 60 
m-es GH TEXFLEX X-TREME alaktartó gyorsbeavatkozó 
tömlő formájában. Köszönjük a beszerzésben nyújtott 
segítséget Koczáné dr. Fehérváry Mária polgármester 
asszonynak és Baráth Tibornak, a Pirotext Kft. ügyve-
zetőjének. Ezzel a fejlesztéssel ezután sok esetben  
„nem kell közelebb húzni" a tüzet, mert a település 
átlagos ingatlanméreteit figyelembe véve hatékonyab-
ban tudunk beavatkozni, mint az eddigi 30 m-es gyors-
beavatkozónkkal. Reményeink szerint hamarosan el-
készül a gépjárműfecskendő szükséges átalakítása, és 
málházásra kerül az új technika. 

Nincs még vége az örömteli híreknek, novemberben 
ugyanis egy bajtársunk, Pomázi Zsolt, sikeresen elvé-
gezte a 40 órás alapfokú tűzoltó tanfolyamot, így 
ezentúl egy fővel növekedett a riasztható tagjaink lét-
száma. Továbbra is örömmel fogadjuk a Zsoltihoz ha-
sonlóan gondolkodó, a közösségéért tenni akaró lelkes 
fiatalok jelentkezését. 

Ezenkívül egy minősítő gyakorlaton és egy továbbkép-
zésen is részt vettünk. A jászberényi minősítő gyakor-
lat, a Jászberény és Jászapáti járás önkéntes mentő-
szervezeteinek minősítő/újraminősítő gyakorlata volt. 
Itt most az alapvető viharkárok felszámolása és a víz-
kár-elhárítási tevékenység újraminősítése volt a vizsga 
tárgya. Elméleti és gyakorlati oktatást is kaptunk, és 
újabb öt évre sikeres minősítést szereztünk. A tovább-
képzés Szolnokon volt, ahol a beavatkozásokat gyako-
roltuk gázpalackok jelenlétében, gázpalack tüzek oltá-
sa és kárhelyszíni elsősegélynyújtás volt a téma. 

Az adventi koszorúk, karácsonyi díszek és fényfüzérek 
mind hozzájárulnak a karácsonyi hangulat megterem-
téséhez, de sajnos tűzveszélyt is jelenthetnek. A szil-
veszteri pirotechnikai eszközök használata pedig to-
vább növeli a tűzveszély kockázatát. De ne aggódj, 
nem kell feladnod a karácsonyi hangulatot, csak egy 
kis óvatosság szükséges! 

Az adventi koszorúk gyakran száraz növényi anyagok-
ból készülnek, amelyek könnyen meggyulladhatnak, 
ha túl közel helyezik őket egy gyertyához vagy hőfor-
ráshoz. Szóval, ha a koszorúd lángolni kezd, az nem azt 
jelenti, hogy túlságosan is szereted a karácsonyt, ha-
nem, hogy minél hamarabb oltsd el! 

A fényfüzérek és egyéb elektromos karácsonyi díszek 
is tűzveszélyesek lehetnek, ha nem megfelelően hasz-
nálják őket. Tehát, ha a karácsonyfadíszed elkezd szik-

rázni, az nem a karácsonyi szellem igazi megnyilvánu-
lása, hanem zárlatos vagy hibás a termék, mielőbb 
áramtalanítsd! 

A szilveszteri pirotechnikai eszközök használata során 
is fokozott óvatosság szükséges. Ezek az eszközök 
gyakran magas hőmérsékletet generálnak, és ha nem 
megfelelően használják őket, könnyen tüzet okozhat-
nak, ráadásul az állatok sem szeretik a hangját. De ne 
feledd, a szilveszter nem arról szól, hogy szó szerint 
“felrobbantjuk” az óévet! 

A kémények és fűtőberendezések rendszeres felülvizs-
gálata és karbantartása szintén fontos a tűzveszély 
minimalizálása érdekében. A nem megfelelően kar-
bantartott kémények és fűtőberendezések szintén 
jelentős tűzveszélyt jelenthetnek. 

Szóval, miközben élvezzük a karácsonyi időszak vará-
zsát, ne feledkezzünk meg a biztonságról. Vigyázzunk, 
hogy a karácsonyi díszek, fényfüzérek és pirotechnikai 
eszközök megfelelően legyenek használva és tárolva, 
és ne feledkezzünk meg a kémények és fűtőberende-
zések rendszeres karbantartásáról és felülvizsgálatáról 
sem. Ezzel biztosíthatjuk, hogy a karácsonyi ünnepek 
valóban a szeretet, a béke és az öröm időszaka marad-
nak, nem pedig a tűzoltóké. 

 

Áldott, békés ünnepeket kíván a Jászboldogházi 
Önkéntes Tőzoltó Egyesület minden tagja! 

„Istennek dicsőség, egymásnak segítség!” 
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Hírek a focipályáról 

A Jászboldogházi SE életében sok változás történt az 
elmúlt időszakban. Az egyesület vezetősége toborzót 
hirdetett, és 20 új játékossal bővültek utánpótlás csa-
pataink, így immár közel 50 utánpótlás játékossal fog-
lalkozunk. Személyi változások is történtek egyesüle-
tünkben, sikerült megnyernünk edzőnek Tasi Zoltánt, 
aki komoly játékos- és edzői tapasztalattal rendelkezik, 

hosszú évekig játszott és edzősködött 
Jászberényben, mellesleg már 2013 
óta erősíti felnőtt csapatunkat is. 5 
utánpótláscsapattal és a felnőtt csa-
pattal működik az egyesület, 4 edző 
dolgozik a csapatok mellett, és van 
egy mindenes segítő, Kisbalázs Bence 
személyében. Folyamatosan, minden 
héten, télen – nyáron, heti 2- 3 
edzéssel készülnek a csapatok a hét-
végi mérkőzésekre, tornákra. Külön 
öröm számunkra, hogy egyre több 
lány is focizik csapatainkban. 
Csapataink: 
U-7 – edző: Tasi Zoltán 
U-9 – edző: Tasi Zoltán 
U-11 – edző: Pomaházi Gábor 
U-14 – edző: Pomaházi Gábor 
U-19 – edző: Racs Tamás 
Felnőtt – edző: Bodor Máté 
Több fejlesztést is meg tudott az 
egyesület valósítani az elmúlt évek-
ben pályázati segítséggel. A labdarú-
gópályára új labdafogóhálók és új 
cserepadok kerültek, megtörténtént 
az eddig kimaradt öltözők burkolása 
és nyílászárócseréje, és sikerült vásá-
rolnunk egy vadonatúj 9 személyes 
Renault kisbuszt. Ezek mellett sike-
rült beszereznünk számos új edzés-
eszközt, felszerelést, mezgarnitúrákat 
kicsiknek és nagyoknak egyaránt. 
Továbbra is várjuk utánpótláscsapa-
tainkba az 5 és 21 év közötti fiatalo-
kat, az edzésekhez bármikor lehet 
csatlakozni, fiúknak és lányoknak 
egyaránt! 

Hajrá Boldogháza! 

 

Sporthírek 

U  9-es focistáink 
U  7-es focistáink 

Bodor Máté 

Edzés időpontok: U -7, U- 9: kedd-csütörtök – 16:30, U- 
11, U- 14: kedd- csütörtök: 17:30 (helyszín: tornate-
rem) 
Szeretettel várunk mindenkit a 2024. február 3-án 
megrendezendő Sportbálra! Kérjük jelenlétükkel, tom-
bolatárgy felajánlással támogassák egyesületünket! 
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Velünk történt ... 

�  A Jászkun Kapitányok Tanácsa november 18-án tar-
totta soros ülését Helvécián.  A hagyományoknak 
megfelelően a rendezvényen  nemcsak a kapitányok, 
hanem a feleségeik is részt vettek.  A kapitányoknak 
külön programjuk volt. A rendezvényen az alábbi napi-
rendek kerültek megtárgyalásra: 
Kolbáz-szék település régészeti feltárása. Előadó: Ba-
kos Gábor a Nemzeti Múzeum régésze 
A kapitányok Tanácsának tájékoztatója és javaslatai  a 
2024 évben tervezett feladatokról és rendezvényekről. 
Előadók: Ván Jenő jászkun főkapitány, és a regnáló 
jász, nagykun, kiskun kapitányok.  
A Jászkun Kapitányok Tanácsának javaslata a közös 
hármas kerületi banki kassza kialakítása.  
�Érkezésünkkor  Balogh Károly, Helvécia Polgármeste-
re, valamint dr. Mák Kornél regnáló kiskun kapitány 
fogadta a kapitányokat, kapitánynékat. A rendezvény 
a Petőfi Sándor Művelődési Házban volt megtartva. A 
résztvevőket Ván Jenő jászkun főkapitány köszöntötte, 
majd dr. Mák Kornél mondott rövid köszöntőt. Balogh 
Károly polgármester rövid kisfilm segítségével  mutat-
ta be Helvéciát.  
Ezután Bakos Gábor, a Nemzeti Múzeum régésze a 
„Kolbáz-szék a Nagykunság fővárosa a középkorban” 
címmel tartott előadást. Az előadásában elmondta, 
hogy jó ideje a Nagykunság középpontjának Karcag 
várost tartják, azonban Karcag csak a török hódoltság 
megszűnése után lett a Nagykunság központja. Kolbáz-
szállás nem nőtt a többi település fölé. Míg Jászberény 
a 15-ik század folyamán mezővárossá fejlődött, 
Kolbáz-szállás ugyanolyan falusi település maradt, 
mint a többi, bár még a 17. században is 30-35 kun 
település igazgatási, bírói középpontjaként működött.  
A török hódoltság folyamán a települések többször is 
lepusztultak, majd lakóik a kunsági  mezővárosok és 
falvak határaiba olvadtak bele. Kolbáz-szállás szerepét 
a 17. század végétől a mezővárossá fejlődött Karcag 
vette át. Az előadó beszélt még a Tisza-tó régészeti 
feltárásáról is.  Felvetődött egy emlékhely létrehozása 

is, mert ez fontos az embereknek, és a gyökerek meg-
újulását is elősegítené. A következőkben dr. Mák Kor-
nél javasolni fogja Lezsák Sándornak, az országgyűlési 
képviselőjüknek, hogy a Kunságról az egyetemeken is 
legyen oktatás, hogy az ilyen nagy múlttal rendelkező 
népet ismerjék meg az egész országban, sőt még meg-
említette, hogy a mesterkurzusokban is oktatható le-
gyen. Hortiné dr. Bathó Edit is jónak látja és javasolja, 
hogy a jászok is csatlakoznának az egyetemeken való 
oktatáshoz.  Téma volt még Magyarország ételei, a 
régi magyaros ételek bemutatása, melyek már kimen-
tek a divatból. Ezeket összejöveteleken, falunapokon 
és más rendezvényeken lehetne bemutatni.  Győrfi 
Lajos Berekfürdő nagykun kapitánya javasolta a helvé-
ciai körforgalomnál valami jellegzetes kun szobor elhe-
lyezését. Újra téma volt a  pénzügyek rendezése, hosz-
szú ideig beszéltünk róla, talán elindult egy folyamat, 
amelyben rendeződni fog.  Erről majd később fogunk 
írásban tájékoztatást kapni.  
 Míg a kapitányokkal értekeztünk, addig a kapitány–
nékat Balogh Károly polgármester meginvitálta a Ba-
logh Borházba borkóstolásra, majd a Hegeda Kertésze-
tet tekintették meg.  A kapitányi találkozó végén közö-
sen avattuk fel a szanki Varga Ferenc emeritus kiskun-
kapitány által készített Kiskun emlékművet a művelő-
dési ház melletti új szoborparkban. A Nap–Hold–
Kereszt szimbólumokkal készült, kézzel faragott em-
lékművet maga Varga Ferenc mutatta be. A munkát 
méltatta dr. Mák Kornél, majd Kiss Vilmos katolikus 
atya szentelte fel. Az avató ünnepség hangulatát emel-
te Szabó Sándor tárogatós műsora. Ezután ebédelésre 
invitáltak bennünket, majd az ebéd elfogyasztása után 
még beszélgettünk, és ezután indultunk haza. 

Minden boldogházai lakosnak kívánok békés, boldog, 
szép karácsonyt és sikerekben gazdag boldog új évet. 

Nagy Albert 
jászkapitány 

HÍREK 

 
Disznóvágáson jártunk! 
Az év végéhez közeledve és a régi hagyo-
mányokat folytatva, faluhelyen sok család-
nál disznót vágnak. Erdélyben ez a hagyo-
mány a mai napig megmaradt. Barátaink, 
Bodóczi Károly és családja hívott minket, 
hogy feleségemmel vegyünk részt az ese-
ményen. 
Nagy örömmel mentünk december 1-én 
Sinfalvára, ahol már nagyban folytak az elő-
készületek a másnapi vágásra. A háromge-
nerációs családban mindenki végezte a csa-
ládi munkamegosztás szerint ráháruló feladatokat. 
Hagymapucolás, bél előkészítés, mosogatás, a vágás-
hoz szükséges eszközök és edények előkészítése. 
December 2-án reggel elérte a végzet a 200 kg körüli 
hízót. Pörzsölés, tisztítás és bontás után a hentes a 
háziasszony, Editke kérése alapján készítette el a sza-
lonnát, húsokat, csontot. Fűszerezés és keverés után 

töltöttük a kolbászt, májas és véres hur-
kát. Késő délutánra feldolgozásra kerül-
tek a vágásból eredő anyagok, minden 
visszakerült a helyére. Közben a kony-
hán Irénke és Ági szorgoskodott Időköz-
ben elkészültek a disznótoros ételek, 
mely számunkra különleges fűszereket 
és ízeket tartalmazott, káposztaleves, 
laskaleves, sültpecsenye, kolbász, májas 
és véres hurka. 
Vacsorára megérkeztek Ibolya és Balázs, 
a család barátai. Közösen ültünk a disz-
nótoros asztalhoz. A finom ételek mellé 
Károly gazda igazi erdélyi pálinkával ked-

veskedett. 
Sok-sok beszélgetés és viccelődés után eltelve étellel, 
barátsággal és szeretettel tértünk nyugovóra. A 
Sinfalviak részéről szeretném tolmácsolni minden 
jászboldogházi ismerősöknek ünnepi jókívánságaikat.  

 
Szeretettel: Joó-Kovács Balázs és Anikó 
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Településünkön már december 2-án, szombaton 
érezhető volt, hogy közeleg a karácsony, hiszen a 
Faluvédő és Szépítő Egyesület tagjai lelkesen és 
kitartóan dekorálták az ABC előtti díszkaput, amit 
fenyőágakkal, égősorokkal és rénszarvassal díszí-
tettek. A kezük munkáját dicséri továbbá a község 
adventi koszorúja is, ami az idén is a Polgármeste-
ri Hivatal előtt került felállításra. Igazán azonban 
Advent 1. vasárnapjának estéjén öltözött ünnepi 
díszbe településünk központja, amit az adventi 
gyertya színét szimbolizáló, lila fényben pompázó 
templomunk tett még hangulatosabbá.  

A hagyományokhoz híven az idén is készültünk 
Mikulásváró ünnepséggel településünk gyermekei 
számára, amit a Piactérre szerveztünk december 
3-ára, advent első vasárnapjára. Négy óra előtt 
lassacskán, de megtelt a tér gyermekekkel és fel-
nőttekkel egyaránt, akik már mindannyian izga-
tottan várták a Mikulást. Ezt követően egy 
télországi kalandba csöppentünk a Napraforgó 
Meseszínház előadását figyelve. A történet egy 
kíváncsi természetű lányról szólt, akinek régi vá-
gya volt, hogy találkozhasson a Mikulással. Barát-
ja, a kerge nyúl segítségével jutott el Télországba, 
ahol sok minden megtörténhet. Itt találkozott egy 
kék macskával, akinek a neve Vidám, de valójában 
szomorú és Kaktusz Krampusszal, aki a Jégkirálynő 
elnyomása alatt él. A gyerekek segítségével azon-
ban a mese jól végződött, hiszen a kíváncsi kislány 
végül találkozott a Télapóval, ahogy a mi gyerme-
keink is. A Piactérre kilátogató gyerekek és felnőt-
tek együtt énekelték a „Hull a pelyhes fehér hó…” 
című dalt, amely hallatán, tűzoltóautóval megér-
kezett a várva várt Mikulás, aki már messziről fi-

gyelte távcsővel, hogy mennyire várják őt 
Jászboldogházán. Zsákja jól meg volt tömve, közel 
114 gyermeknek kedveskedett csomaggal az ön-
kormányzat jóvoltából. A csípős időben forralt 
borral, meleg teával és szaloncukorral kedvesked-
tek a szervezők, a vendégeknek.  

Miután minden gyermek átvette a Mikulás aján-
dékát, és közben az igazán bátrak még közös fotót 
is készítettek a Télapóval, beülhettek a tűzoltóau-
tóba is.  

Ünnepségünk zárásaként átsétáltunk a Polgár-
mesteri Hivatal elé, ahol a reggeli szentmisét kö-
vetően, Muhari Ferenc diakónus által megszentelt 
adventi koszorún az első gyertyát Kispál Tamás, az 
Önkéntes Tűzoltó Egyesület elnöke gyújtotta meg. 

 

ADVENT 1. VASÁRNAPJÁNAK PROGRAMJAI 

Koczáné dr. Fehérváry Mária 
polgármester 
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December 5-én délelőtt az iskola tornatermében vár-
tuk településünk legfiatalabb lakóit, összesen 56 főt, 
azokat a gyermekeket, akik még nem óvodakötelesek, 
valamint nem járnak még óvodába vagy bölcsődébe 
Jászboldogházán. Aznap reggel a Télapó hozta magá-
val a havazást, hiszen sűrű pelyhekben  esett a hó, mi-
közben egyre többen érkeztek meg a tornaterembe, 
ahol Kovács Zoltánné Kriszta néni várta a gyermekeket 
egy Kerekítő foglalkozásra. Akik járnak Hajni nénihez a 
könyvtárba, már jól ismerik Kriszta nénit, aki csodás 
hangjával, kedves mosolyával, hangszereivel és labdá-
val teli ejtőernyőjével szokta elvarázsolni a legkisebbe-
ket. A közel egy órás interaktív, a kis kezeket és lába-
kat megmozgató műsor után megérkezett a várva várt 
Mikulás, akihez egyenként mentek ki a gyerekek, hogy 
átvegyék a csomagot. Mindannyian nagyon bátrak 
voltak, a mécses csak akkor tört el néhány kis gyer-
meknél, amikor a közös fényképek készültek. Végül 
előkerültek a csomagból az ajándékba kapott labdák, 
és folytatódhatott az ismerkedés, barátkozás és közös 
játszás.  

A tavalyi évben rendeztük meg először a 0-3 évesek-
nek a Mikulásváró ünnepséget a tornateremben, hi-
szen a nagy helyiségben szabadon játszhatnak, rohan-
gálhatnak a gyerekek. Az iskolakonyha étkezője már 
kicsinek bizonyult ehhez a szép magas létszámhoz. Egy 
évvel ezelőtt tartottuk szintén először délelőtt az ün-
nepséget, hiszen így nem szakítjuk meg a délutáni al-
vását a gyerekeknek. Továbbá ilyenkor még a nagyobb 
testvérek óvodában vagy iskolában vannak, így köny-
nyebben ki tudnak mozdulni a szülők. A változtatások-
kal kapcsolatban pozitív visszajelzések érkeztek a tava-
lyi rendezvényt követően, ezért most is ebben a for-

mában szerveztük meg a Mikulásváró ünnepséget.  

Öröm volt látni, hogy ez az alkalom lehetőséget nyújt 
az édesanyáknak és a gyerekeknek az egymással törté-
nő ismerkedésre, közös játszásra. 

   TELEPÜLÉSÜNK LEGFIATALABB LAKÓIHOZ LÁTOGATOTT EL A MIKULÁS 

Koczáné dr. Fehérváry Mária 
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Bemutatjuk községünk fiataljait 

Vágó Krisztina vagyok, 1981 te-
lén születtem Szolnokon. A gyer-
mekkorom nagy részét a húgom-
mal, Katival, a szüleimmel és a 
nagyszüleimmel együtt Jászbol–
dogházán töltöttem, ide jártam 
óvodába, majd iskolába is. 
Kicsi gyerekként gyakran téblá-
boltunk a postán, sokan biztosan 
most is postás Klári néni unokái-
ként emlegetnek bennünket. 
Nagymamánk a kézműves tevé-
kenységével évtizedekig szerves 
része volt Boldogháza életének.  
Csipkét vert, gobelint varrt, hím-
zett, rokkázott, szőtt-font, hor-
golt. 
 A kézművesség szeretete anyai 
ágon most is jelen van a család-
ban, anya, hugi, keresztanyu és az unokatestvé-
rem is nagyon ügyesek. 
Már kisiskolásan megfogalmaztam, hogy gyer-
mekorvos szeretnék lenni. 
Nagyon sokat köszönhetek az általános iskolai 
tanáraimnak, sok kortársam nevében is mondha-
tom, hogy olyan alapokat kaptunk ebben az isko-
lában, ami bármelyik gimnáziumban megállta a 
helyét.  
Középiskolai tanulmányaimat a jászberényi Lehel 
Vezér Gimnáziumban végeztem, majd felvételt 
nyertem a Szegedi Tudományegyetem Általános 
Orvostudományi Karára.  
6 fantasztikus év és sok-sok áttanult éjszaka után, 
2005-ben, orvosi diplomával a kezemben a szol-
noki Hetényi Géza Kórház Gyermekosztályán he-
lyezkedtem el, majd 5 évvel később csecsemő-és 
gyermekgyógyász szakvizsgát tettem.  
Most, lassan 20 év után sem választanék mást.  
2013-ban megszületett kislányunk, Luca, azóta 
Budapesten élünk, és a kórházi munka helyett  

8. éve gyermek háziorvosként dol-
gozom.   
Nagyon hálás vagyok a családom-
nak és az Égieknek, hogy a folya-
matos nehézségek ellenére sem 
kellett letérjek a megálmodott utam-
ról. 
Hugi is abban a szakmában helyez-
kedett el, amire kicsi lányként vá-
gyott; az idegenforgalmat választot-
ta. Jelenleg a 1,5 éves kislányával, 
Adéllal van otthon, előtte pedig 10 
évig egy panziót vezetett Ausztriá-
ban. A távolság ellenére igyekszünk 
annyit találkozni, amennyit csak 
tudunk, sokszor kirándulunk együtt 
Ausztriában, a kép is ott készült. 
Hála a mai technikának, Adélt is, 
hugit is gyakran látjuk okostele–

fonon keresztül. 
Apa sajnos már föntről vigyáz ránk.. 
Azok közül, akik ismerték és szerették, biztosan 
sokan nevetnek ma is a történetein, emlegetik a 
pecázásokat, hallgatják az általa összeválogatott 
zeneszámokat.  
Anyához, aki már a nyugdíjas idejét tölti, gyakran 
jövünk haza Boldogházára; ahogy mondani szok-
tuk, megyünk otthonról haza.  
Luca már kicsi korától mondogatta: "én falusi lány 
is vagyok! "   
Imádja Mamit, akit minden bolondságra rá tud 
venni, a tágabb családot, a szomszédokat, a sok 
állatot, a strandot, és mindent, amit itt megélhet. 
Örömmel meséli az iskolában, hogy Mamival kel-
tettek kiscsirkét, kiskacsát, hogy fogott pici 
gyöngytyúkot, hogy látott megszületni kiscicát. 
Egy ideje állatorvos szeretne lenni, szívből remé-
lem, az ő álma is ugyanúgy teljesül, mint az 
enyém. 

Dr. Vágó Krisztina 

HÍREK 

Egyik közös kiránduláson 
 Ausztriában 

Fülöp Zoárd 
2023. 09. 18. 

Fülöp-Katona Edina 
Fülöp Zoltán 

Rákóczi Ferenc u. 17. 

 

Gólyahír 
„Azért mert szerettek, jöttem a világra, 
s lettem új fény, csillag,  
szülők boldogsága.  
Szeressetek engem igaz szeretettel,   
 a kincsetek vagyok, pici kincs, 
de ember!” 

Szádvári Benett 
2023. 10. 30. 

Baranyi Anilla 
Szádvári Gergő 

Dózsa György utca 5. 

Sok örömet és boldogságot kívánunk az újszülöttnek és családjuknak! 

Benkő Gréta Dorottya 
2023. 11. 09. 

Muhari Beatrix  
Benkő Róbert  

Bajnok utca .38. 
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Az ősz második felében sokat tanulhattak a gyerekek 
az egészséges ételekről és az egészségük megőrzésé-
ről. Segítségünkre volt ebben Almási Edit Éva védőnő, 
aki ellátogatott hozzánk, és bemutatta a helyes fog-
ápolást, beszélgetett a gyerekekkel az egészséges élet-
módról. Ráczné Baráth Andrea élelmezésvezető, akitől 
zöldségféléket kaptunk. Mézet és különböző egészsé-
ges reggeliket kóstolhattak a gyerekek. Köszönjük szé-
pen! 

 Élményszerző sétáinkon különböző terméseket, fale-
veleket gyűjtöttünk, amit nagyon élveztek a gyerekek. 
Az udvaron lehullott faleveleket mindig nagy örömmel 
gereblyézték és szedték velünk együtt össze a legki-
sebbek is. A kihelyezett madáretetőket nagyon szere-
tik töltögetni. Jó látni, hogy a kis bölcsődéseink szíve-
sen vesznek részt mindenféle hasznos tevékenység-
ben. 

 A Márton-napi népszokások egyrészt az év végéhez, a 
mezőgazdasági munkák befejezéséhez, illetve az ad-
vent közeledtéhez kötődnek. A bölcsődében mi is 
megünnepeltük Márton napját. Libás énekeket, mon-
dókákat tanultunk, és táncos, zenés mulatságot ren-
deztünk. Libákat festettünk, ragasztottunk. 

 A tél beköszöntével a Mikulás érkezésére és a 
karácsonyra készülünk. Intézményünkbe a Mikulás 

december 6-án érkezett, akit minden kisgyermek 
izgatottan várt. Az adventi időszakot a bölcsődei cso-
portban is megünnepeljük. A szoba díszítésével, zene-
hallgatással tesszük hangulatosabbá a napjainkat. 

Minden héten gyertyát gyújtunk, és közös énekléssel, 
barkácsolással, mézeskalács készítéssel várjuk a legki-
sebbekkel a karácsonyt. 

 Mindenkinek jó készülődést, jó egészséget és meghitt 
karácsonyi ünnepeket kívánunk! 

BESZÁMOLÓ A BÖLCSŐDÉBŐL 

BÖLCSŐDEI HÍREK  

 Szijártó Edina 

Szerepjáték 

Tánc  

Falevél gereblyézés 

Séta 

Zöldség kóstoló 
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Óvodai eseményeink 

MESEVÁR ÓVODA ÉS BÖLCSŐDE  

„Száz liba egy sorban…” 

Tavalyi évhez hasonlóan idén is megtartottuk a 
Márton-napi projekthetünket mind a két csoportban. 
Ezen a héten a gyermekek megismerkedtek a Márton 
napjához köthető szokásokkal és az ezzel kapcsolatos 
időjárással. Igyekszünk minél több élményszerző sétát 
betervezni a nevelési év folyamán, így ezen a héten is 
részt vettünk egy ilyen programon.  
Mindkét csoport ellátogatott Kobela Margithoz, ahol 
szeretetteljes fogadtatásban volt részünk. A gyerme-
kek már messziről hallgatták a libák gágogását. Margit 
nagyon színes előadással és bemutatóval készült a 
gyermekeknek, amit nagy érdeklődéssel figyeltek. A 
bemutató során újabb ismereteket és tapasztalatokat 

szereztek a házi szár-
nyasok – kiemelten a 
liba – életmódjáról, 
tulajdonságairól és 
hasznáról. A bemuta-
tó végén közösen 
elénekeltük a héten 
tanult libás dalokat, 
és elmondtuk a libás 
verseket.  
Ezúton is hálásan kö-
szönjük Margitnak, 
hogy előadásával gaz-
dagította projekthe-
tünket.  
A hét további részé-
ben Szent Márton 
legendájának ismer-
tetése is célunk volt, 
melyet sikeresen tel-
jesítettünk. A gyer-
mekekkel egész hé-
ten barkácsoltunk, 
varrtunk, ragasztottunk, újrahasznosított anyagokból 
libabábokat készítettünk. A tevékenységeket libás da-
lokkal, mondókákkal színesítettük.  
Projekthetünket sikeresen megvalósítottuk, a gyerme-
kek újabb élményekkel gazdagodtak.  

Libanézőben Margitnál 

Liba tulajdonságainak megfigyelése Klinkó Andrea 

December 6-án intézményünkben megrendezésre 
került a Mikulás ünnepség. Előző hetekben már izga-
tottan készült mindegyik csoport erre a nagy napra. A 
gyermekekkel Mikuláshoz kapcsolódó dalokat és ver-
seket tanultunk. A folyosót az ünnepi dekoráció mel-
lett a gyermekek munkáival is színesítettük. A faliúj-
ságokra a gyermekek szorgosan készítették a szebbnél 
szebb Mikulásokat, rénszarvasokat, hogy mikor a Mi-
kulás megérkezik hozzájuk, megcsodálhassa azokat. A 
Mikulásváró projekthetek keretén belül a gyermekek 
megismerkedtek a jeles naphoz kapcsolódó szokások-
kal.  Az ünnepség előtti napokban már egyre izgatot-
tabbak voltak a gyerekek, és közösen számlálgattuk a 

napokat, hogy mikor érkezik meg a várva várt Mikulás. 
Végül pedig elérkezett ez a nap is. A Maci, Vuk és a 
Csibe csoportos gyermekek is örömmel készültek a 
Mikulás bácsi fogadására. Nagyon ügyesen, bátran és 
hangosan mondókáztak, verseltek és énekeltek. A mű-
sor után a Mikulás mindenkinek kiosztotta a kis cso-
magot, majd mindegyik csoportban kiürítette a játé-
kokkal teli zsákját is. Hálásan köszönjük ezúton is „A 
Boldogházi Gyermekekért Közhasznú Alapítványnak”, 
hogy idén is hozzájárult a Jászboldogházai Mesevár 
Óvoda és Bölcsőde gyermekeinek a Mikulás puttonyba 
való játékok biztosításához. Vidám, felszabadult, élmé-
nyekkel teli hetet zártunk. 

„Mikulás, Mikulás, kedves Mikulás…” 

Szeretnénk köszönetünket kifejezni támogatóinknak, segítőinknek! Fenntartónknak, a 
Jászboldogháza Községi Önkormányzat dolgozóinak, Koczáné dr. Fehérváry Mária polgármester 

asszonynak és a képviselő-testület tagjainak, hogy mindenben támogatják, segítik intézményünk mű-
ködését. 

„A Boldogházi Gyermekekért Közhasznú Alapítvány” minden évben hozzájárul a Jászboldogházai Me-
sevár Óvoda és Bölcsőde gyermekeinek a Mikulás puttonyába való játékokkal. Az Óvodai Szülői Szer-

vezet több óvodai rendezvényünk megszervezésében anyagi támogatást nyújtott. Ezúton is köszönjük 
szépen az áldozatos munkájukat! 

Áldott, békés karácsonyi ünnepeket és szeretetben, egészségben gazdag,  
boldog új esztendőt kívánunk! 

 
Jászboldogházai Mesevár Óvoda és Bölcsőde dolgozói 

KÖSZÖNJÜK 
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Iskolai események 

MESEVÁR ÓVODA ÉS BÖLCSŐDE  

Sorsfordító Pillanatok  
Október 20-án Jászkiséren rendezték meg a már hosz-
szú múltra visszatekintő „ Sorsfordító Pillanatok” című 
komplex tanulmányi versenyt, amelyen háromféle 
tantárgyból mérhették össze tudásukat a diákok. 
A verseny megkezdése előtt ünnepi megemlékezést 
láthattunk a Művelődési Házban, a helyi iskolások elő-
adásában, az 1956. október 23-i események tiszteleté-
re. 
Történelemből a 7- 8. osztályos tanulók 4 fős csapattal 
indultak a megmérettetésre. 
Iskolánkat a História csapat tagjai képviselték: 

Báthori Borka (8. oszt.) 
Csinger Míra (8. oszt.) 
Gál Zsombor (7. oszt.)  
Makai Lili Anna (8.oszt.) 
Az iskola emeleti aulájában zajlott a tudáspróba, ahol 
forgószínpadszerűen 5 helyszínen voltak kialakítva az 
egyes állomások. A csapatoknak nevezési lapot is kel-
lett készíteniük, melyen meg kellett jeleníteni nemzeti 
jelképeinket és ereklyéinket. A különböző témakörök 
igen nagy történelmi korszakokat öleltek fel, a magyar 
nép dicső múltjából. 
Kiemelten nagy szerepet kaptak nemzeti ünnepeink, 

Bölcsődei Csibe csoport Mikulás ünnepsége 

Vuk csoportos óvodások Mikulás ünnepsége 

Maci csoportos óvodások Mikulás ünnepsége 
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illetve a függetlenségért küzdő szabadságharcaink is-
merete. 
Nemzeti imáink közül a Himnusz -mely idén ünnepelte 
200. évfordulóját- és a Szózat jelent meg az egyik fel-
adatlapon. A csapatok munkájának kiértékelése után 
az eredményhirdetésre került a sor, melyet már izga-
tottan vártunk. 
Nagy öröm volt számunkra, hogy a környező települé-
sek iskolái közül a dobogós II. helyezést érték el diákja-
ink. 
A szavalóversenyen elért eredmények: 
Tóth Renáta 4. o. különdíj 
Szijártó Petra 4. o. II. helyezés  
András Adél, Bankos Hanna, Marincsák Ármin 4. osztá-
lyos tanulók egy-egy emléklappal térhettek haza. 
Ézsiás Tímea 5. o. I. helyezés 
Gajdos Márta 6. o. I. helyezés 
Szász Holli és Berkó Viktória 6. osztály emléklap 
Gere Zoé 7. o. I. helyezés 
Endrődi Anna 7.o. II. helyezés 
Tajti Nóra 8. o. II. helyezés 
Tóth Ákos Zsolt 8. o. III. helyezés 
A rajzverseny eredményei: 
Pető Mia 5. o. III. helyezés 
Pap Gábor 6. o. II. helyezés 
Nagy Zita, Racskó Viktória, Sas Norina, Bertalan Réka 
Sára 6. osztályos tanulók emléklapot kaptak. 
Matók Edina 7. o. I. helyezés 
Tóth Balázs 8. o. III. helyezés 
Szívből gratulálunk minden résztvevőnek! 

Köszönet az alkotásért!  
Iskolánk kémia terme – mely jelenleg a hatodikos diá-
kok osztályterme - átalakítás alatt állt szeptember ele-
je óta.  

A terem egy része gipszkartonnal lett leválasztva. A 
gipszkarton festésére felkértem iskolánk egykori tanu-
lóját, Kis Boglárkát, illetve osztálytársát Récsányi Eme-
sét, akik a Szolnoki SZC Petőfi Sándor Építészeti és Fa-
ipari Technikum és Szakképző Iskola 12. F osztályába 
járnak. 

A lányok örömmel vállalták el a feladatot, s szabadide-
jüket feláldozva lelkesen megalkották az előzetesen 
kiválasztott festményt. 
Itt szeretném megköszönni A Boldogházi Gyermeke-
kért Közhasznú Alapítvány segîtségét, hogy finanszí-
rozta a festék árát. 
Köszönöm Bogi és Emese munkáját az iskola nevében! 
Gratulálunk az alkotáshoz! Munkátokhoz és tanulmá-
nyaitokhoz további sikereket kívánunk!  

Birgés Tóth Mónika 6. o. osztályfőnök 
Bozsik Program 
Novemberben érkezett meg intézményünkbe a tavalyi 
tanév után megpályázott eszköztámogatás. 
Iskolánk 100.000 Ft értékben 3 db labdát, 10 db mezt 
( n a d r á g  é s 
mezfelső), 2 db 
bóját, 1 db kapus-
nak való nadrágot 
és 2 db koordiná-
ciós eszközt ka-
pott. 
Ebben a tanévben 
is folytatjuk a 
programot, amivel 
nemcsak verseny-
élményt kapnak tanulóink, hanem, ha lassan is, de 
gyarapíthatjuk szertárunk eszközeinek számát. 
Csapataink ebben a tanévben is megkezdték a ver-
sengést labdarúgásban: 
I. kcs. 1. forduló 
Az 1-2. osztályosok hazai környezetben fogadták a 
szentgyörgyi, györgyei és jánoshidai együtteseket. 
Az összesített eredmény alapján  csapatunk a 2. he-
lyen végzett Jászalsószentgyörgy csapata mögött. 
Csapattagok: 
Baráth Balázs, Dudás Noémi, Fehér Fanni, Kerék 
Dominik, Rákosi-Szabó Barna, Kocza Márton, Turóczi 
Hunor, Vámosi Noel 
IV. kcs. fiú 1. forduló 
Tanulóink labdarúgó tornán vettek részt Jászberény-
ben. 
Csapatunk két győzelemmel és egy döntetlennel nyer-
te meg a négy fordulóból álló sorozat első állomását. 

ISKOLAI HÍREK 

A Sorsfordító pillanatok verseny résztvevői 
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Csapattagok: 
Endrődi Anna, Erdei Alex, Fekete Milán, Tajti Dávid, 
Ludányi Barnabás, Tóth Balázs, Tóth Lili 
Labdarúgás IV. kcs. lány 1. forduló 
Jászkisérre látogattunk iskolánk felső tagozatos lány 
tanulóival. A Csete Balázs Általános Iskola fedett pá-
lyája ideális helyszínt biztosított a környező települé-
sek (hat) lány együttesének mérkőzéseire. Az elején 
nehezen indult a „gólgyártás”, de a végére szép meg-
oldásokkal tudtunk eredményesek lenni. 
Csapattagok: 
Endrődi Anna, Gere Zoé, Matók Edina, Oláh Kamilla, 
Racskó Viktória, Tajti Nóra, Tóth Lili 
Labdarúgás III. kcs. 1. forduló 
III. korcsoportos csapatunk Jászberénybe látogatott 
egy négy csapat részvételével megrendezett tornára. 
Csapatunk egy győzelemmel, egy döntetlennel és egy 
vereséggel a második helyen végzett. 
Csapattagok: 
Berkó Dániel, Herczeg Bendegúz, Jana Arnold, Koós 
Zoltán, Matók Edina, Polgár Erik, Viller József 
Labdarúgás II. kcs. 1. forduló 
Helyi környezetben, az iskola tornatermében került 
megrendezésre a soron következő Bozsik torna. Két 
csapattal neveztünk ebben a tanévben, mivel sok ta-
nuló jelentkezett labdarúgó szakkörre. Összességé-
ben egy győzelemmel, egy döntetlennel és két vere-
séggel a harmadik helyet sikerült megszereznünk. 
Csapattagok: 
Bankos Kornél, Baráth Krisztián, Bartvai Miklós, 
Durucz Máté, Fülöp Dávid, Kiskartali Vendel, Kocza 
Bence, Koós Vajk, Kövér Nimród, Marincsák Ármin, 
Szatmári Bence, Szűcs Levente 

Gratulálunk focistáinknak! 
Diákolimpia 
floorball  
2023. 11. 13-án a Jászberényi Nagyboldogasszony 
Katolikus Óvoda, Kéttannyelvű Általános Iskola és 
Gimnázium tornacsarnokában került megrendezésre 
a floorball diákolimpia területi versenye, a Jászság 
iskoláinak részvételével. 
Iskolánk első alkalommal képviseltette magát diák-
olimpián ebben a sportágban. 
Idén a 3. korcsoportos lányokkal neveztünk be a via-
dalra. 
Csapattagok:  
Matók Erika, Oláh Kamilla /7. o./ 
Racskó Viktória, Gajdos Márta, Szász Holli, Berkó Vik-
tória, /6. o./ 
A lányok 3 mérkőzésen derekasan helytálltak: először 
Jászszentandrás csapatával viaskodva maradtunk alul 
2:1-es eredménnyel, majd Jászalsószentgyörgy csapa-

ta ellen játszottunk, akiktől 2:0-ás vereséget szenved-
tünk. 
Utolsó mérkőzésen fantasztikus gólokkal 4:1-es győ-
zelmet arattunk a jászberényi Bercsényi iskola csapa-
tával szemben. Sportszerű, nagy iramú mérkőzések 
után az eredményhirdetéskor bronzérmet akaszthat-
tak a lányok nyakába, a harmadik helyen végeztünk. 
Gratulálok a csapatnak! 
Reméljük, jövőre kiharcoljuk a megyei döntőbe jutást is! 

Dani Vid 
Sulizsák program 
Immár második alkalommal szerveztük meg a 
„Göncölj a Földért” használtruha gyűjtési akciót. A 
jászboldogházi és környező települések lakói renge-
teg ruhát ajánlottak fel iskolánk számára. Az össze-
gyűjtött ruhák és cipők textilválogató üzembe kerül-
nek, ahol osztályozzák és feldolgozzák, majd bálázzák 
azokat. Jelentős részük exportálásra kerül. 
A lemért mennyiség 3107 kg lett, ami azt jelenti, hogy 
túlszárnyaltuk a tavaszi eredményt. Ezzel a teljesít-
ménnyel intézményünk diákönkormányzata 155.350 
forintot kap, amelyet iskolai gyermekprogramok tá-
mogatására fordítanak. 
Köszönjük szépen a segítségnyújtást azoknak, akik 
csatlakoztak a programhoz.  

Kisbalázsné Juhász Adrienn 
Szülői segítség 
Novemberben sikerült szépen felújítani, kijavítani, 
kipótolni, lefesteni a kisiskola két udvari kiülőjét. Már 
nagyon rájuk fért a javítás és a festés. Köszönjük szé-
pen Palya Lászlónak, hogy a szabad idejét erre áldoz-
ta, felajánlotta a faanyagot, a festéket és a csavaro-
kat! 
Ezzel a segítséggel a gyerekek újra használatba vehet-
ték a padokat! 

Lázár Ervin Program 
A Lázár Ervin Program keretében 2023. 10. 03-án is-
kolánkba látogatott a Miskolci Csodamalom Bábszín-
ház művészeinek csoportja. A három kismalac című 
mesét adták elő alsó tagozatos tanulóinknak paravá-
nos, kesztyűbábos, zenés feldolgozásban. 
2023. november 7-én a Budapesti Filmharmóniai Tár-
saság tagjai látogattak el iskolánkba, ahol az 5-7. osz-
tály tanulói egy tartalmas előadást tekinthettek meg 
Kezdetben vala a Tánc… címmel. 
A játékos, zenés előadás a mozgás és a tánc örömé-
nek fontosságára hívta fel a figyelmet. Megfigyelhet-
tük, hogy nemcsak az emberek szoktak táncolni, ha-
nem az állatok és a növények is. Megismerhettünk 
különböző táncstílusokat, s számot adhattunk 
ezirányú tudásunkról is.  
2023. november 16-án a 8. osztály autóbusszal reggel 

ISKOLAI HÍREK 
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összeállította: Tóthné Simon Aranka 

Mikulás és Mikulás kupa 
Hagyományainkhoz híven december 6-án délelőtt iskolánkba is megérke-
zett a télapó. Igaz, hogy nem hóesésben, de a gyerekek így is nagyon vár-
ták. Minden osztály izgatottan figyelte, hogy vajon mit rejt a télapó put-
tonya. A szülők, mint minden évben, tudták, hogy az adott osztály minek 
örülne a legjobban. A délelőtt folyamán az alsó tagozatosainktól volt han-
gos a tornaterem, a kicsik játszották izgalmas foci mérkőzéseiket. Utána 
ők kézműveskedtek, játszottak az osztályaikban, és egy vidám délelőttöt 
tölthettek el. Felsős tanulóink Mikulás kupája december 8-án volt. Izgal-
mas mérkőzéseket láthattunk és egy tanár-diák meccset is. A délután 
folyamán Activity játékot játszhattak az érdeklődők, és mézeskalácsot 
süthettek, díszíthettek. 

8 órakor indult a Budapesti Fővárosi Nagycirkuszba. 
Az előadás a Wonderbox történet volt, mely látvá-
nyos, szép attrakciókkal díszített produkciókat tárt 
elénk. 
A gyerekeknek nagyon tetszett a műsor, mely a kará-
csony hangulatát is idézte. Sok nemzetiség mutatta 
meg tudását, szerepeltek kutyák és lovak is zenével, 
énekkel tarkítva. Délután 15.30-kor értünk haza él-
ményekben gazdagon. 
Köszönjük, hogy részesei lehettünk a vidám és szóra-
koztató műsornak. 
Női Nemzetek Ligája 
December 6-án Budapesten, a Hidegkuti Nándor 
(MTK) stadionban jártunk a Magyarország- Albánia 
felnőtt női válogatott mérkőzésen. 
Hideg időben, gólgazdag összecsapáson szurkolhat-
tunk a lányoknak az első sorból, akik ügyes megmoz-
dulásokkal, passzokkal hat gólt elérve gyűjtötték be a 
három pontot. Ezzel a teljesítménnyel a második he-
lyen végeztek csoportjukban, így a folytatásban to-
vábbi meccseket játszva, feljuthatnak az európai elit-
be. A mérkőzés végén a játékosok a lelátó elé jöttek, 
ahol sikerült velük lepacsizni, és különböző, általuk 
viselt relikviákat is nekünk adtak. Kaptunk mezt, 

kapuskesztűt, játékoskártyát, fejpántot, amit tanuló-
ink nagy becsben tartva megőriznek emlékként. 
Köszönetet a Magyar Labdarúgó Szövetségnek a je-
gyekért és az élményért, Koczáné dr. Fehérváry Mária 
polgármester asszonynak a támogatásért és az utazás 
biztosításáért. 

Tóth Pál 
igazgató 

Mézes reggeli 
Iskolánkban már évek óta hagyomány, hogy az Orszá-
gos Magyar Méhészeti Egyesület szervezésében a 
méhész tagok jelentkezhetnek, hogy vállalják iskolák-
ban, óvodákban egy „mézes reggeli” program lebo-
nyolítását. A mi iskolánkban erre december 7-én ke-
rült sor. A program célja, hogy minden gyermek kap-
jon, kóstolhasson mézet. Minden tanulónk ehetett a 
finom mézes kenyérből és ihatott mézes teát. Ezt kö-
vetően a torna-
teremben meg-
néztünk egy 
filmet a méhek 
életéről, majd a 
méhészkedés-
ben használatos 
eszközöket, ru-
hákat próbál-
hatták fel a gye-
rekek. Ajándék-
ba egy kis tasa-
kos mézet ka-
pott minden 
tanulónk.  
Köszönjük méhészeinknek ezt a délelőttöt: Takács-Sós 
Boglárkának, Takács Lászlónak, Lipták Mihálynak és 
Nagy Lászlónak! 

A téli szünet december 21-én 
kezdődik és január 8-áig tart. 

Minden kedves olvasónak békés, boldog,Minden kedves olvasónak békés, boldog,Minden kedves olvasónak békés, boldog,Minden kedves olvasónak békés, boldog,    
 áldott ünnepeket kívánunk! áldott ünnepeket kívánunk! áldott ünnepeket kívánunk! áldott ünnepeket kívánunk!    

Az általános iskola tantestülete 

felsős résztvevői 

Ismerkedés az eszközökkel 

A Mikulás-kupa alsós és 
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20 
ÉVES  

Amikor elkezdtem szervezni a 20 éves osztálytalálko-
zót, eszembe jutott a 8. osztályos ballagásunk 2003-
ban, amikor az utolsó csengőszó felhangzott számunk-
ra az iskolában. Hihetetlen, hogy milyen gyorsan elre-
pült ez a 20 év.  

A kerek évfordulós találkozóra 2023.11.18-án került 
sor, amin megtiszteltek jelenlétükkel volt osztályfőnö-
keink, Tóthné Simon Aranka és Gerhát Károly. 

Az osztályfőnöki óra 15:00-kor kezdődött, és nagyon jó 
hangulatban telt.  Öröm volt hallgatni, kit merre so-
dort az élet, mivel foglalkozik.  Szinte 
mindannyiunknak van már családja, néhányan közü-
lünk nagycsaládosok lettek, boldogságban nevelve 
három csemetét.  A 21 főből 9-en itt élünk Boldoghá-

zán, tudunk egymás-
ról. Van, akivel napi 
szinten találkozunk, 
amikor visszük gyere-
keinket az oviba.  A 
többiek kirepültek a 
mi kis településünkről. 
Szolnokon, Budapes-
ten, Jászberényben, 
Fóton és van, aki kül-
földön, Ausztriában él. 
Jó érzés volt, hogy fon-
tosnak tartották a találkozót, és örömmel jöttek. Gyor-
san szaladt az idő, ennyit régen nevettem. A fiúk a sok 
poénnal emelték a hangulatot.  Annyira belemerül-
tünk a beszélgetésbe, hogy majdnem sietni kellett, 
mert közben megérkezett a vacsora. Az este további 
részét az iskola ebédlőjében töltöttük. A vacsora, ün-
nepi torta és pezsgőzés után is nagyon kellemes, vi-
dám volt a hangulat. Mintha visszatértünk volna az 
időben a 14 éves énünkhöz. Szerencsére még mindig 
ugyanolyan önfeledten tudunk nevetni egymás poén-

jain, mint anno, s remélem ez így is marad.  

Azt megállapítottuk, hogy jó alapokat kap-
tunk, és a ráépített további tudásanyagnak 
köszönhetően mindenki megtalálta az 
életben a helyét. 

Rengeteg élménnyel, meghatározó érték-
renddel, jellembeli alapvetésekkel gazda-
gon indultunk el az általános iskolából húsz 
éve, amit köszönünk alsós tanító nénink-
nek, Tóthné Simon Arankának, felsős osz-
tályfőnökünknek, Gerhát Károlynak, 
Zrupkó Ferencné igazgatónőnek és volt 
tanárainknak. 

Takács-Sós Boglárka 

HÍREK 

20 éves osztálytalálkozó 

„Nézz vissza most egy percre, nézz az útra,  
Nézd meg, mit tett, mit alkotott a munka,  
Nézz vissza… aztán ismét csak előre,  
S indulj tovább az alkotó jövőbe.” 
                                             (Kiss Jenő) 

Szemes-Csecselics Hajnalka 

November 20-a a gyermekjogok világnapja. 1989. no-
vember 20-án 34 éve lépett életbe a Gyermekjogi 
Egyezmény, amelyet Magyarország az elsők között 
ratifikált. Ez az egyezmény biztosítja, hogy szerte a 
világon azonos jogok illessenek meg minden gyerme-
ket. 

2019-ben Jászboldogházát az a megtiszteltetés érte, 
hogy megkapta a „Gyerekbarát település” címet. A 
díjjal elismerték a község hosszú évek óta tartó mun-
káját, amelyet a helyi önkormányzat, a gyermekekkel 
foglalkozó intézmények, a civil szervezetek és a község 
civil lakosságának az összefogásával a gyermekekért 
tettek. 

Jászboldogháza az előző években csatlakozott az 
UNICEF globális felhívásához, hogy öltöztessük kék 

fénybe az épületeinket, hogy ezzel is felhívjuk a figyel-
met a gyermekek helyzetére a világban. 

Idén Jászboldogházán, a 2022-ben fennállásának 60. 
születésnapját ünneplő Jászboldogházai Mesevár Óvo-
da és Bölcsőde épülete volt kivilágítva. Községünkben 
1962-ben létesült az óvoda. 1977-ben adták át az új 
épületet, melyben jelenleg is megtalálható az óvoda, 
és 2021 januárjában megkezdte működését itt a 8 fős 
mini bölcsődei csoport is. Jelenleg mind a bölcsőde, 
mind az óvoda maximális kihasználtsággal működik, 
köszönhetően a születési számok növekedésének, és a 
községbe költöző fiataloknak. Szakképzett személyzet 
gondoskodik a gyermekek szakszerű neveléséről és 
ellátásáról. Elnyerték már a „Zöld Óvoda” és a 
„Biztonságos Óvoda” címet is. 

Kék fényben pompázott az óvoda 
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Advent második hétvégéjén, december 9-én került 
megrendezésre a kolbásztöltő, pálinka és bejgli/kalács 
verseny a Művelődési Házban. Egyre nagyobb az ér-
deklődés a rendezvény iránt, ami idén már negyedik 
alkalommal került megszervezésre, most a 
Jászboldogházi Polgárőrség közreműködésével, egy 
nyertes LEADER pályázat keretein belül. A kolbásztöltő 
versenyre Szendrei Péter önkormányzati képviselőnél 
jelentkezhettek a csapatok, a pálinka versenyt Joó-
Kovács Balázs alpolgármester úr, míg a bejgli- és ka-
lácssütést Turócziné Teréki Erika koordinálta. Szép 
számmal érkeztek is a leadott minták, amiket a hivatal 
munkatársa regisztrált, így a zsűri tagjai csak a döntést 
követően tudhatták meg, hogy ki is lett a nyertes való-
jában.  
A leadott pálinka mintákat a zsűri: Fózer Tibor, Nagy 
László és Szőrös Tamás kivétel nélkül jónak ítélte, így 
igazán nehéznek bizonyult a döntés: 

I. hely: Szabó Máté 2023-as alma pálinkája 
II. hely: Tóth Mihályné 2023-as szilva pálinkája 

III. hely: Betöltés csapat II. 2023-as meggy pálinkája 
A bejgli-és kalácssütésre szebbnél szebb és finomabb-
nál finomabb alkotások érkeztek, amiket a szintén há-
rom fős gyakorlott háziasszonyokból álló zsűri bírált el: 
Turócziné Teréki Erika, Sass Istvánné és Stecklné 
Tiliczki Adrienn.  

I. hely: Joó-Kovács Balázsné diós bejglije 
II. hely: Tóth Regina mákos bejglije 

III: hely: Burka Pál mákos, diós, lekváros fonott kalácsa 
A kolbásztöltő versenyen tíz csapat vett részt. 13 órá-
tól serényen darálták a húst, fűszerezték, töltötték 
bélbe, hogy két órával később le tudják adni a mintá-
kat, amit az Iskolakonyha dolgozói sütöttek meg a bí-
ráláshoz. A zsűri tagjai, Kiss Csaba jegyző úr, Fodor 
Zoltán és Koós Zoltán kilétüket nem felfedve, jártak 
körbe a csapatok között, megfigyelve munkájukat. 

I. hely: Ászkolbász 
II. hely: Hivatali angyalok 

III. hely: Betöltés I. csapat 
A Művelődési Házhoz érve, a levegőben már érezni 
lehetett a frissen sült tepertő illatát, amit Tóth Béla 
sütött ki. Friss kenyérrel, lila hagymával és paprikával 
kínáltuk a rendezvényen résztvevőknek, akik mindany-
nyian jóízűen fogyasztották és dicsérték a készítőt. 
Zsíros kenyérrel és meleg teával, este pedig az Iskola-
konyha munkatársai által készített ízletes székelyká-
posztával csillapíthattuk az étvágyunkat.  

És ha még mindig nem ittunk vagy ettünk eleget, a 
Rafano Bisztró lángossal és forralt borral várta a ven-
dégeket.  
A hangulatról a kolbásztöltés ideje alatt Vereb Sza-
bolcs és Szabó Zsolt élő zenével gondoskodott, majd 
ezt követően a RetroZóna zenekar játszott este kilenc 
óráig, amit egy kis időre a Groovehouse együttes fer-
geteges koncertje szakított csak félbe. Készültünk egy 
újdonsággal is, ami igazán nagy sikert aratott. Selfie 
box települt ki a rendezvényre, amivel viccesebbnél 
viccesebb fotókat készíthettünk és vihettünk haza em-

lékbe.  
A falunap és a gyermeknap mellett ez a rendezvény az 
egyik, legtöbb lakost megmozgató program települé-
sünkön, amire fiatalok és idősek egyaránt szívesen 
kilátogatnak. Mi pedig örömmel készülünk és szervez-
zük a kolbásztöltő versenyt, hiszen a pozitív visszajel-
zésekből tudjuk, hogy van rá igény a lakosság részéről. 
Sok-sok szorgos kéz és segítő munkálkodik a háttérben 
annak érdekében, hogy a rendezvény megvalósulhas-
son, akiknek szeretnék köszönetet mondani: a Polgár-
őrségnek az együttműködésért; a zsűri tagoknak, hogy 
elfogadták a felkérést; mindazoknak, akik sütöttek, 
pálinkát hoztak és kolbászt töltöttek; Turócziné Teréki 
Erikának, Szendrei Péternek és Joó-Kovács Balázsnak a 
szervezésben közreműködésért; az önkormányzat és 
hivatal munkatársainak a sok-sok segítségért; az Isko-
lakonyha munkatársainak, hogy elkészítették a vacso-
rát és a teát; a kézműveseknek, hogy színesítették ren-
dezvényünket; Tóth Bélának a tepertő sütést; Vereb 
Szabolcsnak és Szabó Zsoltnak a felajánlást; Durucz 
Tibornak és családjának a fűszerpaprikát; Ferencsik 
Gyulának a húst a székelykáposztához; Bertalan Lász-
lónak a szalonnát a tepertőhöz; Kormos Milánnak és 
családjának a karácsonyfát; Bori Dénesnek a 
hőgombákat és minden kedves vendégüknek, hogy 
kilátogattak a rendezvényre! 
Végezetül már a rendezvényen szóban is elhangzott a 
bejelentés: JÖVŐRE IS LESZ KOLBÁSZTÖLTŐ VERSENY! 

 
Koczáné dr. Fehérváry Mária 

polgármester 

Kolbásztöltő, pálinka és bejgli/kalács verseny 

Selfibox 



 35 
Boldogházi Hírek 

2023. DECEMBER 

Kedves Olvasók! 
Még nagyon sok család nem szerepel az első kötet-
ben. Szeretném kérni, hogy akik még nem kezdtek 
hozzá, mielőbb próbálják meg összegyűjteni emlékei-
ket. Most már van minta. Várjuk újabb családok je-
lentkezését, a korábbiak kiegészítését, a fellelt hibák 
javítását. Lehet írni családról, de régi barátról, tanító-
ról, munkatársról is. Tapasztalatból mondom, már sok 
családot összehozott ez a gyűjtőmunka és boldogan 
számoltak be róla, hogy azóta személyes találkozók 

vagy legalább telefonos kapcsolattartás nagyon sok 
élményt nyújt. 
Akinek kérdései vannak, kérem, keressen, igyekszünk 
minden problémát megoldani. 
Karácsony a szeretet ünnepe, tegyük széppé az egész 
családnak. 

Veliczkyné Koncsik Ilona 
20/9427 997 

ica@boldogbarat.hu 

HÍREK 

   A Magyar Családkutatók Egyesületétől felkérést kap-
tam, hogy mutassam be a „Nem múlhat el nyomtala-
nul” boldogháziak emlékkönyvét. Váratlanul ért a 
meghívás, de örülök, hogy részt vehettem. Nagyon 
tartalmas, érdekes előadásokat hallgathattam a hely-
történeti, családtörténeti kutatások eredményeiről, 
megjelent kiadványokról, olyan nagyszerű előadóktól, 
mint Hortiné dr. Bathó Edit, dr. Kürti László professzor, 
dr. Dobos László. Zavaromat leküzdve először arról 
szóltam, hogyan született meg az ötlet, miért tartom 
fontosnak, hogy elkészült. Korábban emlékhelyeket 
állítottunk (temetői emlékoszlopok, iskolák, kápolnák), 
emlékkönyveket adtunk ki (tanyákról, régi iskolákról, 
kitelepítésekről), családfák készítésére buzdítottunk, 
családi-, baráti találkozókat szerveztünk. 2008 óta 
mindenszenteki megemlékezéseket tartunk. Felfedez-
tük, milyen sok rokoni kapcsolatra derült fény 
jászboldogházi ismerőseink között, hiszen többségé-
ben jászberényi családok leszármazottjai vagyunk. 
Adódott a kérdés, kik és hogyan építettek tanyákat, 
alapítottak családot, élték munkás napjaikat 
Jászboldogházán? Emlékezzünk Rájuk! Így született 
meg a helytörténet, a családtörténet, a személyes em-
lékek „nagy mesekönyve”. Igaz mesék ezek, még ha 

szubjektívek is, ki hogyan emlékszik elhunyt családtag-
jaira, milyen útravalót kapott tőlük, hogy hatottak rá, 
és hogy szeretné azt tovább adni gyerekeinek, unokái-
nak. Nehezen indult a gyűjtés, majd az utolsó pillanat-
ban már meg kellett állítani, hiszen több mint 700 ol-
dalnál tartottunk. Örömmel gondoltam arra, hogy en-
nek lesz majd folytatása. Most a második kötet gyűjté-
sén dolgozunk. Mindegyik könyv első fejezetében tör-
téneti áttekintés, kutatott helytörténeti adatok szere-
pelnek. Ezeket a kutatásokat Besenyi Vendel helytör-
téneti kutató és Papp Izabella nyugalmazott levéltáros 
végezték. Az anyanyelvi lektorálást Konkoly 
Bélánénak, a technikai szerkesztést Gerhát Károlynak 
köszönhetjük. És ami a legfontosabb, az emlékezők 
megosztották emlékeiket, régi fotóikat. Ők tették szí-
nessé, átélt élményekkel hitelessé könyveinket. Hiszek 
a könyvek időtállóságában. Hiszem, hogy az utánunk 
születetettek meghatódva fogják majd lapozgatni, és 
ezen keresztül ismerik meg a múltat. A konferencia 
szünetében többen megkerestek. Örülök, hogy mások 
is jónak tartják az ötletet, és próbálják követni.  

Veliczkyné Koncsik Ilona 
�  20/9427 997   ica@boldogbarat.hu 

MACSE műhely konferencia Jászberényben 

November 19-én egy szép napsütéses hűvös vasárnapi 
reggelen sokan siettek a Polgármesteri Hivatal Házas-
ságkötő terme felé, hogy megcsodálhassák Berkó-
Fejes Györgyi jászboldogházi óvónő kiállításának a 
megnyitóját. „A Gutenberg-galaxis mostohagyermeke-
inek újjászületése”. A bemutató címe is már sok kér-
dést felvetett, melyre a kiállítás folyamán sorban meg 
is kaptuk a válaszokat. Gutenberg-galaxis mostoha-
gyermekei azok a padlásokon, pincékben porosodó 
könyvek, melyeket már hosszú évek óta nem lapozott 
senki.  A modern digitalizált világ sajnos nem kedvez a 
könyvolvasásnak, egyre többen fordulnak az internet 
vagy akár az E-book felé. Pedig egy sokszor átlapozott 
régi könyvnek lelke van, melyet magunkba szívunk a 
megsárgult lapokat forgatva. 
Hajtogatással vagy vágással Györgyi kezei alatt a 
könyvek újjászületnek, és új funkciót is kapnak, mint 
könyvszobor, ezentúl már az esztétikai érzékünkre 
hatva. Az asztalokon egymás mellett sorakozó könyvek 
mind-mind külön történetet meséltek el, s bár kis 
segítséget is kaptunk az alkotótól, hogy az adott könyv 

mi is akar lenni, azért teret adott a fantáziának is, hogy 
ki mit látott bele. Láthattunk szíveket, állatokat, 
virágokat, pezsgős üveget, stb. – s a bonyolult mintá-
kat csodálva azon gondolkodtunk, hogy a határtalan 
türelmen kívül, vajon mi kell még, hogy ezek a csodá-
latos alkotások létrejöjjenek, a megnyitó végén erre is 
választ kaptunk: precizitás és pontosság. 
A kiállítást Koczáné dr. Fehérváry Mária polgármester 
köszöntő beszéde nyitotta meg, majd ezt Csinger Ro-
zália és Kari Erzsébet Zsóka versmondók műsora kö-
vette, kiket Korozs Mihály kísért gitáron. Ezt követően 
Györgyi mondta el gondolatait az alkotás folyamatá-
ról, és hogy hogyan is találkozott ezzel a művészettel. 
Legvégül mindenki szabadon megcsodálhatta közelről 
az alkotásokat, s beszélgethetett az alkotóval. 
Kívánjuk Györgyinek, hogy még sok rejtett oldalát 
mutassa meg nekünk, s mindig legyen egy hajtogatni 
való poros könyv a polcon, amit talán pár év múlva 
ismét be tud mutatni egy kiállításon! 

Szemes-Csecselics Hajnalka 

RÉGI KÖNYVEK ÚJJÁSZÜLETÉSE – BERKÓ-FEJES GYÖRGYI KÖNYVSZOBRÁSZ KIÁLLÍTÁSA 
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Mi a könyv? Emberi kultúránk ré-
sze a 15. század óta, amikor a né-
met Johannes Gutenberg találmá-
nyai révén létrejött a nyomtatott 
könyvek világa, azaz a Gutenberg-
galaxis. Egymás után sorakozó pa-
pírlapok összessége szépen beköt-
ve, amit olvashatunk. Élményt, ka-
tarzist és tudást nyújthat.  

Örök kedvenccé válhat, vagy feled-
hetővé, idővel avulttá. Magányban 
jó barát, társ a vonatúton, romanti-
kus hangulatunkban rózsaszirmot 
vagy négylevelű lóherét préselhe-
tünk lapjai között. Történetek hor-
dozója, melyek hosszú időre, akár 
örökre belénk vésődnek. Kényszer, 
amin át kell rágni magunkat, és 
ezért kelletlenül forgatjuk. Eszköz, 
amivel kitámaszthatjuk az ajtót, 
fejbe csaphatunk másokat. Nehe-
zéknek vagy magasítónak is jó, vég-
ső soron még gyújtós is lehet belő-
le.  

Polcon heverő díszítő elem vagy 
porosodó ballaszt, amit megszok-
tunk, hogy ott van, de évekig hozzá 
sem nyúlunk, eszünk ágában sincs 
elolvasni. Eljárhat felette az idő, és 
elvesztett aktualitása egyszerre 
megmosolyogtató és szánalmas. 
Nos, számos ilyen könyvvel talál-
kozhattak a jászboldogházi kiállítá-

somon, melynek címe A Guten-
berg-galaxis mostohagyermekei-
nek újjászületése volt. Azt jelzi, 
hogy a megunt vagy leselejtezett 
könyvek új funkciót kaptak a 
könyvhajtogatás technikájának se-
gítségével. Egy szolnoki félhomá-
lyos alagsori raktárból szedtem 
össze az első darabokat: felesleges-
sé vált lexikonokat, kéziszótárakat, 
szakkönyveket és Amerikából szár-
mazó különlegességeket, mint pl. 
egy massachussetsi közkönyvtárból 
leselejtezett regényt. Azóta hagya-
tékokból is kaptam példányokat, 
mások meg szétnéztek otthon, és 
kiválasztottak számomra pár köny-
vet. Tavaly „ingyen elvihető” kira-
kodáson is gyűjtögettem, akkor 
még csak olvasás miatt, azóta ezek-
ből is hajtogattam párat. 

Alexander Dumas szerint az a mű, 
amelyet elolvasnak: él, az a mű, 
amelyet másodszor is elolvasnak: 
megmarad. Idézetét így egészítet-
tem ki: …és amelyiket meghajto-
gatnak, az újjászületik. Ebben az 
újjászületésben szellemi táplálék 
helyett immár a szépérzékünkre 
hatnak a könyvek. Ez történt Szol-
nokon is, ahol Szolnok napja alkal-
mából szeptember 1-jén nyílt meg, 
és egy hónapig volt megtekinthető 
a kiállításom a Társadalmi Egyesü-
letek Székházában, címe Betekin-
tés a Gutenberg-galaxis féregjára-
taiba, avagy nyitott könyv a szí-
vem volt. Különböző művészeti 
ágakban alkotókkal közösen jelen-
tünk meg (festészet, ruhatervezés 
stb.) külön termekben. A cím első 
része onnan ered, hogy egyik haj-
togatás közben rájöttem: a behaj-
togatott lapok azokhoz a térgörbü-
letekhez válnak hasonlóvá, melyek-
nél a féregjáratok távoli pontokat 
kötnek össze a megszámlálhatatlan 

galaxisból álló Univerzumban. Jelen 
esetben a Gutenberg-galaxis alko-
tóelemeiben, vagyis a könyvekben 
nemcsak egymásra simulnak addig 
egymástól távol eső betűk és lapré-
szek, hanem az oldalak kirajzolnak 
egy addig nem létező formát is. A 
cím második része pedig onnan 
ered, hogy az első hajtogatott 
könyv, amit láttam, egy szívet ábrá-
zolt, s azonnal magával ragadott. 
Én is szívet készítettem legelőször 
(sajnos azt még helyrehozhatatla-
nul elrontottam). Meg aztán, ha 
valaki nyilvánosság elé áll, ha kiállí-
táson mutatkozik meg, annak bi-
zony nyitott könyv lesz a szíve. 
Mert ez egy kitárulkozás, amivel jó 
esetben örömet szerzünk mások-
nak (is). 
A hajtogatás technikája szerintem 
nem bonyolult, de időigényes, pre-
cizitást, koncentrációt és türelmet, 
kitartást igényel sok-sok oldalon át. 
Itt is lapozni kell oldalanként, de 
olvasni nem, ám számolni, jelölni, 
behajtani, szamárfülezni, vágni 
igen. Olykor fél milliméteres pon-
tossággal. Új formáknál meg 
ötletelni, miként valósítható meg. 
Egyes könyveket szalonképessé kell 
tennem a hajtogatás megkezdése 
előtt: nedves ruhadarabbal áttöröl-
ni a portól, szennyeződésektől, 
némelyiket laponként átpörgetem, 
és még parfümmel is befújom, ha 
túlságosan áporodott szagot 
áraszt. Több ilyen szerepelt a kiállí-
tásaimon, de csak tippelni lehetne, 
melyek azok, illatuk visszafogott, 
gerincük csillog, hiszen megtörtént 
az újjászületésük. 

HÍREK 

Könyvek újragondolva 

A polgármester asszony 
köszöntője 

Közönség 

Váza rózsával 
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FIATALOK VÁLASZOLNAK... 

Visszatérve a helyi kiállítás-
ra: Szemes-Csecselics Haj-
nalka könyvtáros kérésére 
valósult meg. Köszönöm 
neki, hogy látott benne fan-
táziát. A kiállításra való fel-
készülés és a megnyitó 
olyan inspirációt jelentettek 
számomra, amiért nagyon 

hálás vagyok. De ugyanígy hálás vagyok minden láto-
gatónak, aki megtisztelt azzal, hogy rácsodálkozott az 
„újjászületett mostohagyermekekre”. Nem különböz-
nek ezek a könyv-gyermekek az igazi gyerekektől, ők 
is azt súgják: „Gyere, figyelj ránk, szeress minket, itt 
vagyunk, fürdőzve a tekintetek kereszttüzében.”  

 
Berkó-Fejes Györgyi 

HÍREK 

Családommal és rokonaimmal együtt ünnepeljük a 
karácsonyt. Reggel felkelek és a konyhában anyukám 
süt-főz, apukám díszít, én meg segítek anyukámnak. 
Tesóm díszíti a házat cukorkákkal, amit néha megrág-
csál. Gyorsan eltelik a délelőtt, kezd sötétedni, az éte-
lek szépen elrendezve az asztalon, az egész ház feldí-
szítve, már csak egy valami hiányzik: a karácsonyfa. 
Kinézünk az ablakon, és a karácsonyfa ott áll az udva-

ron. Közösen behozzuk, és feldíszítjük égősorokkal és 
még sok más dísszel. Sötét van odakint. Egyszer csak 
valami csörgés hallatszik a konyhából, és hirtelen ott 
teremnek az ajándékok. Elkezd esni a hó, és a ház me-
legében eszünk-iszunk, jól érezzük a karácsony szelle-
mét. Boldog karácsonyt mindenkinek!                  

 Pető Mia Noémi   5. osztály 

A Mátyás Király Általános Iskolában a decemberi hónapot az ünnepvárás hangulata hatja át. 
Ilyenkor ünnepi díszbe öltöznek a tantermek, a folyosók, és karácsonyváró programok várják a 

gyerekeket. 
Ezúttal az iskola tanulói mesélnek arról, hogyan képzelik el a karácsonyi ünnepeket családi körben. 

Az én karácsonyom nagyon szép lesz. Apa meg Anya 
együtt süti a süteményeket, a muffint, gofrit, mi addig 
kint szaladgálunk a tesómmal a hóban. Utána elme-
gyünk mamához, addig otthon nem állnak le a dolgok, 
hanem inkább felgyorsulnak. Apa megeteti a kutyát, 
anya meg a macskát. Aztán eljönnek értünk mamához, 

hazavisznek, és mit látunk a testvéremmel? Hogy a 
karácsonyfa fel van díszítve, alatta a sok-sok ajándék, 
meg a fán a díszek. Aztán kibontjuk őket a csomagból, 
és játszunk az új ajándékokkal.  

Velkei Zita 3. osztály 

Az én karácsonyom mindig varázslatos. Reggel 
felkelek, és felveszek valami csini rucit, megreggelizek, 
és díszítjük a karácsonyfát, aztán megyek ki a hóba. 
Apával elővesszük a szánkót, aztán hógolyózunk, csi-
nálunk hóangyalt. Anya addig kész a mézeskaláccsal, 

bemegyünk, megesszük, és kész az ebéd is. Aztán jön a 
Jézuska, kibontom az ajándékokat, aztán megyek hó-
embert csinálni. Aztán játszok, amit kaptam. Este van, 
esszük a fini vacsit.  

Bóna Lilla  4. osztály 

Szenteste együtt van a családom, és a fa körül 
vagyunk, és az ajándékokat nézzük. Kint esik a  hó, 
miközben mi az ajándékbontás után vacsorázunk. 
Aztán kimegyünk az udvarra, és építünk egy 
hóembert. Utána hógolyózunk, és jókat nevetünk. 
Később bemegyünk, játszunk még egy kicsit, és meg-

esszük a süteményeket. Aztán az ajándékokkal is ját-
szunk, örülünk nekik. Még egy kicsit együtt vagyunk, 
és utána megyünk aludni. Boldog karácsonyi ünnepe-
ket kívánok mindenkinek! 

                       Baranyi Nilla   5. osztály 

Reggel arra ébredünk, hogy esik a hó. Nemsokára 
hozzálátunk a családi mézeskalácssütéshez, finom 
mézeskalács illat lengi be az egész házat. Ebéd után 
szaladunk ki a friss hóba. Beszívjuk a friss levegőt, a 
tél, hó és hidegszagot. Kipirulva, átfagyva, de boldo-

gan érünk be. Sötétedik már. Bent a vacsora illata fo-
gad, és kis fenyőillat. Megjött a kisjézus! – kiabál vígan 
a húgom. Karácsony van. Karácsonyillattal.     

Gajdos Márta 6. osztály 

Elefánt a Magyar Nyelv Értelmező Szótárában 

Én úgy képzelem el a karácsonyt, hogy karácsonyi me-
sét nézek, közben anyáék sütik a mézeskalácsot. És 
anya szól, hogy kész a mézeskalács. Megesszük az 
összeset, és utána feldíszítjük a fenyőt, és közben én 

végig őrzöm a fát, hátha látom a Jézuskát. Boldog ka-
rácsonyt mindenkinek!  

Marincsák Ármin 4. osztály 
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Felkelek és kinézek az ablakon, és azt látom, hogy esik 
a fellegekből valami pehely. Mondom magamban: esik 
a hó? Gyorsan beszaladok a szüleimhez, akik még al-
szanak. Felébresztem őket. Hangosan mondom: kará-

csony van! Berohanok a nappaliba, és ameddig a szem 
ellát, ajándékok vannak, és mind kibontjuk őket.  
Boldog karácsonyt mindenkinek!    

 Szőrös Dominik 3. osztály 

Én úgy képzelem el a karácsonyt, hogy felkelek, 
átmegyek a szülők szobájába, felkeltem anyát, apát, 
rohanok ki a nappaliba. Ott vannak az ajándékok, ki-
bontom őket, és örülök nekik. Aztán elmegyünk ma-
mához. Ott is a sok ajándék, szaloncukor. Sütjük a mé-

zeskalácsot. Kimegyünk a hóra a testvéreimmel, hógo-
lyózunk, és még sok jó dolgot lehet csinálni. Én így 
képzelem el a karácsonyt. Boldog karácsonyt minden-
kinek!             

Koós Vajk 4. osztály 

Én úgy képzelem el a karácsonyt, hogy felkelek, és 
rájövök, hogy karácsony van. A tesóm már karácsonyi 
zenét hallgat. A macskák első karácsonya, és nem tud-
ják, hogy mi történik. Kinézek az ablakon, és látom, 
hogy esik a hó. Délben díszítjük a karácsonyfát, csiná-

lunk mézeskalácsot, és közben nézünk karácsonyi fil-
meket, utána jön a kis Jézus, és hoz ajándékokat, és 
játszunk asztali játékokat. Boldog karácsonyt!      

Tóth Nándor   4. osztály 

Feldíszítjük a karácsonyfát, és utána mindenféle 
mézeskalácsot csinálunk. Kidíszítjük a mézeskalácsot 
cukormázzal. Megajándékozzuk egymást, én Sütinek is 
vennék valamit. Aztán karácsonyi vacsora is lenne. 
Lehetne a vacsora: sült csirke, szósszal és mindenféle 
finom étellel. A karácsonyfa alatt már lesznek 
ajándékok, és bontanánk ki őket. Apukámhoz is me-

gyünk, és ott is kibontjuk az ajándékokat. Elmennénk a 
mamámhoz, akinek sok ajándékot csináltunk. Meg 
kimennénk a havazásba, és egy jót játszanánk, hógo-
lyóznánk. Majd megyünk Lengyelországba a családdal 
4 napra. És ott egy 2000 méteres hegyre felmegyünk 
majd szánkózni. Én így képzelem el a karácsonyunkat.               

Valcsik Melina   5. osztály 

Én nagyon várom már a karácsonyt. Én nagyon 
szeretnék valami nagy dolgot, de még nem tudom mit. 
A karácsonyfát mi szoktuk feldíszíteni. Én és a tesóm 
néha egy ajándékot kapunk, de még jó sok ajándékot 
kapunk. Ilyenkor együtt van a család. Én is szoktam 
karácsonykor ajándékot adni. Karácsony előtt mindig 
feldíszítjük a házat és az ablakot. Mindig nagy fánk 

van. Az lenne az igazi, ha esne a hó. Én amúgy sok 
mindent szeretnék, de egyet nagyon, ami egy nagyon 
cuki kiskutya vagy egy kis plüss manó. A fára díszeket, 
szaloncukrot szoktunk feltenni. Ilyenkor filmezünk. Én 
már nagyon várom, mert az ünnep nagyon fontos.                 

 Sas Norina  6. osztály 

Otthon, nálunk, amikor beköszönt a karácsony 
hangulata, anyával és apával az egész házat ünnepi 
díszekbe borítjuk. A fenyő és a mézeskalács illata lengi 
be a levegőt, miközben a csillogó gömbök és a színes 
égősorok ragyognak a fa ágain. Az asztalon már az ün-
nepi vacsora van, melynek aromái étvágygerjesztően 
terjednek szét. A családtagjaim már összegyűltek, 
hogy közösen élvezzük ezeket a pillanatokat. A meleg 
forralt bor vagy forrócsokoládé és a karácsonyi süte-
mények édes illata csábítóan terjed ki a konyhából.  

A fa alatt az ajándékok körül izgalomteli csevegések és 
nevetések törnek ki, miközben kifejezzük a szeretetün-
ket és köszönetünket egymás iránt. A szoba megtelik a 
boldogság és az öröm hangjaival, miközben kellemes 
karácsonyi dalok szólnak a háttérben az ünnepi pilla-
natokhoz. Az ablak mögött hó lebeg, és a hideg külvi-
lág ellenére szívünk melegséggel telik meg, hiszen ez 
az időszak a szeretet és az összetartozás ünnepe.                

Gere Zoé 7. osztály 

Hogyan képzelem el? Ez egy jó kérdés… Én így 
képzelem el otthon a karácsonyt, hogy az egész lakás 
ragyog a fényekkel és díszekkel. A fenyőfa a sarokban 
áll, tele színes gömbökkel és csillogó égősorokkal. Az 
asztalunkon ünnepi teríték van, gyertyák égnek, és a 
tányérok tele vannak finom karácsonyi ételekkel. A 
családunk összegyűlik, és együtt élvezzük a karácsonyi 
vacsorát. Az ünnepi hangulatot tovább fokozzák a ka-

rácsonyi dalok, amiket együtt éneklünk. Az ajándéko-
kat pedig a fa alá helyezzük, izgatottan várva, hogy 
kibontsuk őket. Mindenki izgatottan bontja ki a saját 
ajándékát, és örömmel veszi át, amit a többiek készí-
tettek vagy választottak számára. Számomra a kará-
csony az otthon melegségét, szeretetét és boldogságát 
jelenti.                   

Endrődi Anna 7. osztály 

Szerintem más emberek is azt gondolják, hogy a 
karácsony akkor a legjobb, ha van hó. Bekuckózva a 
kanapéra a meleg házban, amíg kint erősen havazik. 
Már vagy századjára végignézni, ahogy Kevint újra és 
újra otthon felejtik, miközben békésen iszogatjuk a for-
rócsokoládét. Persze a havat ki is kell élvezni, mielőtt 
elolvad, Érdemes a filmek után kimenni a családunkkal, 
és hógolyózni, esetleg hóembert építeni. Utána jöhet is 

a vacsora  a finom ételekkel, amik mindig jólesnek. A 
karácsonyfa díszítése is hangulatos szokott lenni, ha 
közben karácsonyi zenéket hallgatunk. Majd persze 
jöhet az ajándékozás, amit szinte mindenki nagyon vár. 
Remélhetőleg mindenki megkapja azt, amire vágyott 
igazán. Én így tudom elképzelni a karácsonyomat. Jó-
kedvűen, hangulatosan, a régi szokásokkal.                                 

Farkas Barbara 8. osztály 
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 A magyar tudomány ünnepe 

Tisztán emlékszem rá, a testvérem és én milyen izgalom-
mal vártuk a titokzatos Jézuskát gyermekkorunkban. Mi-
lyen szórakoztatóak lehettek a kérdéseink a családnak! 
Hogy fér be a kéményen az a nagy karácsonyfa? Hiszen 
az ajtó zárva van! Vagy minden zárat ki tud nyitni? Hon-
nan tudja, ki milyen ajándéknak örül a legjobban? 
Néhány év után fény derült a karácsonyi csodákat övező 
titkokra. De az izgatott várakozás persze így is megma-
radt. Minden évben bíztunk a fehér karácsonyban 
(szerencsére akkoriban még nem volt ilyen ritka), hiszen 
egy kiadós hócsata után hamarabb elaludtunk, így hama-
rabb virradt az ünnep reggele. Néha órákig forgolódtam, 
mire el tudtam aludni, amikor a másnapi vendégségre és 
a rég áhított játékokra gondoltam.  
Ahogy teltek az évek, és elköltöztünk a szülői házból, a 
játékok helyett a családdal való együttlétre került a hang-
súly. De mióta megszülettek a gyermekeink, újra felfe-
dezhetjük a bennünk élő „felnőtt gyermeket” (ahogy 
Demjén Ferenc írja egyik gyönyörű slágerében). Ugyan-
olyan vagy talán még nagyobb lelkesedéssel várjuk, hogy 
a kicsik megpillantsák a feldíszített karácsonyfát, kibont-
sák a csomagjukat, mint mi gyermekként. 
Lehet, hogy régebben kényelmesebben, pihentetőbben 
teltek az ünnepek. A vendégek megérkezése után csak 

falatoztunk, beszélgettünk. Maximum azon „aggódtunk”, 
sikerült-e mindenkinek örömöt szerezni az apró ajándé-
kainkkal. Most viszont a legkisebbek gondoskodnak arról, 
hogy véletlenül se bóbiskoljunk el tele hassal a karácso-
nyi menü elfogyasztása után. Minden percben résen kell 
lennünk, nehogy a földön kössenek ki a gondosan elren-
dezett díszek. Ha ez mégis megtörténik, versenyezhe-
tünk, hogy ki kapja fel előbb az elgurult gömböt, mielőtt 
az összetörne. Így a napi mozgás is garantált! Gyerekként 
nem értettem teljesen, miért fárad el estére anyukám 
annyira, bár amennyire tudtunk, mi is besegítettünk az 
előkészületekben. Na de két kis csínytevő manóval egy 
látszólag egyszerű mézeskalács-sütés is izgalmas kihívás-
nak bizonyul! Sokszor eltervezem előre, mit hogyan fo-
gok előkészíteni, bevásárolni, megvalósítani a háztartás-
ban az ünnepekre. De rá kellett jönnöm, hogy tökéletes 
úgysem lesz, úgyhogy igyekszem kicsit rugalmasabban 
megélni a karácsonyra való készülődést, kevesebbet 
bosszankodva azon, amire nem jutott annyi idő, mint 
szerettem volna. 
Minden Kedves Olvasónak szeretetteljes, meghitt kará-
csonyi ünnepeket és sikerben, egészségben teljes, boldog 
új évet kívánok ezúton is!   

Szőllősiné Koncsik Barbara 

„Felnőtt gyermekek” 

Ünnepi konferencia Szolnokon 
1825. november 3-án Széchenyi István az országgyűlés-
ben birtokainak egy évi jövedelmét ajánlotta fel egy 
tudományos társaság alapítására. Ezen társaság létreho-
zása tulajdonképpen a Magyar Tudományos Akadémia 
megalapítása volt. Ez a nap a magyar tudomány napja, 
ez alkalomból november 10-én a Megyei Tudományos 
Egyesület a Vármegyeházán Ünnepi konferenciát rende-
zett. A konferencia nem titkolt célja, a fiatalabb generá-
ciót is bevonni egy ismeretterjesztő rendezvénysorozat-
ba, ahol szűkebb otthonunk, a Jászkunság egykori, há-
borúval kapcsolatos eseményei, természeti katasztrófái, 
járványai felidézésével és az ezekkel összefüggő kutatá-
sok eredményeivel megismertetni a résztvevőket. A 
tanácskozást dr. habil. Örsi Julianna, az egyesület elnöke 
nyitotta meg, majd Hubai Imre, a Vármegyei Közgyűlés 
elnöke és dr. Szabó Attila, a Debreceni Egyetem Szolno-
ki Campusának igazgatója köszöntötte a jelenlévőket.  
A márciusi „Boldogházi Hírek” hasábjain megjelent az 
1963-as árvízről készült összeállításom okán előadóként 
meghívást kaptam a konferenciára. 
A rendezvény programja: 
Bevezető előadást dr. Bagi Gábor, a történelemtudo-
mányok kandidátusa tartott, melynek címe: Természeti 
és társadalmi krízisek összekapcsolódása a Közép-
Tiszavidék történetében.   
További előadások három témakörben: 
Háborúk: 
1.  Botos Imre egyetemi hallgató: A Jászkun katonavirtus 
háttere 
 2. Forgó Bence történész, muzeológus: A jászsági kato-
nák útja az olasz fronton 
 3. Farkas Imre helytörténetkutató: Kivégzések Mester-

szállás határában 1919-ben. 
 4. D. Laskai Magda helytörténetkutató: „Kelet felől jön 
egy vonat…” Második világháborús hadifoglyok hazaté-
rése Túrkevére 
5. Dr. habil.  Örsi Julianna társadalomkutató: Megőrzött 
háborús emlékek a nagykunsági közösségekben, csalá-
dokban 
Járványok: 
1. Jámbor Csaba könyvtáros: A szegények szolgálatában 
– A ferences szegénygondozó nővérek múltja és jelene. 
2. Dr. Bathó Edit néprajzkutató, ny. múzeumigazgató: 
„Epekórság és a halál csókja” Kolera és torokgyík jár-
vány Jászberényben a 19. században. (ez az előadás el-
maradt) 
Természeti csapások a Jászságban 
1., fr. Varga Kamill ofm. helytörténetkutató: Tűzvészek a 
Jászberény-Hajtán 
2. Szűcs Gergely helytörténetkutató: Az 1963-as 
jászboldogházi árvíz krónikája.  
Az árvíz előzményeit és időrendi sorrendben összeállí-
tott eseményeit, majd emberi, gazdasági és társadalmi 
következményeit ismertetve a résztvevők arcán látható 
volt a döbbenet. A körülbelül 20 perces előadásom köz-
ben a teremben tapasztalható feszült figyelem és csend 
arra utalt, hogy egy sok embert érintő katasztrófa króni-
kája megrázó élmény a hallgatóság számára még hat 
évtized után is. Befejezésül néhány személyes árvízi él-
ményem megosztásával sikerült a helyiségben ülők ko-
mor hangulatát feloldani. 
A konferencián elhangzott előadások anyaga írásos for-
mában a „Jászkunság” című folyóiratban jelenik meg. 

 
Szűcs Gergely 
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SZERKESZTŐSÉGI KÖZLEMÉNY 
Rendszeres és alkalmi szerzőink figyelmébe ajánljuk, hogy a következő lapszámunkhoz  

 a kéziratokat és a fotókat  
2024. február 19-ig kérjük eljuttatni a szerkesztőkhöz. 

A beküldött írások változtatásának jogát -terjedelmi okokból-  a szerkesztőség fenntartja. 
E-mail: boldoghazihirek@gmail.com 

HÍREK 

Jászboldogháza kivételes helyen 
helyezkedik el. A Jászság azon ré-
szén, ahol megtalálható vizes, er-
dős, mezei élőhely is, a mezőgazda-
sággal körülvett környezetben. 
Eme csodálatos táj rengeteg élő-
lénynek ad otthont. Ehhez persze 
ki kell látogatni a terepre, és nyi-
tott szemmel megfigyelni a kisebb-
nagyobb csodákat. Gyermekbarát 
településként szerettük volna a 
természetet közelebb hozni és 
megmutatni azt az ide látogatók-
nak, gyerekeknek. A strandunkon 
és a kempingben egy nyári időszak 
alatt több ezer gyermek is megfor-
dul, akik felnőtt kísérettel megnéz-
hetik az interaktív kiállításunkat is. 
Persze egyedi csoportos foglalkozá-
sok megtartására is alkalmas a lá-
togatóközpont. Viszem is a gyere-
keket, kicsiket nagyokat egyaránt, 
sőt tárlatvezetéssel már középisko-
lás diákoknak is tartottam bent 
előadást. 
Egy olyan ökoturisztikai látványos-
ságot hoztunk itt létre, amely inte-
raktív játékos elemekkel gazdagítja 
kicsik és nagyok tudását úgy, hogy 
közben megismerik Jászboldogháza 
élőlényeinek nagy részét. 
Várjuk nagy szeretettel Önt is! 

Üdvözlettel: 
Szendrei Péter 

 
 

 

A Jász látogatóközpontot nagy kí-
váncsisággal kereste fel minden 
alsós tanuló és mi, felnőttek is. 

Öröm volt látni, ahogyan a gyere-
kek izgatottan, egymást segítve 
próbálgatták a különböző interak-
tív elemeket. A megálmodott el-
képzelés sikerének legfőbb bizonyí-
téka a sok csillogó szempár volt, 
ahogy a játékba belefeledkezve sok 
új ismerettel gyarapították tudásu-
kat a Jászboldogházán található 
élőlények és élőhelyek megismeré-
sében. Mi, tanító nénik pedig szá-
mos lehetőséget fedeztünk fel, me-
lyeket felhasználhatunk a tanítási 
óráink színesítéséhez. 

az alsós tanító nénik 

Jász látogatóközpont 
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A legszebb konyhakertek - Magyarország legszebb konyhakertjei” országos 
program a kertészkedést népszerűsíti, és már 11 éve díjazzák a legsikeresebb ker-
tészkedőket. Jászboldogháza az idén második alkalommal csatlakozott az orszá-
gos programhoz, és nagyon szép eredményeket ért el több kategóriában. A Nád-
udvaron tartott díjkiosztó ünnepségen Buzáné Gugi Bettina és édesanyja, Gugi 
Lajosné országos első helyezést vehetett át Zártkert I.- Zöldséges kategóriában. 
Bettivel a kertészkedés szépségei mellett arról a sokféle alkotó tevékenységről is 
beszélgettünk, ami a mindennapjait gazdagítja.  

Gratulálok a nagyszerű elismeréshez, ami 
Jászboldogháza hírnevét is növeli. Milyen érzésekkel 
vettétek át a díjat? 
- Hihetetlen volt! Az 
országos díjkiosztóig 
nem is mertük el-
mondani, csak szűk 
családi körben. Kü-
lönleges és egyben 
csodálatos érzés volt 
részt venni ezen a 
szép ünnepségen, és 
külön örömmel töl-
tött el bennünket, 
hogy egy ilyen pici 
település egyik kert-
je elnyerhette ezt a 
díjat. Elismerő okle-
velet és egy kis-
plasztikát vehettünk 
át. A díjkiosztóra 
elkísért minket 
Koczáné dr. Fehérváry Mária polgármester asszony, 
Joó-Kovács Balázs alpolgármester úr és Szemes-
Csecselics Hajnalka, a program helyi vezetője, akik 
szintén elismerésben részesültek.  

Hogyan történik a kiválasztás, milyen eljárás előzi 
meg a díjak odaítélését? 
- A helyi pályázatra jelentkeztünk, ahol megnyer-
tük a Zártkert I.- Zöldséges kategóriát. A díjat az au-
gusztus 20-i ünnepségen vehettük át. A helyi zsűri és a 
program vezetője, Hajnalka kategóriánként az első 
helyezett kertek művelőit felterjesztette az országos 

versenyre, ahol az országos zsűri értékelése alapján 
nyertük el ezt az elismerést. A díjkiosztóra terménybe-
mutatót vittünk a kertünk terméseiből, és nagy öröm 
volt, hogy ezt az összeállítást külön is megdicsérte a 
programigazgató és az agrárminiszter-helyettes is. Mi-
vel a munka nagy részét Édesanyámmal közösen vé-
gezzük, így a pályázatunkban nagyra értékelték a ge-
nerációk közötti együttműködést is, valamint azt, hogy 
minden termésünk biogazdálkodás eredménye.  
Számunkra ez a díj nagy megerősítést jelent, hogy 
amit csinálunk, az jó, és ösztönöz a folytatásra, a to-
vábbi fejlesztésekre.  
Sikereiteket látva úgy gondoltam, már régóta foglal-
koztok konyhakerti növényekkel, de mint elmondtad, 
ez nem egészen így van.  

- A házunknál egy kicsi kertben gyerekkorom óta ker-
tészkedtünk. 2021-ben történt a nagy változás, amikor 
vettünk egy telket, ahol családi házat szerettünk volna 
építeni. Az építkezést sajnos nem tudtuk elkezdeni, így 
2021 őszén édesanyám felvetette, mi lenne, ha a kert 
egy részén a család zöldségszükségletét megtermel-
nénk. A család támogatta az ötletet, így 2021 őszén 
felszántottunk belőle 5-600 négyzetmétert. Ez a telek 
valójában egy őserdő volt, nagyon elhanyagolt állapot-
ban, teli gyökerekkel, surjánokkal. Családi összefogás-
sal és hatalmas munkával egy hétvége alatt kitakarí-
tottuk. 2022 tavaszán Édesanyámmal művelni kezdtük 
a felszántott kertet, és már tavaly pályáztunk a Zárt-
kert I. kategóriában. A helyi versenyt kategóriánkban 
megnyertük, és országos elismerést is kaptunk. Ebben 
az évben a felszántott területet növeltük, és egyre 
több zöldségfélét ültettünk. Összesen körülbelül 45 
féle növényünk volt. Az idei év nehezen indult, rosszul 
keltek ki a növények, a gyors eső miatt többször is víz 
alatt volt a kert egy része. A sok munka és kitartás 
azonban meghozta az eredményt, és a növények fejlő-

HÍREK 

 AZ ALKOTÁS ÖRÖME 

“Magyarország legszebb 
konyhakertje” plakett 

Mellettem  Sári Kovács Szilvia országos 
programigazgató 

Konyhakertünk egy része az idén 
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désnek indultak, de még így is félve adtuk be a nevezé-
si lapot.        
A közösségi oldalon gyakran bemutatod kertetek kü-
lönlegesen szép terméseit, és most is nagyon lelkesen 
beszélsz. Mit ad neked ez a tevékenység? 
- Számomra ez hobbi 
is és megélhetés is. 
Mindig szerettem a 
természetet, a virá-
gokat, növényeket, 
ez gyerekkorom óta 
bennem van. A gim-
názium után a gödöl-
lői egyetemen tanul-
tam tovább. Pénz-
ügy-számvitel szakra 
jelentkeztem, de az 
ötéves egyetemi 
képzés utolsó évfo-
lyam volt, és másik 
főszakot is kellett 
választani. Így Gödöl-
lőn a Szent István 
Egyetem Gazdaság- 
és Társadalomtudo-
mányi Kar Gazdasági 
Agrármérnöki Szak 
agrár- és területfej-
lesztés szakirányon és pénzügy–számvitel szakirányon 
végeztem, két diplomát kaptam. Kilenc és fél évig 
pénzügyi területen dolgoztam, és talán most jött el az 
ideje az agrárvégzettség hasznosításának. Szép emlé-
keim vannak az egyetemi évekről, annál is inkább, hi-
szen ott ismertem meg a férjem, akivel évfolyamtársak 
voltunk. 16 éve a társam, és mindenben támogatjuk 
egymást.  

A konyhakertben a 
munka nagy részét 
Anyával közösen 
végezzük, a férfi-
munkában testvé-
rem és férjem segít. 
Előre megtervezzük, 
mit szeretnénk ter-
melni, ügyelünk a 
vetésforgóra, a nö-
vénytárs ításokra, 
kert fényviszonyaira 
is. Nagy öröm, ami-
kor szép, egészsége-

sek a növények. Teljes mértékben biogazdálkodást 
folytatunk, mert fontos, hogy ami az asztalra kerül, 
egészséges és 
vegyszermentes 
legyen.  
Nagyon szere-
tem a virágokat 
is, vannak a ker-
tünkben évelők, 
örökzöldek, egy-
nyáriak és ren-
geteg cserepes 
virág, férjem 
javaslatára cit-
rusfélék is. 

A konyhakerti munka mellett számtalan ötlettel fo-
lyamatosan díszíted a házatok környékét is. 
- Szeretem, ha szép és változatos a környezetünk. Na-
gyon sok ötletem van, az évszakoknak, ünnepeknek 
megfelelően próbálom díszíteni az utcarészt, ahol 
lakunk. Az ötletgazda én vagyok, Anya és a férjem 
pedig sokat segítenek a megvalósításban. Már terve-
zem a karácsonyi díszítést, hamarosan elkészítjük a 
karácsonyi világítást. Ilyenkor a lakást is ünnepi díszbe 
öltöztetem. A lépcsőre girlandok, kompozíciók kerül-
nek, az egyedi díszek teszik meghitté a szobabelsőket 
és ezáltal az ünnepvárást.  
Nagyon kreatív vagy, felsorolni sem könnyű, mennyi 
mindennel foglalkozol.  
- Szinte minden érdekel, ami kézművességgel, alkotás-
sal kapcsolatos. Ez még az általános iskolában kezdő-
dött, és sokat kö-
szönhetek Rigó 
Andrásné tanárnő-
nek, aki az osztály-
főnökünk és tech-
nikatanárunk volt. 
Megtanultam a 
gyöngyfűzést, hím-
zést, kötést, hor-
golást, ezeket ké-
sőbb továbbfej-
lesztettem, a 
gyöngyfűzést, hor-
golást például ma 
is szívesen csiná-
lom. Nagyon meg-
szerettem a gyé-
mántszemes kira-
kót is, sok ilyen 
képet készítek me-
lyek a lakás falait 
díszítik vagy elajándékozom. A különféle termésekből, 
virágokból ajtódíszt, asztali díszeket, koszorúkat, sír-
csokrokat is készítek az évszaknak, alkalomnak megfe-
lelően. Szeretek festeni is, készítek számozott kifestőt, 
és fára is festek. Ajándékba is egyedi alkotásokat szok-
tam készíteni. Édesanyámnak például 60. születésnap-
jára fonalakból készítettem „fonalcsokrot”. Nagyon 
szeretek sütni, főzni, szeretek újdonságokat készíteni. 
Az idei termésből próbáltunk nagyon sok mindent kü-
lönböző technikákkal télire is eltenni. 
A növények mellett imádom az állatokat!  Több évig a 
helyi kutyaiskola oszlopos tagjai voltunk egy komon-
dorral és egy pulikutyával.  Amennyiben időm engedi, 
itthon a kutyáink tanítgatását tovább folytatom. A ku-
tyák mellett több cicának is gazdijai vagyunk. Mind-
egyik külön egyéniség, és mind nagyon kedves szá-
momra.  
Miközben nézem a sokféle szebbnél szebb alkotásod, 
arra gondolok, mire marad még időd, van-e esetleg 
más jellegű hobbid?  
- Nagyon szeretünk utazni, kirándulni, és közben sokat 
fotózok, szeretem megörökíteni a pillanatokat. Szíve-
sen járunk fürdőhelyekre, Bogácsra, Egerszalókra, 
Gyulára. Legutóbb Fehérvárcsurgón töltöttünk el né-
hány napot, külön élményt jelentett számunkra, hogy 
kastélyszállóban volt a szállásunk. Mezőkövesdre 
rendszeresen járunk a férjem szüleihez, és ezeket az 
utakat is összekötjük különböző látnivalókkal, progra-

Az egyik kerti dísz 

Fonalcsokor Édesanyámnak 

HÍREK 
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Szőllősiné Koncsik Barbara 

Papp Izabella 

mokkal. Szeretünk színházba járni is, legutóbb a Kin-
csem parkban voltunk a Nemzeti Lovas Színházban, és 
bérletünk van a szolnoki színház előadásaira is. 
Mondtad, hogy nagyon sok terved van, mit szeretnél 
a közeljövőben megvalósítani? 

- Szeretnék továbbra is új dolgokat kipróbálni, sok 
minden foglalkoztat. Figyelem, mi a soron következő 
ünnep, előveszem a dekorációkat, felújítom, újakat 
készítek. Készülnek a gyöngykirakók, és tavasszal az 
utcára is új kompozíciók kerülnek. Szeretném a kony-

hakertet tovább szé-
píteni, gazdagítani, 
madárbarát környe-
zetet kialakítani, ahol 
a rovarok, méhek is 
jól érzik magukat. 
Már tudom, hogy egy 
ilyen nagy kertben a 
teendőknek soha 
nincs vége, de öröm-
mel csináljuk. Renge-
teg tervem, ötletem 
van, sokszor azt érzem, kár, hogy a nap csak 24 órából 
áll. Persze nem mindig sikerül mindent úgy megvalósí-
tani, ahogyan szeretnénk. Akkor jön az újratervezés, 
ami a családunkban már szinte szállóigévé vált. Ilyen-
kor közösen kitaláljuk, hogy lehet az adott helyzetből 
jól kijönni. 
 
Kedves Betti, „Ha meg tudtad álmodni, meg is tudod 
tenni.” Walt Disney gondolatával köszönöm meg a 
beszélgetést, mert jellemzőnek találom az általad 
elmondottakra. Lelkesedésed nyomán bizonyára 
megvalósulnak a további álmok is, és ami talán ennél 
is fontosabb, hogy örömmel, lelkesen teszitek meg az 
oda vezető utat. További örömteli alkotó munkát, 
szép sikereket, a közelgő ünnepekre pedig békés, 
meghitt családi együttlétet kívánok. 

Gyémántszemes kirakóval készült kép 

E havi programajánlóm főszereplője természetesen a 
karácsony és a szilveszter.  Szinte minden városban, 
településen tartanak már karácsonyi vásárt 
(természetesen kis falunkban is, december 17-én). 
Ezekből szeretnék kiemelni néhányat ízelítőnek, de 
azért kicsit a következő évre is kitekintünk már.  
�Szolnokon a Kossuth téri adventi faluban 21 faházikó 
kínálatából válogathatunk a kézműves termékek és a 
különböző finomságok között. Különösen nagy hang-
súlyt fektetnek a szervezők a gyerekek szórakoztatásá-
ra: macierdő, meseházak, labirintus és óriási szán is 
felállításra került. Hétvégente koncertek színesítik a 
karácsonyi forgatagot (cikkem írásakor sajnos még 
nem találtam meg a pontos műsorleírást). A Kossuth 
tér mellett a Hild térre is érdemes ellátogatni, ismét 
működik az óriáskerék, sőt dodzsemezni is lehet.   
�A Ceglédi Advent december 2-án nyitotta meg kapuit 
a Szabadság téren. A karácsonyi vásár egész héten 
látogatható, a hétvégéken pedig koncertek és barká-
csolási  programok fogadják a látogatókat. Részt vehe-
tünk a karácsonyfa-díszítő vagy a forraltbor-készítő 
versenyen, megtekinthetjük a Holle anyó bábjátékot, a 
Kispárna zenekar gyerekkoncertjét, tűzzsonglőr bemu-
tatót és adventi hangversenyt is, a teljesség igénye 
nélkül. (Bővebb információ: https://cegled.hu/
index.php?t=aktualis/programok).   
�BÚÉK SZOLNOK! Szintén a Kossuth térre invitál a vá-
ros egy fergeteges szilveszteri partira. Az óév utolsó 
napján délelőtt 10 órakor a tavaly nagy sikert aratott 
szilveszteri futással melegíthetünk be az estére, ahol 
21 órától DJ Eszenyi, Mr. Rick és DJ Fodor gondoskodik 

a hajnalig tartó retro hangulatról.(Bővebb információ: 
https://tourist.szolnok.hu/programok-m34/buek-
2024-p12202). 
�Aki kicsit másképp szeretné búcsúztatni a 2023-as 
esztendőt, egy hamisítatlan Szilveszteri Kabarén vehet 
részt a szarvasi Cervinus Teátrumban. Dósa Zsuzsa 
rendezésében két időpontban is (december 30-án és 
31-én) felcsendülnek az örökzöld dallamok a műfaj 
remek szerzőitől, a kacagtató tréfás jelenetektől pedig 
szem nem marad szárazon. (Bővebb információ és 
jegyrendelés itt: https://cervinusteatrum.hu/ajanlo/
zenes-szilveszteri-kabare-4-2/).  
�Gondoljunk kicsit az új évre is! Már elindult a jegyvá-
sárlási lehetőség a 2024. február 3-ai Sportbálra a 
Jászboldogházi Sportegyesület szervezésében. Mivel 
tavaly is hatalmas érdeklődés övezte a focistáink tá-
mogatására megrendezett bált, érdemes minél hama-
rabb megvásárolni a jegyünket, ha nem szeretnénk 
lemaradni a Pezsgő Zenekar által garantált hatalmas 
bul i ró l!  (Bővebb információ:  https://
www.facebook.com/jbhse). 
�A Kolompos együttes vidám családi farsangolásra 
invitál a kecskeméti Hírös Agórában 2024. február 17-
én. A zenekar a magyar népzenét, néptáncot és nép-
szokásokat mutatja be a kicsiknek interaktívan és szó-
rakoztatóan. Furulyás Palkó című előadásuk mellé ka-
kaós süti is jár - addigra már úgyis csak halvány emlék 
lesz a karácsonyi bejgli. (Jegyek kaphatók: https://
hirosagora.hu/jegyrendeles).  

Programajánló 

HÍREK 
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Kedves Olvasóink!  
Velünk történt…  rovatunkba várjuk azokat a közlendőket, amelyeket másokkal is  

szívesen megosztanának.  Az írások leadásának határidejét minden lapszámban közöljük. 

HÍREK 

„ A legtöbb komoly dolog, olyan mint a házépítés – 
egyedül nem megy. Össze kell hozzá gyűjteni egy csa-
patot, olyan emberekből, akik elkötelezettek a projekt 
sikere mellett. Ezért, ha valamit el akarsz érni, meg kell 
találnod a módját, hogy rávegyél másokat arra, hogy 
támogassák az erőfeszítéseidet”. /Tina Seelig/ 
 
2023 szeptemberére világossá vált, hogy a 2009 óta 
megszokott helyszínen, a tornacsarnokban nem folyta-
tódhatnak tovább a karate edzések. Egyéb lehetősé-
gek keresése közben az önkormányzat és  Koczáné 
dr .Fehérváry Mária polgármester asszony nyújtott 
segítő kezet, azzal, hogy a kultúrház emeleti helyiségét 
felajánlotta erre a célra. Korábban is működött itt 
edzőterem, illetve a a hűvösebb időszakban évek óta 
itt történtek a nippon zengo és a funkcionális edzések.  

Az önkormányzat a 2 helyiségből álló részt statikailag 
átvizsgáltatta, a szakember pedig engedélyezte, hogy 
a  helyiségeket elválasztó közfal veszélytelenül kivehe-
tő. Ilyen módon egy nagy egységes tér kerülhetett ki-
alakításra, ami kiválóan alkalmassá vált edzőtermi le-
hetőségekre. Az önkormányzat  a tető hibákat helyre-
állította, és a beázást megszüntette.  
Az átalakítás költségeit az önkormányzat felvállalta, de 
további önzetlen felajánlások érkeztek  a jászberényi 
Y-háztól, szülőktől, edzéseken résztvevőktől, illetve 
magánemberektől egyaránt. 
Így „csupán” az átalakításhoz szükséges élő munkát 
kellett biztosítani. 
Borics Zsolt vezetésével igen komoly társadalmi össze-
fogással jött létre a csapat, ami a 3 edzés-típust: a fel-
nőtt funkcionális edzések tagjait és hozzátartozóikat,  
a karatés-szülőket és karatékákat  tömörített egybe, 
kovácsolta össze, és sikerrel megvalósítottuk az elkép-
zelt terveket. 
2023. október 29-én  8 órakor az első kalapácsütéssel 
kezdetét vette a munka.  
Mindösszesen 4 hét leforgása alatt mintegy 40 fő, gye-
rekek és felnőttek egyaránt, közel 600 óra önkéntes 
munkával, hatalmas elszántsággal és töretlen lelkese-

déssel valósítottuk meg az elképzelést. Nagyon igye-
keztünk azért is, hogy a lehető  legkevesebb ideig kell-
jen a fűtetlen és bizony már alaposan kihűlt nagyte-
remben bonyolítani az edzéseket. 
A fölösleges közfalat lebontottuk, a sittet eltávolítot-
tuk. A közfal helyén megtörtént a betonozás, a villa-
mos hálózat átkötése. A falak glettelés, csiszolás és 
mély alapozás után 3 réteg friss festéket kaptak. A lel-
kesedés átterjedt a lépcsőházra, ott szintén megtör-
tént a glettelés, csiszolás festés, így megszépült nem-
csak a terem, hanem a szűkebb környezete is.  Állvá-
nyok kerültek felfúrásra a TRX eszközöknek és a boksz-
zsákoknak, felszerelésre kerültek az új villamos szerel-
vények, valamint lehetőség nyílt a gyerekek öltözködé-
sének szeparációjára is. A nagytakarítás után a padló-
zat tatami, illetve padlószőnyeg burkolatot kapott.  
Hihetetlenül jó érzés volt látni és tapasztalni, hogy 
milyen sok ember áldozta fel szabadidejét, és mozdult 
meg egy jó cél érdekében. Mindenféle ellenszolgálta-
tás nélkül, a tiszta szándékú segíteni akarás, az önzet-
lenség példaértékű volt, és milyen jólesett együtt, po-
ros kézzel, állva megenni az egyszerű zsíros kenyeret 
hagymával vagy a házi süteményt, kávét. A felújítás 
több hétvégét  és hétköznapokat érintett. Sok délután 
bizony késő estébe torkollt, amikor fáradtan elköszön-
tünk egymástól. Többen egészen apró gyermekekkel 
érkeztek, és előfordult, hogy miközben a szülő dolgo-
zott, a pár hetes baba jóízűen aludt az egyik sarokban, 
álmát pedig a többi gyermek felügyelte.  

Reméljük, hogy az így elkészült terem hosszú távon 
megnyugtató megoldást teremt az edzések fix, min-
den igényt kielégítő, kulturált környezetben való meg-
tartására, nagy örömére lesz a kicsiknek és nagyoknak 
egyaránt, és minél többen használatba vesszük.  
 
„Hálás dolog olyan emberekkel együtt dolgozni sokak 
számára hasznos projekteken, akik nemcsak maguk, 
hanem egész közösségek felemeléséért hoznak nem 
kevés áldozatot a munkájukkal”. 
 / Edmund Hillary/ 

Ilonka Tünde 

Y-terem 

Felújítás közben 

Elkészült a sportolásra alkalmas helyiség 
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Hihetetlennek tűnik, de már 
tíz éve annak, hogy átadták 
a falunk és Jánoshida között 
lévő felújított útszakaszt. 
Azért is valószínűtlen ez a 
tény, mert a minőségéből 
azóta mit sem vesztett. Él-
mény rajta közlekedni, bár-
milyen járművel tesszük is 
azt. Sokan használják hobbi 
szintű kerékpározásra, de 
aki mindennap útra kel, az 

csak egyetlen ember, egy rózsaszín camping biciklis 
hölgy, aki falunk lakosa: Bathó Lajosné Marika. Tulaj-
donképpen mindegy, hogy az év melyik szakaszában 
járunk, hideg, meleg vagy szél nem visszatartó erő szá-
mára. Talán csak esős vagy ködös időben nem indul 
útnak biztonsági okokból. 
2015-ben határozta el, hogy egészségügyi célzattal 
elkezd kerékpározni. Arra a kérdésemre, hogyha eset-
leg fáj valamije, akkor is elmegy-e tekerni, azt a választ 
kaptam, hogy amióta kerékpározik, azóta nem volt 
beteg… Hű társa máig ugyanaz a kétkerekű, amivel 8 
évvel ezelőtt elkezdte. Nincs pulzus- és 

véroxigénmérője, de 
még csak kilométer-
órája sem. De nem kell 
nagy tudomány ahhoz, 
hogy kiszámoljam: 
megközelítőleg 35.000 
km van a kerekekben. 
Balesete nem volt so-
sem, de elcsúszása és 
defektje igen, mint 
minden „valamirevaló” 
kerékpárosnak.  

Úgy gondolom 
(bár ő szerényen 
ellenzi), hogy az 
állhatatossága az, 
ami bátorított, 
illetve bátorít ma 
is másokat, hogy 
nyeregbe pattan-
janak. Csatlakoz-
tak hozzá az évek 
során többen is, 
manapság leg-
többször Velkei Istvánné Erzsike az útitársa.  
Nemcsak egészségük megőrzése érdekében kelnek 
útra. Jánoshidai ismerősöknél néha megállnak beszél-
getni, ápolják a kapcsolatokat, virágtövet cserélnek, 
benéznek a Berek utcai pékségbe. (Hiába, Hida a mi 
igazi testvértelepülésünk, ha-ha). Igazán szép cseleke-
det tőlük, hogy olykor a két település közötti ún. bá-
dog Jézushoz is visznek friss virágot. Itt jegyzem meg, 
hogy a közelmúltban lett felújítva Farkas Imre és 
Darók István jóvoltából, érdemes megnézni. Különle-
ges élmények is érték az évek során. Egyszer például 
egy bóklászó disznóra lett figyelmes, neki köszönhető-
en került vissza gazdájához a jószág. Volt, hogy egy 
eszméletlen férfira vigyáztak a mentők érkezéséig. 
Mégis felmerült bennem a kérdés: - Nem unalmas nap 
mint nap ugyanott menni, ugyanazt látni? Nagyon 
megörültem válaszának, mert én is ugyanazt vallom. 
Kerékpáron mindent meg lehet látni, az apróbb részle-
teket is, bele lehet simulni a természetbe, és felszaba-
dultnak érezhetjük magunkat. Kikapcsol és felfrissít. 
Marika az akaraterő, szorgalom és kitartás mintaképe 
számomra. Ja, és még nem írtam, hogy 75 évesen rója 
az utat ilyen rendíthetetlenül. 

Berkó Árpád 

Rólunk  írták...Rólunk  írták...Rólunk  írták...Rólunk  írták... 

Kerékpározni jó! 

Békés, nyugodt, minden korosztály számára élhető telepü-
lés Jászboldogháza. Az Önkormányzat kiemelt figyelmet 
fordít a családbarát szolgáltatások, az infrastruktúra és a 
turizmus fejlesztésére. Sokszínű ós aktív a civil élet, a helyi 
közösségek jelentik a falu lelkét. Örömteli, hogy egyre több 
fiatal fedezi fel a vidéki élet szépségeit és talál otthonra a 
több mint ezerhétszáz fős községben, ahol az év utolsó hó-
napja is mozgalmasnak ígérkezik.  
Az önkormányzat a nagyobb fejlesztések megvalósítása ér-
dekében minden pályázati lehetőséget megragad, hogy 
szépüljön a falu. Ennek eredménye többek között a 
minibölcsőde, az új piactér kialakítása, a kemping szálláshe-
lyeinek fejlesztése, a háziorvosi és védőnői ellátás, a közös-
ségi ház korszerűsítése, a belvízelevező rendszer rekonst-
rukciója, a bel– és külterületi utak felújítása és a Jász látoga-
tóközpont létrehozása. Nemrég készült el a település neve-
zetességeit, intézményeit, helyi értékeit és a Jász látogató-
központot bemutató kis- film, mely elérhető a település 
honlapján. Minden évben igyekeznek önerőből is kisebb 
fejlesztéseket, karbantartási feladatokat elvégezni.  
- A TOP Plusz program keretében szeretnénk egy, több cél- 
területet érintő projektet megvalósítani a település köz-

pontjában. Ennek részeként terveink között szerepel a Baj-
nok utcai játszótér zöldterület-fejlesztése, valamint megva-
lósulhat a művelődési ház felújításának első üteme, mely 
állagmegóvási munkálatokat, a tetőszerkezet felújítását, 
külső szigetelését és a nyílászárók cseréjét foglalná magába 
– beszélt a tervekről Koczáné dr. Fehérváry Mária polgár-
mester. A már lezárult és folyamatban lévő beruházások 
még élhetőbbé, vonzóbbá teszik a falut, ahol jó a közbizton-
ság, és olyan pezsgő közösségi élet működik. mely minden 
generáció számára tartalmas, minőségi szabadidős lehető-
séget kínál. A helyi közösségek Is nagyban segítik az újonnan 
betelepülő családok beilleszkedését. A hagyományoknak 
megfelelően az önkormányzat idén is a civil szervezetekkel 
együtt rendezi meg az adventi programsorozatot, melynek 
egyik kiemelt eseménye lesz a Jászboldogházi kolbásztöltő, 
pálinka- és bejgli verseny november 9-én szombaton. A régi 
disznótorokat idéző mulatságon a jó hangulatról nemcsak a 
torokszaggató jászsági házi pálinka gondoskodik majd, ha-
nem a Groovehouse együttes és a Retrozóna is.  

JÁSZSÁGI EXTRA 
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70 éve szüntették meg a kitelepítéseket 
70 évvel ezelőtt, 1953 őszén szüntették meg hazánk-
ban a kitelepítéseket. Megszűntek a hortobágyi inter-
nálótáborok, ahol embertelen körülmények között 
éltek az elhurcoltak. Szeptemberben megkapták a fel-
mentő határozatot a Budapestről kitelepített családok 
is.  
70 évvel ezelőtt elhagyták községünket annak a 39 
budapesti családnak a tagjai is, akiket 1951. június 4-
én zárt vagonokban, fegyveres őrök kíséretében hoz-
tak Boldogházára. „Bűnük” a származásuk vagy a há-
ború előtt viselt tisztségük volt, de az igazi indok a fő-
városból való eltávolításuk, és lakásaik, javaik meg-
szerzése volt az új hatalom számára. Egyik napról a 
másikra mindenüket elveszítették, és emberi jogaiktól 
is megfosztották őket. Boldogházán a helyi, kuláknak 
minősített gazdákat kötelezték befogadásukra - mind-
két fél számára büntetésnek szánva az együttélést. A 
gonosz terv azonban nem vált valóra, a kitelepítettek 
és befogadók között jó kapcsolat, sok esetben életre 
szóló barátság alakult ki. A következőkben ennek egyik 
szép példáját szeretnénk felidézni egy levél segítségé-
vel.  
 
Altábornagy a csíkosi tanyán 
 A kitelepítetések egyik indoka a háború előtt viselt 
katonai rang volt, így Jászboldogházára is több egykori 
katonatisztet telepítettek ki. Közöttük a legmagasabb 
rangú katonatiszt vitéz Aggteleky Béla altábornagy 
volt (1890-1977). Jelentős 
szerepe volt az 1944-es 
kiugrási kísérlet előkészí-
tésében, de árulás miatt a 
Gestapó fogságába került, 
majd 1945-től 1948-ig 
orosz hadifogságban volt, 
1951-ben pedig kitelepí-
tették. Dalmadi József 
csíkosi tanyáján töltötte a 
kitelepítés éveit feleségé-
vel. A szomszédban lakó 
Válenti Vendellel és fele-
ségével nagyon jó kapcso-
latuk alakult ki, és barátsá-
guk a későbbiek során is 
megmaradt.  
A kitelepítettek 1953 
szeptemberében eltávoz-
hattak, de megpróbálta-
tásaik nem értek véget. Lakásukat, javaikat soha nem 
kapták vissza. Budapestre nem költözhettek, a fiatalo-
kat az ország valamennyi középiskolájából kitiltották, 
az idősek nem kapták vissza nyugdíjukat sem. A csalá-
dok sokszor nyomorúságos körülmények között, alkal-
mi munkákból próbálták fenntartani magukat és csa-
ládjukat.  
Aggteleky Béláék sem mehettek a fővárosba. Sopron-
ba költöztek, és onnan érkeztek a levelek, küldemé-
nyek a csíkosi tanyára.  
 (Személyéről bővebben: Törvényen kívül. Budapesti 
kitelepítettek Jászboldogházán. Jászboldogháza, 2013. 
206-213. o.) 

“De öröm is lenne viszontlátnunk egymást…” 
 
   A Válenti család iratai között maradt fenn az a levél, 
amit Aggteleky Béla felesége 1956 januárjában írt a 
Válenti házaspárnak. A levél tartalma, stílusa baráti 
kapcsolatra utal, és belőle az is nyilvánvaló, hogy az 
eltelt évek alatt folyamatosan tartották a kapcsolatot.  
A kedves sorokból őszinte érdeklődés és szeretet is 
tükröződik, eltérő társadalmi helyzetükre semmi nem 
is utal.   
   Karácsonyra a két család ajándékcsomagot küldött 
egymásnak. A csíkosi tanyáról egy saját készítésű ko-
sárban sok házi finomság érkezett Sopronba. 
Aggteleky Béla felesége, Sárika levelében köszönte 
meg az ajándékokat. Részlet a levélből:  
Karácsonykor írt kedves levelüket és a csomagot vele 
hálás köszönettel megkaptuk. De Édeskéink, mi jutott 
maguknak az eszükbe, hogy mindjárt viszonozzák a mi 
kis figyelmünket?! Maguk csak a régi javíthatatlanok, 
ahol csak tudnak, örömet szereznek még itt a távolban 
is nekünk. Nem is kellene írnom, hogy milyen nagy örö-
met szereztek a kosárral, mit biztosan Vendelkénk ma-
ga font, és a törlővel is igen nagy örömet szereztek, 
mert a konyhánk olyan kegyetlen hideg. A kosarat is 
felszenteltem már, mert büszkén viszem, ha bármit 
vennem kell: remekül tudom hasznát venni máris.”  
Válentiék házi készítésű fonott kalácsot is csomagoltak 
a kosárba, amilyet a kitelepítés alatt együtt készítet-
tek. Mint a levélből kiderül, hasonlóval Sárika is pró-
bálkozott:  
 “Hát a kalácsot hagytam utoljára, mert lelki szemeim 
elé képzeltem Mariskám magát, amint fonja, süti őket, 
és bizony köny-
nyes lett a sze-
mem, mikor 
olyan nagyon 
Maguk közé 
képzeltem ma-
gam. De öröm is 
lenne viszontlát-
nunk egymást, 
de hát nem úgy 
gondolom, mint 
akkor volt! Ma-
gyaráztam is 
Mukinak, már 
meg  is mutat-
tam a perecnek 
fonását, de hát 
nekem mindig 
szörnyszülöttek 
lesznek, mert 
sehogyan sem 
tudom olyan 
csavarósra per-
getni, hogy azu-
tán magától ösz-
sze is ugorjanak. 
Ehhez a Maris-
kám ügyessége kell. Száz szónak is egy a vége, mégpe-
dig az hogy nagyon-nagyon megörültem a Jézuskának, 
mit még egyszer hálásan köszönök és köszönünk mind 

KARÁCSONYI AJÁNDÉK A CSÍKOSI TANYÁRÓL 

Vitéz Aggteleky Béla 

Balról: Aggteleky Béla,  
Válenti Vendelné, Aggteleky Béláné, 

Válenti Vendel a csíkosi tanyán 
1952-ben 
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a ketten.”  
Bár a kalácsfonást nem sikerült tökéletesen elsajátíta-
nia Aggteleky Béla feleségének, de más süteményeket 
szívesen készített. A Válenti család hagyatékában 
fennmaradt egy tőle származó receptgyűjtemény, bi-
zonyára Mariska számára készült. Ezek között elsősor-
ban a polgári családoknál akkoriban szokásos sütemé-
nyek szerepelnek, mint a Gundel palacsinta, Jetty tor-
ta, somlói galuska, darázsfészek, Nádor sós stb. A kará-
csonyi készülődésre gondolva az utóbbit mellékletben 
közzétesszük…  
   Talán furcsának tűnik, de a két család számára ebben 
az időben közös témát jelentett a disznónevelés és 
baromfitartás is. A kitelepítettek elsajátították a helyi-
ektől a gazdálkodás, állattartás alapjait, aminek a ké-
sőbb nagy hasznát vették, hiszen olykor az élelem biz-
tosítása is komoly nehézséget jelentett számukra. 
Aggtelekyék  is neveltek disznót, és baromfit is tartot-
tak Sopronban, erről is tudósít a levél. “Hát szerdán 
megvolt a disznóölésük Vendelkénk? Sokat gondoltunk 
Magukra a nagy munkájuk közepette. Mi 12-én, jövő 
csütörtökön öljük a másodikat; remélve, hogy a 200 
kg-ja meglesz, persze az élősúlyát gondoljuk. Én se 
bánnám, ha már túl lennénk rajta. A mi tyúkjaink is 
igen vacakok Mariskám Édes, mert még mindig nem 
tojnak a gyalázatosak; valóban kár volt nem leölni 
őket az ősszel. A két kis malackánk szépen fejlődik, 
csak igen keserves két helyre etetni járni. Szegény Béla 
bácsi influenzával fekszik két napja, és így most én já-
rok etetni. A közérzete igen komisz; remélem azonban, 
hogy hamarosan felkelhet. De hát legénykedik állan-
dóan, mert azt hiszi még mindig, hogy 30 éves, pedig 
már a 66-ik évét tapossa, és én is beléptem a múlt hó-
napban a 60-adikba. (…)” 
Részletesen ír a családtagokról, két fiukról, az unokák-
ról, és kedvesen érdeklődik a csíkosi tanya közelében 
lakó szinte valamennyi szomszédról. Végül ismét kö-
szönetet mond az ajándékért. “Búcsúzom, még egy-
szer nagyon szépen megköszönve a sok-sok ajándékot, 
minek igen megörültünk. Számtalanszor öleljük, csó-
koljuk Mindkettőjüket szeretettel, Sárika” 
 
A levél 1956. január 2-án íródott. Akkor még egyik csa-
lád sem gondolta, hogy ez az év döntő változást hoz az 
ország és a saját életükbe is.  

A forradalom leverését követően a korábban meghur-
coltak közül nagyon sokan elhagyták az országot. Ha-
sonlóan gondolkodtak, mint a 19 éves korában Bol-
dogházára kitelepített Soós Éva, aki elmondta, hogy 
1956-ban, amikor bejöttek az oroszok, arra gondolt, 
nem akar még egyszer kitelepített lenni, és rokonokkal 
elhagyta az országot. Aggteleky Bélának sem lehetett 
illúziója a továbbiakról, ezért feleségével Svájcba tá-
voztak.  
Vitéz Aggteleky Béla, volt altábornagy 1977-ben Genf-
ben halt meg.  
 

*** 
A Boldogházára kitelepítettek és befogadóik kapcsola-
tának, barátságának számos emléke maradt fenn, amit 
az utódok is féltve őriznek. Festmények, rajzok, fény-
képek, levelezések, képeslapok őrzik emléküket, bizo-
nyítva, hogy az alapvető emberi értékeket a zsarnok-
ság sem képes elpusztítani. 2013 óta a vasútállomás 
falán emléktábla is őrzi a kitelepítettek és befogadóik 
emlékét. 

*** 

Sárika receptjeibıl: 
Nádor sós  
(Országházi recept) 
Kipróbáltam, finom… 
25 dkg Ráma margarint 
elfelezünk, az egyik felé-
hez hozzáadunk 25 dkg 
lisztet, 1 kávéskanál sót, 
1 kávéskanál sütıport, 
kb. 1 dl tejet, és könnyő 
rétestésztát készítünk. 3 
cipóra osztjuk. A Ráma másik felét összekeverjük 15 dkg 
reszelt sajttal, 1 egész tojással, ha színes tölteléket akarunk, 
akkor 1 kávéskanál pirospaprikával, vagy ırölt 
perezselyemzölddel. A cipókat vékony lappá nyújtjuk, meg-
kenjük a sajtkrémmel és bejgli módjára feltekerjük. A hőtı-
ben legalább 6-7 órát álljon, de tovább is tartható. 
A sütés elıtt 2-3 mm vastagságúra szeleteljük, és kivajazott 
sütılemezen sütjük. 

Jászboldogháza község 2022-ben csatlakozott először 
a „Legszebb konyhakertek – Magyarország legszebb 
konyhakertjei” országos programhoz, és már akkor a 
szárazság ellenére nagyon szép kerteket láthatott a 
zsűri. Idén az időjárás is kedvezőbb volt, s a verseny-
zők már felkészültebben álltak a versenyhez, mivel 
már tapasztalatuk volt arról, hogy milyen szemponto-
kat figyelünk a kertbejárások során, milyen feltételek-
nek kell mindenképp megfelelniük. 
Ezen tényezőknek köszönhetően a helyi verseny után 
büszkén nevezhettük be az országos versenybe mind-
egyik helyi kategóriának a nyertesét, mert úgy láttuk, 
hogy esélyük lehet a győzelemre. Októberben jött a 
telefon, hogy várnak minket szeretettel az országos 
díjkiosztó ünnepségre Nádudvarra november 7-én, 

mivel Buzáné Gugi Bettina nyert a Zárkert 1- Zöldséges 
kategóriában. Ez ezért is nagyon szép eredmény, mivel 
Bettina családjával az előző évben alakította ki a ker-
tet. A sok belefektetett munka meghozta a gyümöl-
csét, büszkén vehették át a nyerteseknek járó kupát, 
és oklevelet az ünnepségen. Mi is büszkék lehetünk 
rájuk, hogy Jászboldogháza jó hírét vitték szerte az 
országban. 
Egy hét múlva az országos díjra jelölteknek tartott ün-
nepségen Biatorbágyon vehetett át oklevelet Joó-
Kovácsné Anikó, a Jászboldogházai Mesevár Óvoda és 
Bölcsőde képviseletében Baranyi Béláné és Klinkó 
Andrea, bíztatásként, hogy folytassák a megkezdett 
munkát, mert jövőre akár ők is nyerhetnek. Baranyi-
Nagy Bernadett sajnos nem tudott velünk tartani, de 
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neki is eljuttattuk az oklevelet. A zsűriből Berczeli Ildi-
kó és Fózer Balázs elkísérte a versenyzőket, és szakma-
ilag töltekeztek az ünnepségeket kísérő terménybe-
mutatókon, tapasztalatcserén. 

Koczáné dr. Fehérváry Mária polgár-
mester, és Joó- Kovács Balázs alpolgár-
mester szintén oklevelet vehetett át 
Jászboldogháza Községi Önkormányzat 
nevében a program támogatásáért. A 
polgármester asszony már aláírta a 
szerződést, amiben vállalta, hogy 
Jászboldogháza 2024-ben ismét csatla-
kozik a programhoz. 

Én, mint koordinátor, csak bíztatni tu-
dok mindenkit, hogy jövőre jelentkez-
zen, hisz veszíteni nem lehet, hanem 
csak nyerni vele, ha mást nem, akkor 
tapasztalatot, és ezt itt a legpozitívabb 
értelemben mondom. A szakmai zsűri 
a kertbejárások során szívesen ad ta-

nácsot, cserél tapasztalatot a versenyzőkkel. 
Várom a jelentkezőket 2024- ben is! Legyen még több 
szép konyhakert Jászboldogházán! 

Szemes-Csecselics Hajnalka 

Kedves Olvasók! 
Az őszi hetek nagyon gyorsan elszáguldoztak mellet-
tünk a könyvtárban is, és máris a karácsonyi ünnepsé-
gekre készülődünk megint. Ismét eltelt egy év. Azért 
ne szaladjunk ennyire előre, hadd meséljek az elmúlt 
hetek történéseiről: 
November hatodikán délután először a legkisebbek 
látogattak el ismét a könyvtárba Kriszta néni zenés 
foglalkozására. Mint mindig most is örömmel táncol-
tak, tornáztak, mondókáztak együtt édesanyjukkal. 

Persze ezt otthon is megtehetné mindenki, de közös-
ségben, megismerve a kis társaikat, együtt keresgélni 
a színes labdákat mégiscsak ezerszer jobb. Köszönet a 
Községi Önkormányzatnak, aki finanszírozta a foglalko-
zások megtartását, így a kisgyermekes szülők továbbra 
is díjmentesen vehettek részt a programon egész év-
ben! 
Még aznap este az Olvasókör tagjai gyűltek össze 
ugyanitt. Meleg tea, egy kis ropogtatnivaló és gyertya-
fény varázsolt családias hangulatot közénk. Bár a meg-
beszélt regényünk ezúttal sem volt valami barátságos, 
hisz ezúttal egy krimit választott a sors olvasnivalónak, 
a könyv által kiváltott gondolatok, érzések mégis egy 
meghitt hangulatot teremtettek.  

Ragoncza Anna, az olvasókör vezetője, így ír az estéről: 
„November 6-án ismét összeült az irodalmat kedvelő 
Olvasókör. E havi könyvünk: Guillaume Musso: A 
Brookliny lány, ami műfaját tekintve romantikus krimi. 
Cselekménye fordulatos, sodródó, egyszerre több idő-
síkban, helyszínen játszódó. Az utolsó fejezetekben 
derül ki a titok, ami átszövi az egész könyvet.  
Ebben a műben is mindenki megtalálta a neki való 
üzenetet. Volt, aki izgalmat kapott tőle; más a titok 
fájó hatását; volt, aki erőt merített a női hősnőből; 
volt, aki csodálta a szöveg szerkezetét, felépítését; 
volt, aki elfogadást gyakorolt általa; .. 
Arról is beszélgettünk, kinek mit jelent az életében az 
irodalom. Néhány gondolat belőle, a teljesség igénye 
nélkül: gyógyszer; anyaméh - elvonulás; táplálék; tu-
dás; olyan is lehetek, amiben nem vagyok ügyes; 
öröm; utazás,.. 
A történet saját életünk foszlányait is felszínre hozta, s 
olykor nevettünk, olykor együtt éreztünk a másikkal, 
illetve a szereplőkkel.  
A végén az alábbi bölcsességre jutottunk: 
"Mindenkinek két élete van. A második akkor kezdő-

dik, mikor rájövünk, hogy csak egy van."  
Tom Hiddleston” 
December 12-én Aranyosi Ervin látogatott el hozzánk 

HÍREK 
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író- olvasó találkozóra, ezért a december ötödikei ol-
vasókörben az ő műveiről beszélgettünk, hogy kit me-
lyik verse fogta meg, mit gondolunk a munkásságáról. 
A találkozóról a következő számban részletesen is ol-
vashatnak. 
Nevember 15-én a helyi általános iskola második osz-
tályos tanulói látogattak el a Községi Gyermekkönyv-
tárba. Rövid mesenézést követően a gyermekek a sa-

ját maguk által készített rajzokkal és bábokkal adtak 
elő állatos meséket papírszínházi előadásként. Csodá-
lattal néztem, hogy a gyerekek milyen hűen elő tudják 
adni a történeteket, és az elkészült rajzok is csodálato-
san sikerültek! Szeretettel várom vissza majd őket, és 
a többi osztályt is az év folyamán a könyvtárba! 
Decemberben, most már mondhatni hagyományosan 
a könyvtár meghirdette az „Angyalkakészítős” és az 
„Adventi világító ablakos” játékot. Kérem, a közösségi 
oldalakon szavazzanak majd minél többen a játékosok-
ra, hogy minél igazságosabb eredmény születhessen! 

Nem maradt más hátra, minthogy kellemes karácsonyi 
ünnepeket és nagyon boldog új évet kívánjak minden 
kedves Olvasónak! Legyen békés az adventi időszak, 
amit a szeretteik körében tölthetnek, és ezt a hangula-
tot igyekezzünk minél tovább megőrizni a 2024-es év-
ben is! Szép ünnepet mindenkinek!  Találkozzunk a 
könyvtárban jövőre is, ahol sok szép új könyvvel vá-
rom Önöket! 

Szemes-Csecselics Hajnalka 

Novemberben ismét elindultak a szakkörök közsé-
günkben is. A Nemzeti Művelődési Intézet által támo-
gatott foglalkozások immár harmadik éve nyújtanak 
remek kikapcsolódási lehetőséget az érdeklődőknek. A 
mézeskalács, gyöngyfűzés és makramé után, idén a 
papírfonás és a kötés gyönggyel tanfolyamok rejtelme-
ibe áshatjuk bele magunkat.  

A papírfonás során sodort papírból készítünk különbö-
ző tárgyakat: például karácsonyi díszek, dobozok, alá-
tétek, stb. Hitetlenkedve néztük az átalakulást, hogy 
már kiolvasott újságokból milyen csodás alkotások 
készülhetnek a mi kezünk által. S a papír sodrásának 
technikáját kitanulva szinte relaxációs gyakorlattal fel-
ér a rohanó mindennapokból kiszakadva elkészíteni a 
pálcákat, egyiket a másik után. S várakozással teli izga-
lommal várjuk a hétfőket, hogy: Ma vajon mit tanu-
lunk? El tudom-e készíteni? A sikeres elkészítésben 
nagy szerepe van Sós Sándorné Marikának, aki segítő 
kezet nyújt már a kezdetektől, s rutinjával és tapaszta-
latával segíti a szakkör tagjait. Köszönjük neki! 
A kötés gyönggyel szakkörön pihe-puha gyapjú fonal-
ból készülnek a fejpántok, érvédők, könyvjelzők, zok-
nik. Nagymamáink kedvenc szabadidős tevékenysége 
hamar a mi kedvenc elfoglaltságunk is lett. Hisz este a 
fotelbe bekuculva, a tévére rá-rá pillantva egyre csak 
szaporodnak a sorok, és a készülő darabra nézve elé-

gedetten nyugtázzuk, hogy mennyit haladtunk. Azért 
este, mert a szerdánként együtt töltött pár óra csak 
arra elég, hogy megbeszéljük az elkészítés menetét, 
elkezdjük a kötést, s ha megakadunk, akkor a tapasz-
taltabb társaink- Ott Fruzsina, Ragoncza Anna- segíte-
nek a hiba kibogozásában.  
A szakkörök idén 20-20 alkalommal lesznek megtartva, 
ha esetleg kedvet érez még valaki, akkor csatlakozhat, 
hisz alkotni jó! 
Köszönjük a helyi önkormányzatnak is a lehetőséget, 
aki biztosítja a termet, és a pótolni szükséges alap-
anyagokat a szakkörök zavartalan lebonyolításához! 

Újra indultak a szakkörök  

Szemes-Csecselics Hajnalka 

HÍREK 
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– beszélgetés Torma Szabolcs üzletvezetővel 
 
Nyáron unokáimmal, örömmel fedeztük fel a stran-
dunk mellett megnyílt Rafano bisztrót. Mivel a fiúk 
igazi ínyencmesterek, visszatérő vendégek lettünk. 
Most József Attila úti otthonában beszélgetünk a tu-
lajdonossal a kezdetekről és a tervekről. 
 
Szabolcs! Egy vállalkozás elkezdéséhez sok erő kell. 
Honnan jött az ötlete a bisztró megnyitásához? 
Egy nagyon régi álmom teljesült. Balatonon nőttem 
fel, sok mindent láttam, tapasztaltam. Mindig meg is 
állapítottam, én ezt jobban tudnám csinálni! Most jött 
el az ideje, hogy megmutassam, bebizonyítsam. Bol-
dogháza nem volt ismeretlen számomra, hiszen jó ba-
rátom – Mutyi (Laki Zsolt)- révén a motorosok találko-
zójának műsorvezetője voltam 10 éven keresztül. Sok 
ismeretség, barátság szövődött. A középkorúak gyak-
ran mondják, hogy az én „vezetésem” alatt nőttek fel. 
Az idősekkel is mindig megtaláltam a hangot, nagyon 
sok tanácsot kapok tőlük.  
Visszatérve a bisztróhoz, a neve igazi olaszos hangzá-
sú. Rafano- olaszul torma. Tehát a családnevét fordí-
totta le. 
Nem egyedül találtam ki, hanem együtt a családom-
mal. Ők a biztos hátterem, mindenben támogatnak. 
Egy kávézót – fagyival, habos-babos tejszínnel és kü-
lönleges kávéval- szerettünk volna nyitni együtt a Szol-
gáltatóházban, de mire észbe kaptunk, bérbe adták.  

A polgármester asszony, Marcsi, javasolta miért nem a 
strandon nyitunk, mivel éppen hiányzik a szolgáltatás. 
Körbe néztünk és cselekedtünk. Alap szakmám kőmű-
ves, asztalos, ács, motorszerelő, burkoló, szakács. Így a 
három fiammal nekiláttunk, és nyáron el is készült az 
üzlethelyiségünk. A vendégek kiszolgálásában is sokat 
segítettek. Az őszi időre már csak Andris maradt, mert 
a többiek visszatértek a gimnázium padjaiba Érdre, 
ahol a feleségem egy könyvelő irodát vezet. Bár 
hétközben Érden van, de mindenben követi a boldog-
házi eseményeket. Nagyon tetszik neki a virágos, ren-
dezett település, nagyra becsüli a Faluvédő és Szépítő 
Egyesület áldozatos munkáját. Próbálom én is segíteni, 
támogatni a falu életét a saját lehetőségeim szerint, 
egyre több programban veszek részt én is, lassan bele-
kerülünk a falu vérkeringésébe. Már nemcsak a szom-

szédjaink és a vendégeink a falubeliek, hanem kedves 
barátokká is válnak. 
Tetszik, ahogyan reklámozza a Rafano Bisztrót. Ezt 
ösztönösen teszi, vagy tanulta is? Néhány példát em-
lítek: különböző kedvezményeket adnak, nem mirelit-
tel dolgoznak, áraik elfogadhatók, a hamburgerben 
20 dkg hús van, a pizzához sört is adtak, most kupon 
akciót hirdettek… 

Ösztönösen végzem munkámat, az élet sok tapaszta-
lattal ajándékozott meg. Nagyon sok hozadéka van a 
műsorvezetésemnek, az ügyfelekkel való foglalkozás-
nak. Mindig nyitott szemmel jártam, gyűjtöttem és 
gyűjtöm a hasznos információkat. Mint már említet-
tem, a Balaton mellett éltem 25 éves koromig. 
(Szüleim még most is Zánkán élnek, és a háziorvosuk a 
boldogházi származású Oláh Kálmán.) Az ott szerzett 
ismeretek segítenek a munkámban. Akkor fogalmazó-
dott meg bennem, hogyha én sütném a lángost, biztos 
nem tocsogna az olajban. Ezért más a mi lángosunk! 
Kóstolják meg! 
A pizzát is másképpen készítjük. Persze a receptje en-
nek is titkos, háromféle tésztából sütjük. Szintén nagy 
kedvenc a mustáros hagymánk, melyet a hamburger-
hez javaslunk. A baconos, lilahagymás feltétet Andris 
fiam találta ki. Természetesen ennek is titkos az össze-
tétele. Más ötleteink is vannak, és nagy öröm szá-
momra is, hogy segítséget kaphatunk akár a Hivataltól, 
akár az iskolakonyhától. Tervezünk csülök-, pacal-, 
babgulyás partit. Megnyugtat számomra, hogy Andris 
fiunk nagy lelkesedéssel végzi a munkáját, és tervezi, 
hogy elvégzi a Vendéglátóipari Főiskolán a  marketing 
szakot. 
Mint minden vállalkozás, magában hordoz buktató-
kat is. Hogyan tudnak védekezni? 
Nyilván úgy, hogy több lábon kell állnunk. Emellett 
oda kell figyelnünk az igényekre. A fiatalok örülnek, ők 
általában telefonon adják le a rendelésüket, és jönnek 
érte. A középkorúak szívesen ülnek a padokon, és fi-
gyelnek munkánkra, ha kell, tanácsokkal látnak el, 
amit szívesen fogadunk. Gondunk a szezonalitásból 

Boldogházán itthon 
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Berczeli Ildikó 

fakad. A nyári időszak jó, de még jobbat szeretnénk. 
Erről már a polgármester asszonnyal is beszéltünk, 
hogy jobban ki kell használni a strand adta lehetősége-
ket. Több rendezvényre lenne szükség. Erről már Balog 
Tiborral és Annával is eszmét cseréltünk. Jó barátság 
alakult ki közöttünk, és egyetértettünk a szervezések 
fontosságáról. Említettem az előbb, hogy több lábon 
kell állnunk. Most kevesebb a munka a Rafanóban, 
csütörtöktől hétfőig 15 órától 20 óráig vagyunk nyitva, 
így Andrissal elhatároztuk, hogy a bisztró mellett ki-

sebb munkákkal fogjuk kiegészíteni a bevételünket. Én 
apróbb kőműves munkára, burkolásra gondoltam, 
Andris régóta vág hajat.  
A nyári ötleteket még gyűjtjük, az újdonságokról és a 
kínálatról pedig tájékozódhatnak a kedves Olvasók a 
Facebookon a Rafano Bisztró oldalán. 
 
Kedves Szabolcs! Köszönöm a beszélgetést, és kezde-
ményezésükhöz, munkájukhoz sok-sok vendéget, 
eredményeket, sikereket kívánok! 

Zrupkó Ferencné 

HÍREK 

Kertbarátoknak 
Az új év új kezdet, szoktuk mondani az új év első nap-
ján. Ez a kerti munkák tekintetében is jó megállapítás 
lehet. 
A januári fagyos időben, amikor nem tudunk a kertben 
dolgozni, a tervek, az új kezdet csírái a papírlapon szü-
letnek meg. Átgondolhatjuk, hogy milyen magvakat 
kell vásárolnunk, és azt is, szükség van-e új szerszá-
mokra, akár át is nézhetjük a kerti eszközeinket, hiszen 
élezésre, tisztogatásra ez a legjobb időszak. 
A növények közül a gyümölcsfákkal kell először foglal-
koznunk a kertben.  
Téli pihenőjük után, február derekán, érdemes drótke-
fével vagy kéregkaparóval a törzset megtisztítani, ez-
zel a módszerrel a kéreg alá bújt kártevőket el tudjuk 
távolítani. Fontos, hogy gereblyézzük össze a beteg 
részeket (pl: gyümölcs múmiákat). 
A jó metszés előfeltétele a gyümölcsök termésképlete-
inek ismerete és az éles szerszám.  
Ha -5 'C feletti a hőmérséklet, csak akkor szabad ehhez 
a munkához hozzáfogni! 
Először az almás termésűeket kell metszenünk, mert 
ezek kevésbé érzékenyek, majd a csonthéjasok követ-
keznek.  
Ha az egyszer termő málna letermett vesszőit ősszel 
nem távolítottuk el, akkor most tegyük meg, a fiatal 
vesszőkre vigyázzunk, mert ezeken lesz a termés. A 
folyton termő málna a vesszők végén hozza a termést, 
ezért a felső csúcsi letermett részét kell eltávolítani.  A 
málna alá teríthetünk komposztot, illetve fahamut. A 
hamu azért hasznos, mert sok káliumot és foszfort  
tartalmaz. 
Szinte minden fát másképp kell metszeni, de általá-
nosságban elmondható, hogy a beteg, száraz részeket 
az egymást keresztező ágakat és a letermett vesszőket 
el kell távolítani. Cél az, hogy egy laza koronát kap-
junk. A füge esetében fontos, hogy a gyenge vesszőket 
és sarjakat  is metsszük le, ezek ugyanis nem bírnák el 
a termést.  
Ha végeztünk ezzel a munkával, következhet a lemosó 
permetezés (olajos permetezőszerrel). Ezt a munkát 
fagyos időben ne végezzük! 
A gyümölcsfák talaját is rendbe kell tennünk, és trá-
gyáznunk is ilyenkor ajánlott. Észszerű megállapítás, 
hogyha tavaly a fa bőségesen termett, valószínűleg 
felhasználta a talajban található tápanyagokat, ezért 
pótlásra van szükség! 
Két részletben szoktunk trágyázni, rügyfakadáskor és 
virágzás kezdetén. Ez azért fontos, mert a nitrogén 
gyorsan felszívódó tápanyag, ezért ha több részletben 
adjuk, egyenletesebb lesz a fa fejlődése.  
Fontos, hogy ne csak a törzs körül trágyázzunk, hiszen 

gyökerek a korona szélén is vannak. 
A kora tavaszi fagyok gyakran károsíthatják a fákat, 
ezek ellen a kereskedelmi forgalomban kaphatóak 
speciális fóliák, jutazsákok, de hatásos lehet a  fagyvé-
delmi öntözés és a  füstölés is.  
Január-februárban a zöldséges kert talaja még fagyos, 
ezért nem ideális a magvetésre. 
Ha esetleg vetettünk novemberben zöldségnövénye-
ket, akkor azokat gondoznunk kell.  
A hosszú tenyészidejű növények magjait viszont már 
vethetjük beltérbe.  Ilyen például a paprika, paradi-
csom, így májusra már kiültethető palántáink lesznek. 
A cserepeket minden esetben fontos kifertőtleníteni, 
és a magvaknak is jót teszünk, ha például kamilla teá-
ba áztatjuk őket (24 órára).  
A palántaneveléshez 20 oC szükséges és morzsalékos 
talaj, amelyben a mag könnyebben ki tud csírázni. 
A hidegtűrő növények magjait a szabadba is vethetjük 
már március elején, ilyenkor gondoskodjunk megfelelő 
takarásról. Védhetjük a kis csíranövényeket fátyolfóliá-
val, szalmás takarással.  
Fontos, hogy csak addig takarjuk őket, amíg a hideg 
tart, mert befülledhetnek a szalma, falevél, stb. alatt.  
 A vörös- és fokhagymát, hónapos retket, sárgarépát, 
petrezselymet, salátát, borsót, spenótot vetjük el leg-
korábban. A kelési időt gyorsíthatjuk, ha a magokat 
beáztatjuk vetés előtt. Az apróbb szemű magvakat 
búzadarával keverve is elvethetjük. Ha a gyomok már 
megjelentek, nyugodtan lehet veteményezni. Ha készí-
tettünk magaságyást, akkor a benne lévő földet frissít-
sük fel, és ha szükséges, javítsuk meg a keretet. Ha 
fóliát húzunk a magas ágyásra, akkor a kis csíranövé-
nyeket megvédhetjük a hideg ellen. 
A teleltető helyen lévő növényeinket is nézzük át mie-
lőtt kikerülnének a kertbe. A muskátli földjét tartsuk 
nedvesen, és a száraz leveleket távolítsuk el róla, a 
leander esetében fontos a szellőztetés is, és ha  kárte-
vőt fedezünk fel, akkor enyhe mosószeres vízzel töröl-
gessük át a leveleit.  
A kertben lakó állatok nagy segítségünkre lehetnek a 
kertben, ezért igyekezzünk bevonzani őket.  
Az itató- és búvóhely megléte nagyon fontos a kert-
ben, ezzel ugyanis természetközelibbé válik az általunk 
gondozott terület. Ha változatos a növény és állatvilág, 
akkor amellett, hogy a biológiai sokféleséget támogat-
juk, saját magunknak is jót teszünk. 
Hiszen ne felejtsük el a mondást! 
"Az vagy, amit megeszel"! 
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Vadásztársasági  hírek 

Szűcs Gergely 

Lassan végéhez közeledik az esztendő, és vele együtt a 
mezőgazdasági munkák is a végét járják. A 
hosszú száraz ősz nem aka-
dályozta a betakarítási 
munkákat, majd az utána 
következő talajmunkákat 
viszont megnehezítette. 
Az elvetett gabonák, füg-
getlenül attól, hogy mi-
kor történt a vetés, szinte 
mindegyik egyszerre kelt 
ki akkor, amikor megérkezett 
a csapadék. A vetések állapota a z 
ilyenkor szokásosnál valamelyest gyengébb, látható, 
hogy legalább két hetet késett a kelés. Rendkívüli mér-
tékben elszaporodtak a mezei pockok,   látványos a 
kártételük, főleg a táblák szélei foltosak, sok esetben 
szinte teljesen hiányzik a gabona. Nagy kárt okoztak a 
lucerna állományokban is, főképpen az előző években 
telepített táblákon jelentős a kár. A gazdák abban bíz-
nak, hogy a hideg és a csapadék együtt talán gyéríti az 
elszaporodott kártevőket. Jelenleg a szervestrágya 
szórása és ennek a talajba való beforgatása zajlik. A 
néhány évvel ezelőtt még általánosnak mondható őszi 
szántásról nagy részben áttértek a gazdálkodók a for-
gatás nélküli talajművelésre, amire ösztönözve is van-
nak. Kevés helyen látni a szemnek talán szebb, fekete, 
szármaradványoktól mentes szépen felszántott terüle-
teket, amire azt mondják a talajhoz értő szakemberek, 
hogy a szebb az nem minden esetben jobb. 
 A jövő évtől a tíz hektártól nagyobb területen gazdál-
kodóknak kötelezően be kell tartani a Helyes Mezőgaz-
dasági és Környezeti Állapot (HMKÁ) előírásait. Erről 
azért is fontos már most beszélni, mert az őszi, illetve 

a jövő tavaszi vetéstervet ennek megfelelően kell ter-
vezni. Miről is van szó: ebben az előírásban a gazdaság 
összes szántóterületének méretéhez viszonyítva két 
lehetőség választható: 
 1. A szántóterületek legalább 4 %-ának kifejezetten 
nem termelő területnek vagy tájképi elemnek kell len-
nie, beleértve a parlagon hagyott földterületeket is. 
vagy 
2. A szántóterület legalább 7 %-a nem termelő terület 
vagy tájképi elem, beleértve a parlagon hagyott földte-
rületeket továbbá a növényvédőszerek használata nél-
kül termesztett ökológiai jelentőségű másodvetés vagy 
nitrogénmegkötő növényeket. 
Amennyiben a 2. változatot választja valaki, akkor an-
nak úgy kell megoszlania a gazdaság teljes szántóterü-
letéhez viszonyítva, hogy a 7 %-ból:  
legalább 3 %-ban valósít meg parlagon hagyott terüle-
tet és legalább 4 %-nak megfelelő területen pedig 
növényvédőszer használata nélkül termesztett ökoló-
giai másodvetésnek vagy nitrogénmegkötő növénynek 
kell lennie. (Tehát 4 % területen megengedett bizo-
nyos termelés is.) 
Felhívom a gazdálkodók figyelmét, hogy a falugazdász 
december hónapban több alkalommal tart tájékoztató 
fórumot az új előírások ismertetése céljából. Javaslom, 
hogy vegyünk részt ezeken a tájékoztatótó fórumokon, 
ahol kérdéseket is lehet feltenni. 
 
Minden gazdálkodónak jó pihenést, szép év végi ünne-
peket kívánok! 

MI ÚJSÁG A FÖLDEKEN? 

Tisztelt Olvasók! 

Örömmel tudósítom Önöket, hogy november 18-án 
Vadásztársaságunk a Magyar Madártani Egyesülettel, 
az Önkormányzattal és helyi civilekkel karöltve 2000 
db facsemetét ültetett el a köz javára. A facsemetéket 
a személyi jövedelemadó 1 %-át felajánló támogatóink 
által sikerült megvásárolni. Ezúton is szeretném köszö-
netünket kifejezni ezért! 
A fák egy része a Kocsis-tanyán leégett tavalyi telepí-
tés pótlására lett felhasználva, másik része a tápiói 

részen a csatornák mentén kidőlt nyárfák pótlására. Itt 
remélhetőleg a nemzeti értéket képviselő kékvércse-
telep regenerációját és a vízvisszatartást segítik elő a 
fasorok. 
Köszönet mindenkinek, akik a fák beszerzésében és a 
telepítésben részt vettek! 
Tisztelettel: 

Dr. Ágotai Ede 
Vt.elnök 
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Jászboldogháza Községi Önkormányzatának a Nemzeti 
Művelődési Intézettel kötött megállapodásának kö-
szönhetően az elkövetkező időszakban több kulturális 
program érkezhet településünkre. A programok díj-
mentesen vagy csekély összegért tekinthetők majd 
meg. Az előadásokat igyekszünk úgy válogatni, hogy 
többféle korosztályú és érdeklődési körű lakosok is 
találjanak benne számukra megfelelőt.  
Januárban mindjárt két előadás is érkezik: 
-17-én délelőtt 10 órakor a Huszonhat év – Privát Pe-
tőfi koncertszínházi előadás a zene, a történetmesélés, 
az ének és a vers erejével mutatja be a költőt, környe-
zetét, indulatait, életének fordulópontjait. Az előadás 
négy hangra komponálva, bő egy órában meséli el Pe-
tőfi Sándor és a hozzá kapcsolódó asszonyok – édes-
anyja, szerelmei –, valamint az Örök Gondviselő hang-
ján a reformkor hősének sokszínű életét. A történet 
Petőfi népdallá vált költeményei, versei és útirajzai 
segítségével bontakozik ki, amelyet Adorjáni Bálint 
színművész, Kacsó Hanga énekes, Juhász Anna irodal-
már és Szabó Dániel cimbalomművész elevenít meg. 
-23-án egy 75 perces előadáson vehetnek részt az ér-
deklődők, ahol az antológia a helyőrség.ma portálon 
megjelent versek és prózai alkotások legjavát gyűjti 
össze. A több mint 200 oldalas kötet értékes olvas-
mány az irodalomkedvelők számára, Kárpát-medencei 
szintű merítés a kortárs irodalom terméséből, amely-
ről zajlanak a beszélgetések és felolvasások. 
 

A tavasz folyamán tervben van még a Legendás 
magyar dalok - Élőzenés rocktörténet Szórakoztató és 
edukatív könnyűzenetörténeti előadás is Hegyi György 
műsorvezetésével, de itt még pontos időpontot nem 
tudunk. A műsor során a magyar könnyűzene legendás 
alakjai és slágerei mellett kulisszatitkok és történetek 
hangzanak el az 1960-70-es évekből, a tapasztalt dal-
szövegíró és könnyűzene oktató Hegyi György vezeté-
sével és a Legendás zenekar közreműködésével. Szóra-
koztató ifjúsági előadás, melyben a fiatalabb generáció 
megismerheti a hazai könnyűzene alakulását, az idő-
sebbek pedig újra élhetik életük legszebb időszakát. 
Várjuk szeretettel Önöket kulturális programjainkon 
2024-ben is! 

Szemes-Csecselics Hajnalka 

Térségi Kulturális Programok Jászboldogházán 

HÍREK 
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Receptek Anditól... Gasztroangyal jelenti 

„Egyenek mindig jókat, és élvezzék az ízeket!” 

Tisztelt recept kedvelő Olvasók! 
 
Elérkeztünk az év utolsó lapszámához. Az év ta-
lán egyik legszebb ünnepe következik majd. 
Már mindenki gyűjti az ötleteket, hogy mit is ké-
szítsen a családi asztalra. Mi legyen a karácsonyi 
menü. Szeretném önökkel megosztani az egyik 
receptemet. A Jászságban nem annyira elterjedt 
ez az étel.  
A szabolcsi töltött káposzta receptjét szeretném 
önöknek ajánlani. 
 
Hozzávalók: 

egy fej káposzta 
egy nagy fej vöröshagyma 
egy fej fokhagyma 
1 kg sertéscomb darálva 
30 dkg rizs 
paprikakrém 
só, bors 
delikát 
pirospaprika 
házi paradicsomlé vagy sűrített paradicsom 

 
A fejes káposztát megmossuk, megtisztítjuk, 
majd éles késsel a torzsáját kivágjuk. Forró víz-
ben feltesszük főzni. Ha már a káposzta külső 
levelei puhák, akkor leszedjük. A leveleket foko-
zatosan szedjük le, ahogy megfőtt. 
Zsiradékon az apróra vágott hagymát  megpirít-
juk, majd a fokhagymát is hozzáadjuk, és készre 
pároljuk. 

A tölteléket is elkészítjük. A da-
rált húsba belekeverjük a rizst és 
a fűszereket és a hagymákat. 
Összekeverjük. A megfőtt ká-
posztaleveleket megtöltjük. A na-
gyobb káposztaleveleket kettőbe 
vágjuk. A maradék káposztát pedig ösz- sze 
lehet vágni, és a lábas aljába rakni. A betöltött 
káposztaleveleket a lábasba tesszük, és felöntjük 
házi készítésű paradicsomlével. Ha nincs paradi-
csomlé otthon, akkor jó a sűrített paradicsom is. 
Ha sűrített paradicsomot használunk, akkor vízzel 
öntjük fel a tölteléket, és ha kész, akkor hozzáke-
verjük a sűrített paradicsomot, és összeforraljuk. 
Akkor van kész az ételünk, ha a töltelék megfőtt. 
Tálaláskor tejfölt adhatunk hozzá. 
 
Remélem, elnyerte tetszésüket. 
 
Szeretném megköszönni egész éves bizalmukat.  
 
Kívánok Önöknek áldott karácsonyi ünnepe-
ket és nagyon boldog új évet! 

Ráczné Baráth Andrea 

Konkoly Béláné 
    
 
 
Felelős szerkesztő: Konkoly Béláné  

 
Szerkesztők:   Papp Izabella  
 Zrupkó Ferencné  

 
 
Tervezőszerkesztő Gerhát Károly 
 
 
Felelős kiadó: Községi Önkormányzat 
Készült: Polgármesteri Hivatal Jászboldogháza 

Boldogházi 

"A Jászságért" Alapítvány kuratóriuma ezúton közzéteszi az általa alapított 
Jászságért Díj harmincharmadik alkalommal történő kiírását. 

E díjat az a személy nyerheti el életműve elismeréseként, aki a Jászság kulturális és oktatási életében kiemelkedő 
alkotómunkát végzett. 

A díj adómentes összege: 1.000.000 forint. 
A díjazandó személyére részletes indoklással javaslatot kér és vár a kuratórium magánszemélyektől és jogi sze-

mélyektől egyaránt. 
A javaslatok benyújtásának határideje: 2024. február 29. 

A Jászságért Díj átadására a 28. Jász Világtalálkozón, Jászjákóhalmán kerül sor 2024. június 22-én, szombaton. 
A javaslatokat az alábbi címre kérjük eljuttatni: 

"A Jászságért" Alapítvány kuratóriuma 
1537 Budapest, Pf. 367. 

alapitvany@jaszokegyesulete.hu  

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS A 2024. ÉVI JÁSZSÁGÉRT DÍJRA 
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Mikulás 0-3 évesig 

a Maci csoportban 

a bölcsődében 

az iskolában 

Kék fényben pompázott az óvoda 

a Vuk csoportban 
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